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żeby zatankować

■ GAZETA ■ <  |Jarcinsk25
N r  2 6  ( 1 2 8 9 )  2 3  c z e r w c a  2 0 1 5 IS S N  1 2 3 0 - 8 5 1 X  N r  in d e k s u  3 4 3 8 2 X C e n a  3 , 1 0  z ł  ( w  t y m  5 %  V A T )

20 tysięcy Wyglądało to tak, 
jakby ktoś przygotował 
je do wywiezienia, ale 
nie zdążył tego zrobić. ”

B AR TO S Z

W A L C Z A K

starosta jarociński

„Nie kojarzę 
tematu,

nie pamiętam, 
kurde mol. ”

M A R IA N

K A C Z M A R E K

były dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych w  Jarocinie

POWIAT

Cięcia e ta tów  
i pensji 
ra tunk iem  
d la szp ita la

► s . 8

JAROCIN

Zm art p ro fesor  
M arian  W alczak

JAROCIN

1,3 min zł 
na odprawy 
po likwidacjach

► s. 15

JARACZEWO

Będzie 
śm ierdziało 
w Jaraczewie 
i Wojciechowie

► s. 13

NOWE MIASTO

P o w ia t  w z ią ł  p o ż y c z k ę ,  
c h c e  p o r ę c z e n ia  
o d  g m in y

► s. 12

JAROCIN

Od lipca zabiorą 
kubły na śmieci

► s. 1 3

KOTUŃ

Gimnazjaliści 
zamieścili 
zdjęcia nauczycieli 
w  internecie

NOWE MIASTO
Prokuratura 
postaw iła  
zarzu ty 
dyrektorce  
i nauczycie lom

► s. 1 4

ŻERKÓW

Zarośnięte 
pobocza jeszcze 
będę zarastać

► s. 1 3
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rz Trzeba zaw iadom ić p rokura tu rę , k . .. mol!

Z n ikan ie  i  po jaw ian ie  się 30 to n  z ło m u  z ro 
zebranych w ia d u k tó w  (o czym  piszem y na str. 6) 
nie m og ło  się chyba w iązać z użyciem  czarodzie j
skiej różdżk i. M e ta lo w ych  ko n s trukc ji się n ie da 
przenieść w  kieszeni. K to ś  m us ia ł p racow ać na 
dźw igu , k toś m us ia ł je  p rzew ozić  i ktoś m usia ł 
wydaw ać polecenia. A  teraz in n y  ktoś pow in ien  
tę sprawę dog łębn ie  w yjaśnić. Bo rzuca ona  cień 
na p rze jrzystość inw estyc ji d rogow ych  fin a n so 
w anych  przez s tarostw o w  poprzedn ie j kadencji. 
Jak gdyby n igdy nic, dwadzieścia tysięcy z ło tych  
w  z łom ie  w yc iek ło  z naszego m a ją tku . N ie  p rzy- 
znaje się do  n ich  an i inw estor, an i f irm a  b u d o w 
lana. I  nie w idzę pow odu, żeby kom uś rob ić  teraz 
z n ich  prezent. C hyba  żeby to  b y ł starszy pan 
z w ózk iem , k tó ry  regu la rn ie  ob jeżdża Ja roc in , 
uw aln ia jąc m ieszkańców od różnych m etalowych

ALEKSANDRA PILARCZYK
redaktor naczelny „Gazety Jarocińskiej”

pozosta łośc i. Jem u ten z ło m  by się n a le ża ł...
N ie  w iem , czy b y ły  d y re k to r Z arzą d u  D ró g  P o

w ia tow ych , k . .. m o l, m a coś w  tej spraw ie na su
m ien iu , ale jego  kiepska pam ięć jes t n iepokojąca. 
Zwłaszcza że do tyczy nie ty lko  w ie lk ich  i c iężkich 
elementów, ale też najw iększej inw estyc ji p row a 
dzonej przez jednostkę. Zarząd d róg  został ju ż  z li
kw idow any, ale zarządzanie d rogam i pozosta ło . 
Pow ia t szykuje się do kolejnych w ie lom ilionow ych 
inw estyc ji. Jak m am y być pew ni, że zn ó w  ja k iś  
„ z ło m ”  nie w yp a ru je  z p u b liczn e go  m a ją tku?  
D la te g o  w ładze sta rostw a nie m ogą  tej spraw y 
tak  zostaw ić. Trzeba ją  zg łos ić  d o  p roku ra tu ry . 
I  m ieć nadzieję, że znajdzie się jak iś  bystry, nielę- 
k liw y  przedstawiciel prawa, k tó ry  prześledzi drogę 
z łom u.

S
 czyli najczęściej 

czytane artyku ły  

na porta lu  

jarocinska.pl 

w  ostatn im  

tygodniu

1 . C z e k a li n a  z ie lo n e ,  g d y  n a g le  

p r z e d  a u to  w y s z ła . . .  [Z D JĘ C IA ]

NASZE SONDY NASZE SONDY

O G Ł O S Z E N I E  ......... -  .......... ................. ......................

3 0  m ilionów  z ło tych  p o trzeb n e  
na łą c zn ik  d ró g  k ra jo w y c h
PAAAAWLICKI - .. . Z GMINY: 30 milio

nów.... w przeliczeniu na mieszkańca 

to 700 zł (wliczając dzieci i emerytów). 

Ja, żona dziecko =  2100 zt gmina mi 

wydrze z kieszeni... bo przecież kasa 

się nie weźmie z powietrza.... Nie mam 

już sity na to co się dzie je:( 

jan: Nie zgadzam się na wycinkę lasu 
w najbliższej okolicy miasta. Porąbało 

kogoś z tym pomysłem.

Referendum: Jestem ciekawy ile aut 

jeździ w kierunku na Leszno, bo jeżdżę 

tamtędy często i jakoś nigdy kolejki 
nie widzę. Osobiście poczekałbym 

z budową łącznika do zakończenia 

głównej obwodnicy i zobaczyłbym ile 

aut z rejestracjami „obcymi”  nadal 

jeździ przez miasto i gdzie. Mogę się 

założyć, że 90% aut w mieście to będą 

miejscowi, którzy są zbyt leniwi, żeby 

do sklepu 200m pójść pieszo tylko 

d..ę nadal w samochodzie będą wozić. 

Tymczasem olbrzymie pieniądze i masę 

pracy trzeba wykonać w celu wykona

nia dokumentacji łącznika, który może 

się okazać całkiem niepotrzebny. Ot co. 

Wystarczy zdrowy rozsądek. 

CoToMaByć: Na DPS, komisariat, ist
niejące drogi powiatowe, szpital, szkoły 

i wiele innych ważnych dla społeczeń
stwa inwestycji BRAK ŚRODKÓW!!! 

Ale na chory pomysł Adasia pieniądze 

muszą się znaleźć. ( . . . )

Stop krzykaczom: 0 tym łączniku 
mówiło się jeszcze przed wyborami.

Wtedy jakoś n ikt nie protestował. 

A teraz siedzicie na swych d....ach, 

nic nie pomagacie, by było lepiej, 

tylko krzyczycie i krytykujecie. Może 

przydałoby się referendum na włącze

nie w waszych móżdżkach myślenia 

o przyszłości miasta, a nie tylko, by 

ludzie mieli pracę i dobre zarobki, 

które i tak przeżrą, bo na inwestycje 

za ubodzy umysłowo, 
obywatel: Świetny pomysł - poprzed

nicy mogliby tylko pomarzyć o takiej 

inicjatyw ie. Nie stać ich było nawet 
na budowę małego ronda w centrum. 

7: Obawiam się, że wybudowanie ob

wodnicy (jednej, dwóch) nie poprawi 

w dużym stopniu sytuacji w centrum 

Jarocina. Dlaczego? A no dlatego, że 

w centrum miasta znajdują się sklepy 

wielkopowierzchniowe, których w tym 

miejscu nie powinno być. Niestety wła

dzom miasta przez ostatnie 15 lat 

zabrakło wyobraźni w kształtowaniu 

przestrzeni miejskiej. Byty narzędzia 

ku temu poprzez uchwalanie planów 

miejscowych. Markety lokalizuje się 

poza centrami miast. No ale u nas 

wyobraźni brak. Kolejny przykład? Roz

budowa zakładów stalowych w strefie 

mieszkaniowej pomiędzy ul. Wojska 

Polskiego a Osiedlem Konstytucji 

3 Maja. Następne pokolenia nam tego 

nie darują.

Zachowano oryginalną pisownię

2 . P a p ie ro s y  i s p ir y t u s  b e z  a k c y z y . 

D w ie  o s o b y  z a t r z y m a n e

3 . C o  d a le j  z e  „ S to k r o tk ą " ?  

„P rz e p ra s z a m , a le  n ie  w ie m . "

4 . H e l ik o p te r  p r z e le c ia ł  n is k o  n a d  

o s ie d le m  [W ID E O ]

5 . T e g o  c e n t ru m  J a ro c in a  je s z c z e  

n ie  w id z ia ło

Zespó ł Szkó ł P rzyrodn iczo-B iznesow ych w Tarcach

LICEUM 2 i 3 -le tn ie  Ipo ZSZ i g im nazjum ) 

SZKOŁY POLICEALNE

• BHP ♦ ADMINISTRACJA
, • RACHUNKOWOŚĆ • FLORYSTA

• OPIEKUN MEDYCZNY

h • OPIEKUNKA DZIECIĘCA

O fe rty  p ra c y  z P o w ia to w e g o  U rzę d u  P ra cy  w  J a ro c in ie  
zg łoszone  w  o k re s ie  od 1 6  do  2 2  c ze rw ca

• Ogrodnik terenów zielonych, operator ciągnika rolniczego - Plener Zakład  C h iru rg ii D rzew  B udow y i Kon

se rw ac ji Terenów Z ie len i M . Sołtys • Przedstaw iciel handlowy - Itecom  Sp. z o.o. Krotoszyn • Pracownik 

ochrony fizycznej - G uard-System  Sp. z o.o. Poznań (m ie jsce  w ykonyw an ia  pracy G ądki) -  Pracownik 

fizyczny - Zw iązek Spółek W odnych  Jarocin  • G łówny m agazynier - Zakład  Przem ysłu M ięsnego B iernacki 
G olina • Sprzedawca - Z .U .H . „Ś w ia to w it”  Jarocin  •  Pracownik restauracji - „Le p u s ”  (M cD o n a ld ’s) Ja ro 

cin • Sprzedawca - S klep S pożyw czo-P rzem ysłow y M ario ła  G rześkow iak Zakrzew  • Nauczyciele plastyki 
i techn ik i, nauczyciel edukacji wczesnoszkoinej, nauczyciel h is to rii i wos-u, kucharz w  stołówce szkol

nej, woźny i konserwator, sprzątaczka - Fundacja ZOO Zaradn i O dw ażn i O ryg ina ln i Jarocin  • Elektryk, 

in form atyk, m onter insta lac ji te le technicznych - PHU Robert G rześkow iak Jarocin  • Operator maszyn do 

obróbki drewna - Tarkett Polska Sp. z o.o. O rzechow o • Ins truk tor nauki jazdy kat. B - Ośrodek Szkole

nia K ie row ców  Erudio • Kierowca kat. B - U sług i T ransportow e D am ian K ró lik  Dobrzyca • Piekarz - GS 

Sam opom oc C hłopska w  Ja roc in ie  •  Dekarz, pom ocnik dekarza - Zakład  B lacharsko-D ekarsk i C ielcza

• M echanik samochodowy - Pom oc Drogowa B lachars tw o  - M echan ika  Pojazdowa Jarocin

STAN BEZROBOCIA W POW IECIE JAROCIŃSKIM

liczba zarejestrowani wyrejestrowani wyrejestrowani,

bezrobotnych w ostatnim tygodniu w ostatnim tygodniu którzy podjęli pracę

2J16 54 49 24
(dane orientacyjne z PUP Jarocin z okresu od 12 do 18 stycznia) O p rać , (a n n )

http://www.jarocmska.pl
jarocinska.pl
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Stowarzyszenie „R azem  z Jarzę
b inką”  w ygra ło  zorgan izow any przez 
gm inę konkurs i od  przyszłego roku  
szko lnego będzie  o rganem  p ro w a 
dzącym  n ie p u b lic z n e  p rze d szko le  
„S to k ro tk a ”  - je d n o  z trzech z lik w i
dow anych w  Jarocin ie . Jak p laców ka 
będzie fu n k c jo n o w a ła  w  praktyce? 
Tego p ró b o w a li się dow iedz ieć  ro 
dzice, ale pozna li niewiele konkretów.
- Finansowo d la  was n ic  się nie zmieni. 
Przez najbliższe dwa la ta  nie możemy 
podnosić op ła t - zapew n ia ł rod z icó w  
A dam  Ignaszak, w iceprezes s tow a
rzyszenia, k tó ry  na początkowe ataki 
zebranych  o d p o w ia d a ł: „m o g liś c ie  
sam i za łożyć stow arzyszenie” .

- Co  w  p rzypadku  n ieobecności 
dziecka? D o tej p o ry  otrzymywaliśmy 
pieniądze z powrotem  od przedszkola, 
je ś li dziecka nie było w danym dniu. 
Czy nadal tak będzie? - zapyta ła  A nna  
Regulska z rady rodziców . - M usim y  
się nad tym zastanowić, skonsultować  
się z p ra w n ik ie m  - m ó w ił w ice p re 
zes. - Przecież ma się n ic  nie zm ienić  
finansow o. A  poza tym, ustawę chce- 
cie przeskoczyć? - d z iw ili się rodzice, 
p o w o łu ją c  się na ustawę o  systemie 
oświaty, w  które j jes t m ow a o zwrocie 
pieniędzy.

Zebran i chcieli też w iedzieć, które 
zajęcia dodatkowe będą p łatne, a k tó 
re nie, a także, k tó re  nauczycie lk i od 
w rześn ia  nada l będą się op iekow a
ły  ich  dz iećm i. N ie  p o z n a li je d n a k  
odpow iedz i. Z a rząd  nie p rzedstaw ił 
w łaśc iw ie  żadnych  in fo rm a c ji,  k tó 
rych rodzice  n ie  m ie li ju ż  wcześniej.
- Proszę nas zrozumieć, że m y jeszcze 
nie znamy dokładnie wysokości dotacji 
z gminy, rada m iejska m usi uchwalić  
stawkę. I  wtedy będziemy m ogli przed
staw ić więcej szczegółów - t łum aczy ła  
K rys tyna  Poziom bka, prezes stow a
rzyszenia.

Co dalej ze „S to kro tką"?  
„P rze p ra sza m , ale nie w iem ."
3 N ie w ie le  d o w ie d z ie l i  s ię  r o d z ic e  i p r a c o w n ic y  j a r o c iń s k i e g o  p r z e d s z k o la  
„ S to k ro tk a ” p o d c z a s  s p o tk a n ia  z  c z ło n k a m i z a r z ą d u  s to w a rz y s z e n ia  „ R a z e m  
z J a rz ę b in k ą ” , k tó re  o d  w rz e śn ia  b ę d z ie  p ro w a d z iło  p laców kę ju ż  ja k o  n ie p u b lic z n ą .

Rodzice z wielkim zainteresowaniem słuchali zarządu stowarzyszenia „Razem z Jarzębinką”, ale dowiedzieli się niewiele

5 .2 6 8  z ł roczna dotacja na dziecko w  przedszkolu niepublicznym 
w  gm inie Jarocin (wg danych na koniec maja)

Z a sko czo n y  ta ką  o d p o w ie d z ią  
na  p y ta n ia  ro d z ic ó w  je s t zastępca 
b u rm is trza  Jarocina  odpow iedz ia lny

za oświatę. - M am y przecież obowiązu
ją c ą  uchwałę, k tó ra  określa, że stawka  
dotacji na jedno  dziecko w przedszkolu

niepublicznym wynosi 80% subwencji 
w  przedszkolu publicznym. Oblicza się 
to  co miesiąc, b iorąc p o d  uwagę liczbę

dzieci w  placówkach publicznych. We
dług danych z końca m aja dotacja na 
dziecko w  przedszkolu niepublicznym  
wynosi 5 .268 zł. Różnice w  poszczegól
nych miesiącach mogą wynosić 1-15 z ł 
w górę lub  w dół. N a potrzeby tych ob li
czeń zostawiliśm y w  Jarocin ie ja k o  p u 
bliczne między innym i duże przedszkole 
„Bajeczka", do którego uczęszcza około 
dwustu przedszkolaków. Dzięki temu, je 
ś li nawet ubędzie tam dwoje - troje dzieci 
w  danym miesiącu, to nie spowoduje 
to znaczącej różnicy w stawce dotacji. 
I  te zasady się nie zm ienią  - zapew nia  
w icebu rm is trz  R obert K aźm ierczak.

Po zebraniu rodziców, z zarządem 
stowarzyszenia „Razem  z Jarzębinką”  
spo tka li się nauczyciele i p racow n icy  
a d m in is tra c ji „S to k ro tk i” . - Sama je 
stem nauczycielką i  zrobim y wszystko, 
żeby nauczyciele  w tym  przedszko lu  
godnie zarabiali. Składajcie, proszę, C V  
Będziemy ro b ili nabór - zachęcała Be
ata M ajkow ska, dyrekto r przedszkola 
„Jarzęb inką ” , a od  w rześnia  rów nież 
„S to k ro tk i” . D ok ładnych  kw o t w yna
g rodzeń  n ie  p o d a ła , tłu m a czą c  się 
o ch ro n ą  danych  osobow ych  - A  co 
z nam i?  Kiedy dowiemy się, czy m am y  
szukać pracy, czy od września n ada l 
będziemy tu zatrudnione? A lbo chociaż, 
kiedy się tego dow iem y? - za p y ta ła  
cz ło n kó w  zarządu  je d n a  z p ra co w 
n ic  a d m in is tra c ji. - N ie  wiem. Prze
praszam, ale nie wiem - o d p a rł w ice 
prezes A dam  Ignaszak. D w ie  osoby 
z a d m in is tra c ji,  choć n ie  us łysza ły  
tego w prost, to  dosta ły  dość w yraźny 
sygna ł, że m uszą  poszukać innego 
pracodaw cy i opuściły  zebranie przed 
je g o  zakończeniem .

N astępne spotkan ia  zarządu sto
warzyszenia z rodzicam i i  nauczyciela
m i m a ją  się odbyć jeszcze w  czerwcu.

P IO T R  IG N A S IA K
p.ignas iak@ ja roc inska .p l

AKCJA SPOŁECZNA

BĘDĘ WSPIERAŁ SPOŁECZNE INICJATYWY..
3 ze  z n a n y m  a k to re m  m ło d e g o  p o k o le n ia , J a k u b e m  W e so ło w sk im  ro z m a w ia  K a m il  R o z ło w ie c k i

Rusza druga edycja konkursu „Tu mieszkam, 
tu zmieniam", organizowanego przez Bank 
Zachodni W BK...
.. .a Pan znowu jest twarzą tej akcji, tak  brzm i 

pytanie?
Dokładnie.
Sam-się wprosiłem  po  sukcesie pierwszej edycji 
konkursu .(śmiech). A  poważniej, wie Pan, to  
trochę jakz  dobrym  film em , czy serialem -jeśli 
pierwszy sezon okazał się sukcesem, to  akto r 
tym  chętniej uczestniczy' w  jego  kontynuacji. 
Tak b y ło  ze m ną  choc iażby  w  p rzypadku  
„C zasu H o n o ru ” , i  podobnie  je s t z akcjam i 
społecznymi, któ iych efekty nie są iluzoiyczne, 
ty lko  realne i naprawdę pożyteczne. Zawsze 
takie przedsięwzięcia będę wspierał, bo  m oim  
zdaniem, nie ma nic lepszego niż wyzwalanie 
w  ludziach pozytywnej energii ukiemnkowanej 
na dzia łan ia  służące innym : sąsiadom, spo
łeczności lokalnej, czy ogólnie rzecz ujmując 
pożytkow i publicznemu. Z  tego powodu, nie 
kryję, że wciąż jestem pod ogrom nym  wraże
niem pierwszej edycji konkursu „ I i i  mieszkam, 

tu  zm ieniam ” .
Ponad 1 ,5  m in z ło tych przeznaczonych 
w  grantach na realizację blisko 250 pomysłów 
polepszających codzienne życie społeczności 
lokalnych. To faktycznie może robić wrażenie.
Tak. to  ba rdzo  w ym ie rny  i konkre tny efekt 
p ierw szej edycji konkursu . Przecież dz ięki 
temu, w  kilkuse t m iasteczkach i m ie jscow o
ściach Polski ju ż  powstało, a lbo właśnie jest 
na ukończeniu mnóstwo inicjatyw społecznych 
które codzienne życie m ieszkańców uczynią 
lepszym, m ilszym , bardzie j funkcjona lnym . 
A le d la  mnie największą wartością tej akcji jest

prom ocja działania na rzecz dobra wspólnego. 
Ten konkurs to  odrodzen ie  ide i społeczeń
stwa obywatelskiego, to  pokazanie, że w  nas 
Polakach drzem ie potężny po tenc ja ł dobra  
i działania bezinteresownego. Każdy powinien 
przeczytać te pom ysły  zgłosżone w  ram ach 
I  edycji „Tu mieszkam, tu  zm ieniam” . Z  miejsca 
p rzy ty ło b y  nam  w  kraju lepszych i pozytywnie 
nastawionych do innych, ludz i (śmiech).
Ideę konkursu zdążył Pan ju ż  pochwalić 
i przedstawić. Do kogo jest on zatem skie
rowany?
Tak ja k  w  pierwszej edycji, tak i i  teraz grupą 
docelową naszego konkursu są szeroko pojęci 
mieszkańcy Polski lokalnej. W n iosk i o  granty 
finansowe mogą składać organizacje i instytucje 
pożytku  pub licznego. To m ogą  być gm iny, 
fundacje, stowarzyszenia, b ib lio tek i, parafie, 
O chotnicze Straże Pożarne, k luby sportowe, 
itd . Chodzi o  to, że osobom  fizycznym  trudno  
byłoby w  pojedynkę doprow adzić np. do w y
budowania pomnika, wyrem ontowania dom u 
kultury, czy w ym iany ławek w  parku.
A teraz... money, money, money. Jaki jest 
budżet II edycji konkursu “ Tu mieszkam, tu 
zmieniam” ?
Przyznanych zostanie 300 grantów na realizację 
najlepszy ch pomysłów. Są trzy' kwoty do finan 
sowania: 4, 7 i 1Ó tysięcy' złotych. Laureatów  

wybierze specjalne ju ry , w  pracach któ rego  
- z wielką przyjem nością - wezmę udział rów 
nież ja . Podobnie ja k  w  1 edycji, chcemy, żeby 

rów nież in ternauci dokonali bezpośredniego 
i autonom icznego w yboru swoich faworytów. 
Trzy w nioski na które zostanie oddany ch naj
więcej głosów, otrzym ają dodatkowe nagrody

finansowe. C hcia łbym  podkreślić, że w nioski 
mogą składać również laureaci I  edycji naszego 
konkursu. I jeszcze jedno - szanowni potencjalni 
beneficjenci.. .n iebójcie się! W  „Tu mieszkam, 
tu  zm ien iam ”  nie m a żadnych „haczyków ” , 
nie m a żadnych „gw iazdek” , a cała procedura 
konkursow a jes t m aksym alnie uproszczona 
i pozbaw iona zbędnej papierologii.

Ale term iny składania wniosków są za
pewne znane i będą skrupulatnie prze
strzegane...
O czyw iśc ie , bez tego nie b y ło b y  
dobrej organizacji pracy z pożyt
kiem d la  przyszłych zwycięzców!
I  to  jes t ta jeszcze jedna  rzecz, 
która  podoba m i się w  naszym 
konkursie - dynam ika działań!
W szystko  będzie  się d z ia ło  
szybko i zapew n iam , że bez 
poślizgów . P ro jek ty  m ożna 
zgłaszać poprzez specjalną 
aplikację internetową do  26 
lipca, a listę laureatów  kon
kursu poznam yjuż 21 sierp- 
nia. Potem internauci będą 
mieli tydzień na wybór trzech 
swoich fa w o ry tów  i od 28 
s ie rpn ia  benefic jenci ko n 
kursu będą m usieli zakasać 
rękawy i brać się do  roboty, żeby 
to  co ładnie rozpisali we wnioskach 
jeszcze ładniej wyglądało w  „rea lu ” .
Więcej in form acji dotyczących konkursu „T U  
M IE S Z K A M , T U  Z M IE N IA M "  na stronie  
irUentetowej:mvw.bzwbkpl/tuntieszkamtuzmie- 
niam
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► WIEŚCI KRYMINALNE

1  Jechali pod wpływem
1 9  czerwca na u l. S taszica w  K o tlin ie  zatrzy
m ano  Pawła J. z  gm . K otlin . K ierow ca seata 
n ad m u ch a ł 1 ,4  p rom ila  a lkoho lu . W  czasie 
kontro li okaza ło  się, że m ężczyzna m ia ł orze
czony zakaz prow adzen ia  po jazdów  m echa
n icznych.
Tego sam ego dn ia  na u l. Św. D ucha w  Ja 
rocin ie  sp raw dzono  Józefa H. z gm . Żerków. 

W  o rgan izm ie  jadącego  op le m  s tw ie rdzono  
2 ,1  p rom ila  a lkoho lu .

2  Potrącony z rowerem  
na przejściu dla pieszych

Niegroźnych obrażeń cia ła  dozna ł ja roc in ian in  
w  p ią tko w ym  zdarzen iu  na u l. Poznańskiej 

w  Jarocinie. -Mężczyzna przeprowadza! rower 
na przejście dla pieszych i został potrącony 
przez kierującego scanią - in fo rm u je  sierż. 
sztab. Agnieszka Zaw orska, rzecznik  praso
w y  K om endy Pow ia tow ej Policji w  Jarocin ie . 
Spraw ca zosta ł ukarany m anda tem .

2  Zasłabł za kierownicą 
lorda i zmart

Tragicznie zakończyła się podróż d la  7 3 -le t- 
niego m ieszkańca Jarocina . W  czw artek  18  
czerw ca jad ą c  u l. Ja rm arczną  zas łab ł za kie
ro w n ic ą  fo rd a  i u d e rzy ł w  a u to  s to jące  na 
poboczu. P rzybyły na m ie jsce  zespó ł pogo
to w ia  ra tu n kow e go  p ró b o w a ł re a n im o w a ć  
7 3 -la tk a . W ys iłk i okaza ły  się bezskuteczne. 
K ierow ca zm art.

2  Jechał bez prawa jazdy
1 8  czerwca na ul. Poznańskiej w  N ow ym  

M ieście średzcy polic janci za trzym ali kierowcę 
fia ta  ducato. W  trakc ie  kontro li okazało się, że 
Daniel Sz. m a za trzym ane  p raw o  jazdy.

2  Kradt i wpadt przez monitoring
1 6  czerwca na u l. W roc ław sk ie j w  Ja roc in ie  
w  m arkecie skradziono p roduk ty  spożywcze, 
chem iczne  i a lkoho l na kw otę  ponad 5 7 0  zł. 
P o lic jan c i po  p rze jrze n iu  m o n ito r in g u  roz
poznali spraw cę, k tó rym  okaza ł się  3 0 - le tn i 
m ieszkan iec g m . Jaroc in . M ężczyzna usłyszał 
za rzu t kradzieży.

2  Zatrzymali poszukiwanych 
listami gończymi

Transportem  d o  aresztu śledczego zakończyła 
się policyjna kontrola d la  m ieszkańca Brodnicy. 
1 6  czerw ca zosta ł za trzym any na u l. Poznań
skiej w  Jarocin ie . W  czasie w ery fikac ji danych 
k ierow cy okazało się, że 4 6 - la te k  jes t poszuki
w a n y  lis tem  gończym  w  ce lu doprow adzen ia  
do  aresztu śledczego.
Tego sam ego dn ia  na u l. Jaroc ińsk ie j w  N o
w y m  M ieśc ie  m ie jsco w a  d z ie ln ico w a  u ję ła  
p oszu k iw an ą  za o szus tw o  3 4 - le tn ią  kob ie 
tę , za k tó rą  w yd a ł lis t gończy Sąd O kręgowy 
w  Poznaniu. (era)

► STRAŻACY W AKCJI

1  Pożar w  p us to s ta n ie . 1 5  cze rw ca  na ul.

Św. D ucha w  Ja roc in ie  w y b u c h ł pożar w  p u 

stostan ie. W  akcji gaśniczej uczestn iczył jeden 
zastęp  straży pożarnej. P rzyczyną zdarzen ia  
by ło  zaprószenie ognia przez osoby nieznane. 
W  ciągu czterech os ta tn ich  dn i w e  w spom n ia 
nym  bud yn ku  p a liło  się ju ż  d rug i raz.

2  P lam a  o le ju . Tego sam ego  d n ia  w  Ja ro 
c in ie  s tra ża cy  u s u w a li p la m ę  o le ju  z je z d n i.

2  M e rce d e se m  w  B M W . 1 7  cze rw ca  na 
sk rz y ż o w a n iu  k ra jo w e j „ 1 1 ”  z u l. Z ie lo n ą  
d osz ło  d o  zderzen ia  d w ó c h  p o jazdów . K ie
ru jący  m ercedesem  sp rin te rem  - m ieszkan iec 
p o w ia tu  m ilic k ie g o  - n ie  z a c h o w a ł bezp iecz
nej o d le g ło śc i od  pop rze d za ją ce go  po jazdu
1 n a je ch a ł na ty ł  B M W , k tó ry m  pod różow a ła  
m ieszkanka  p o w ia tu  ja roc ińsk iego . W  krasie 
n ie g ro źn ie  o b ra że n ia  o d n io s ła  je d n a  osoba. 
S trażacy  u p o rz ą d k o w a li m ie jsce  kraksy.

2  S u c h a  t ra w a  w  o g n iu . S u c h a  tra w a  
p a liła  s ię  w  C ie lczy  1 7  cze rw ca . P rzyczyną  
zd a rze n ia  b y ło  zaprószen ie  ogn ia .

2  Zalana p iw n ica . W  sobotę na u l. Poznań
sk ie j w  Ja ro c in ie  s tra ża cy  w y p o m p o w y w a li 
w o d ę  z z a la n e j p iw n ic y  w  b u d y n k u  je d n o 
ro d z in n ym .
2  A g re s y w n e  o w a d y . W  m in io n y m  ty g o 

d n iu  s tra ża cy  trz y  razy u su w a li ag resyw ne  
owady. In te rw e n io w a li w  C hrzan ie , Ja roc in ie  

i Ja racze w ie .
(e ra )

Tysiące paczek 
nielegalnych papierosów, 
do tego tytoń i alkohol
2  P o n a d  5 .6 0 0  p a c z e k  p a p ie ro s ó w , 196 k i lo g ra m ó w  ty to n iu  i n ie m a l  2 0 0  l i t ró w  s p iry tu s u  i in n e g o  
a lk o h o lu  b e z  p o ls k ic h  z n a k ó w  a k c y z y  s k o n fis k o w a li  j a r o c iń s c y  p o l ic ja n c i .  G d y b y  u ja w n io n y  p rz e z  
fu n k c jo n a r iu s z y  to w a r  tra f ił  d o  o b r o tu ,  s tr a ty  S k a rb u  P a ń s tw a  w y n io s ły b y  p ra w ie  ćw ierć  m il io n a  z ło ty c h .

i
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Policjanci uzyskali inform ację, że jedna z mieszkanek gm iny 
Jarocin może posiadać papierosy i a lkohol bez wym aganych zna
ków  akcyzy. 16 czerwca na ul. Śródmiejskiej w  Jarocinie zatrzym ali 
do  kon tro li auto. - Wpojeżdzie znaleźli kilkadziesiąt paczek różnego 

rodzaju wyrobów tytoniowych. Policjanci zabezpieczyli nielegalny ła
dunek i  zatrzymali 53-letnią kobietę. Jeszcze tego samego dnia fu n k 
cjonariusze zajmujący się przestępczością gospodarczą przeszukali 
pomieszczenia znajdujące się na posesji należącej do zatrzymanej
- relacjonuje sierż. sztab. Agnieszka Zaworska, rzecznik prasowy 
K om endy Powiatowej P o lic ji w  Jarocinie. W  czasie akcji znaleźli 
kolejne wyroby tytoniowe i ponad 180 litrów  nielegalnego spirytusu 
i innego alkoholu. Łącznie zabezpieczyli 5.671 paczek papierosów, 
196 k ilogram ów  ty ton iu  i n iem al 184 litry  w yrobów  alkoholowych.
- Współpracujący zpolicjantami funkcjonariusze Urzędu Kontroli Celnej 
ustalili, że gdyby ujawniony przez policjantów towar tra fił do obrotu, 
straty Skarbu Państwa z tytułu nieodprowadzonego podatku akcyzo
wego wyniosłyby p o n ad 243 tys. zi - podkreśla Agnieszka Zaworska.

O prócz 53-la tk i po lic janci zatrzym ali 57-letniego mężczyznę. 
G roz i im  wysoka kara grzywny.

(era)

Staną przed
sądem za kradzież 
ponad półtorej 
tony mięsa

N aw et do  5 la t pozbaw iania wolności 
g roz i 19-latkow i z Jarocina i 30-la tkow i 
z K ro toszyna. M ężczyźn i skrad li z je d 
nego z ja roc ińsk ich  zakładów  1.500 kg 
w ieprzow iny.

A k t oskarżenia w  tej sprawie tra fił do 
ja roc ińsk iego sądu. C hodz i o  u jaw n ioną  
w  m arcu kradzież mięsa w  jednym  z ja ro 
cińskich zakładów. A ktem  oskarżenia ob 
ję to  trzech mężczyzn. Jak usta lili śledczy, 
19-latek z Jarocina i 30-latek z Krotoszyna 
skradli z firm y, w  które j pracowali, ponad 
1.500 kg m ięsa różne j klasy, o  łącznej 
w artośc i 19.700 zł. Swojego p racodaw 
cę o k ra d a li od  paździe rn ika  2014 r. do 
m arca 2015 r. - Trzeciemu z mężczyzn za
rzucono, że we wskazanym okresie czasu 
nabył od oskarżonych o dokonanie kradzieży 
za kwotę 12.300 z l uzyskane w  je j  wyni
ku  mięso (1.350 kg), co do którego m ógł 
przypuszczać, że zostało ono uzyskane za 
pomocą czynu zabronionego - m ów i Janusz 
W alczak, zastępca p roku ra to ra  okręgo
wego w  O strow ie  W ie lkopo lskim . Trzeci 
oskarżony p row adz ił na terenie pow ia tu  
ja roc ińsk iego  dz ia ła lność gospodarczą 
zw iązaną z przetwarzaniem  mięsa.

Ś ledczy u s ta lili,  że oska rżen i każ

dorazow o, łącznie 10 razy, dokonyw ali 
kradzieży p ięciu  po jem n ików  z m ięsem 
o  łącznej wadze 150-160 kg.

D w ó m  m łodszym  oskarżonym  g rozi 
od 3 m iesięcy do  5 la t pozbaw ienia w o l
ności, a 42-le tn iem u paserowi do  2 lat.

(era)

Policja zabezpieczyła 
12 nielegalnych au to m ató w  
do  gier hazardow ych

12 n ie le g a ln y c h  
a u to m a tó w  d o  g ie r  
h a z a rd o w y c h  z n a le 
z io n o  w  je d n ym  z ja 
ro c iń s k ic h  lo k a li - to  
e fe k t w s p ó ln e j a k c ji 
p o lic ji i  fu n k c jo n a r iu 
szy U rz ę d u  C e ln e g o  
w  K a liszu .

W spólne dz ia łan ia  
s łużby  p rze p ro w a d z i
ły  w  czw artek. - Akcja  
m ia ła  na celu u jaw nie
n ie  n ie p ra w id ło w o ś c i 
w  zakres ie  o rg a n iz o 
w an ia  gier, niezgodnie

z obow iązującą ustawą 
o g rach  hazardowych. 
W  trakc ie  k o n tro li cel
n icy i  p o lic ja n c i spraw
dza li pochodzenie i  le
galność automatów oraz 
zezw o len ia . F u n k c jo 
nariusze podczas kon 
t r o l i  p rzep row adzone j 
w  je d n y m  z p u n k tó w  
n a  te re n ie  J a ro c in a  
zabezpieczyli 12 n ie le
galnych autom atów  do 
g ie r  hazardowych. Na  
zabezpieczonych m a 
szynach zainstalowane

były g ry  o charakterze  
losowym, p row adzone  
w  celach komercyjnych, 
na urządzanie których  
wymagana je s t koncesja 
na prow adzenie  kasy
na - m ó w i sierż. sztab. 
A gn ieszka  Z aw orska , 
rzeczn ik  p rasow y K o 
m endy Pow iatowej Po
lic ji w  Jarocin ie . K iedy 
s łu ż b y  w c h o d z iły  d o  
lo ka lu , na m ie jscu  b y ł 
je d e n  p ra c o w n ik  o b 
s ług i i jeden  gracz. 

P o lic ja n c i zabez
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p ie c z y l i  a u to m a ty  
w s p ó ln ie  z ' f u n k c jo 

n a r iu s z a m i U rz ę d u  
C e ln e g o  w  K a lis z u ,  
k tó rzy  p row adzić będą 
da lsze  p o s tę p o w a n ie  
w  te j spraw ie. Jest to  
p ie rw szy  lo k a l na te 
re n ie  w o je w ó d z tw a , 
w  k tó ry m  je d n o ra z o 
w o  zabezpieczono tak  
dużą  ilość  au tom atów . 
- Z a  nie legalną o rgan i
zację g ie r hazardowych 
oprócz kary wynikającej 
z ustawy kodeks karny  
skarbowy grozi kara ad

m in is tracy jna  w  wyso- 
kości 12 tys. z l od  każ
dego au tom atu. Karze  
podlega nie tylko właści
c ie l autom atu, a le rów 

nież ten, co wynajm uje  
p o d  niego miejsce - w y 
jaśn ia  podkom . C eza
ry  K o s m a n , rze czn ik  
p ra s o w y  Iz b y  C e ln e j 
w  P oznan iu . N ie  chce 
udz ie lić  in fo rm a c ji, do  
kogo należały maszyny 
za re kw iro w a n e  w  Ja 
ro c in ie . N ie o f ic ja ln ie  
w ia d o m o , że b y ły  one 
w ła s n o ś c ią  m ło d e g o  
ja ro c in ia n in a . (e ra )

http://www.jarocinska.pl
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JAROCIN

Coraz bardziej iskrzy 
między radną 
i wiceburmistrzem

► KOTLIN

Gimnazjaliści zamieścili 
zdjęcia nauczycieli 
w  internecie

K łó tn ią  p o m ię d zy  za 
stępcą b u rm is trz a  a o p o 
zycyjną  radną  zakończyło  
się ostatnie posiedzenie ko
m isji oświaty Rady Miejskiej 
w  Ja roc in ie . P osz ło  o  ze
b ran ie  ro d z ic ó w  u czn ió w  
z Zespo łu  Szkół w  W ilko - 
w y i z za rządem  fu n d a c ji 
„Z a ra d n i, O d w a żn i, O ry 
g in a ln i” , k tó ra  o d  w rz e 
śnia p rze jm ie  placówkę od 
gm iny. - Czy pan  rozumie, 
co się do pana m ów i?  - tra 
c iła  c ie rp liw ość K a ta rzyna  
S zym kow iak. - D w a tygo
dnie temu odwalała pa n i cyrk 
i  dzis ia j rob i to p a n i ponow
nie - s tw ie rdz ił Robert Kaź- 
m ierczak.

C hoć do  w spom n iane
go zebrania doszło  ponad 
m ie s ią c  te m u , to  n a jw y 
raźnie j ca ły  czas w yw o łu je  
on o  kontrow ersje. W yn ika  
to  z fak tu , że zaproszenia 
d la  rod z icó w  u rząd  po lec ił 
przygotować sekretariatowi 
zespo łu  szkół. „B u rm is trz  
J a ro c in a  zobow iązu je  Pa
n ią  w icedyrekto r K rystynę  
Kaczmarek do przekazania  
p rze d m io to w e j in fo rm a c ji 
uczniom, za potwierdzeniem  
pisemnym odbioru ”  - zna la
z ło  się w  piśm ie skierow a
nym  do  rodziców. Podpisał 
się pod  n im  w iceburm is trz  
Robert Kaźm ierczak. R ad

na Szymkowiak, k tó ra  pełni 
także funkcję sołtysa W ilko- 
w yi, d z iw iła  się, że to  za
dan ie  zo s ta ło  scedowane

na szkołę. W ice b u rm is trz  
w y tłu m a czy ł, że fun da c ja  
nie dysponu je  jeszcze d a 
n y m i o s o b o w y m i i a d re 
sow ym i rodziców , d latego 
n ie  m o g ła  s a m o d z ie ln ie  
zaprosić  ich na spotkanie.
- Jeś li nowy organ p ro w a 
dzący chce poinform ować ro
dziców, chce p rzy otwartych 
drzw iach z n im i rozmawiać, 
to  naszym  zadan iem  je s t  
um ożliw ić  takie  spotkanie, 
żeby wreszcie skończyło się 
opowiadanie p ie rdo ł o tym, 
co fundacja  zgotuje uczniom  
te j szkoły - m ó w ił K a źm ie r
czak. W y tkn ą ł też, że część 
kadry pedagogicznej b ra ła  
u d z ia ł w  s p o tka n iu  i, ja k  
re la c jo n o w a ł, „z a d a w a ła  
pytan ia  sugerujące, że bę
dzie go rze j” . - Tymczasem 
w  tej szkole gorzej ju ż  być nie 
może - ocenił Kaźm ierczak.
- Przecież prezes fu n d a c ji 
m ógł wykonać ja k ą ś  pracę, 
sam wydrukować te zaprosze
nia i  przywieźć do szkoły. Czy 
to m u s ia ł ro b ić  sekretaria t 
szkoły? Zadaję panu proste 
pytan ie , a p a n  m a n ip u lu 
je  wypow iedziam i i  jeszcze 
wszystkich dookoła  obraża
- n ie  d a w a ła  za w yg ra n ą  
radna. O strą  wym ianę zdań 
zakończył p rzew odniczący 
kom is ji ośw ia ty  M a re k  To
bolski, k tó ry  p o in fo rm o w a ł 
o  te rm in ie  kolejnego posie
dzenia i zam kną ł obrady.

P IO T R  IG N A S IA K  

p .ig n a s ia k @ ja ro c in s k a .p l
Relacje pomiędzy wiceburmistrzem Robertem Kaźmierczakiem 
a radną Katarzyną Szymkowiak przerodziły się w konflikt

O G Ł O S Z E N I A

► JAROCIN

Burmistrz rozważa  
sprzedaż spółki

- Jest p la n  sprzedaży spó łk i Z G O - 
Nova. N ie  je s t to  konieczne, a le  też 
nie je s t konieczne, żeby gm ina  zajm o
wała się transportem  śm ieci - m ów i 
b u rm is trz  A d a m  P a w lick i. S p ó łka  
w ygra ła  niedaw no przetarg na od b ió r 
odpadów  w  gm in ie  Jarocin, składając 
o fertę  o  1,5 m in  z ł tańszą n iż  druga 
firm a .

P la n y  s p rz e d a ż y  Z G O -N o v e j 
m ia ły  też poprzedn ie  w ładze Ja ro c i
na, ale nie zna laz ł się kupiec. -1  całe 
szczęście, bo taka sprzedaż spó łk i by
łaby bezmyślna. M us im y zabezpieczyć 
siebie i mieszkańców, żeby nie kup iła  
tego f irm a  konkurencyjna, k tóra  wygra
łaby potem  przetarg, dyktu jąc wysoką 
cenę - ocen ia  b u rm is trz . Sposób na 
uniknięcie takiej sytuacji po  ewentual
nej sprzedaży w id z i w  pozostaw ien iu  
znacznej części u d z ia łów  w  pos iada
n iu  dw óch spółek - w  k tó rych  swoje 
pakiety m a m iasto  - Z G O  i Eko-D baj.

( ig i)

UWAGA
ZM IANA

O d  1  l i p c a  2 0 1 5 r .  s p ó ł k a  Z G O  N O V A  b ę d z i e  

o d p o w i e d z i a l n a  z a  o d b i ó r  o d p a d ó w  k o m u n a l n y c h  
o d  m i e s z k a ń c ó w  G m i n y  J a r o c i n .

N a  ja k ie  z m ia n y  m u s zą  
p rz y g o to w a ć  s ię  m ie s zk a ń c y ?

Co z  p o je m n ik a m i na o d p a d y ?

W ię c e j In fo r m a c ji  ju ż  w  n a s tę p n y m  
w y d a ń  i u „ G a z e t y ja  ro c i ńs Id e j", 

3 0  c z e rw c a  2 0 1 5  r.

ul.T.Koicluszkl 21A 
63-200 Jarocin 
tal. 519 317 852

bluroQzgo-nova.pl
www.zgo-nova.pl

Jeden z uczn iów  G im na 
z ju m  w  K o tlin ie  opub likow a ł 
w  internecie zdjęcia z p o d o b i
znam i nauczycieli. D yrektorka 
szkoły tw ie rdz i, że w ize runk i 
pedagogów nie byty obraźliwe, 
a pom ysłodaw ca n ieprzem y
ślanego w ybryku  zosta ł uka 
rany.

O  sprawie m ów i większość 
uczniów gm iny K otlin . H istoria  
żyje swoim  życiem. G im nazja
lista m ia ł na facebooku założyć 
ta jną  grupę, do które j zaprosił 
swoich kolegów. P lotka głosi, 
że um ieścili w  sieci karykatury 
nauczycieli. W izerunek jedne
go m ie li p rzerob ić  na H itle ra  
i  w rzucić  nagrania z lekcji.

N ie c o  in a c z e j sp ra w ę  
przedstaw ia dyrekto r G im na 
z jum  w  K o tlin ie . Przyznąje, że 
dw a zdjęcia nauczycieli tra fiły  
do  sieci, do  których m ia ły  d o 
stęp tylko określone osoby. - To 
były przerobione zdjęcia nauczy
cieli. N ie były wulgarne, ośmie
szające, aczkolwiek uczniowie 
użyli zdjęć bez pytania o zgodę. 
Przyznali się, ponieśli karę, spra
wa zastała załatwiona - wyjaśnia 
Jolanta Karw at, dyrektor szko
ły. Zaprzecza, aby uczn iow ie  
zd jęc ie  n a u czyc ie la  h is to r ii 
p rze rob ili na  H itle ra  i nagry
w a li pedagogów na lekcjach. 
Zam ieszanym  w  sprawę o b 
n iżo n o  ocenę z zachow ania. 
W  szkole przeprowadzono po
gadanki edukacyjne. - W  dzi
siejszych czasach cyberprzemoc 
je s t jedną  z najstraszniejszych 
fo rm  przemocy, ciągle uczniów 
przed tym przestrzegamy. To byt 
raczej żart, a nie cyberprzemoc, 
nie do końca wszyscy zdawali 
sobie sprawę, że tak nie nale
ży postępować, chociaż ciągle 
o tym m ówimy - w yjaśnia Jo 
lan ta  Karw at.

Jarocińska po lic ja  nie p ro 
w adz iła  żadnego postępow a
n ia  odnośn ie  cyberprzem ocy 
w  s to su nku  d o  n auczyc ie li.
- Jeśli chodzi o umieszczenie 
wizerunku, to  w  pierwszej ko
lejności je s t kierowany wniosek 
o dem ora lizację  do Wydziału  
Rodzinnego i  N ieletnich Sądu 
Rejonowego w  Jarocinie - prze
strzega sierż. sztab. Agnieszka 
Zaw orska, rzeczn ik prasow y 
K om endy Pow iatow ej P o lic ji 
w  Jarocinie.

M e d ia  ogó lnopo lsk ie  in 
fo rm u ją , że pedagodzy coraz 
częściej pada ją  o f ia ra m i cy
berprzemocy. Uczniow ie piszą 
o  n ich  w  obelżywych słowach 
na forach internetowych, wysy
ła ją  im  anon im ow o  obraźliw e 
m aile, nagryw ają  na lekcjach 
i  f ilm y  w rzuca ją  do  sieci.

N iektórzy rodzice uczniów  
uczęszczających do kotlińskie- 
go g im nazjum  podkreślają, że 
szkoła stara się ch ron ić  m ło 
dzież przed grożącym i im  róż
nego rodza ju  niebezpieczeń
s tw a m i. - N a początku roku  
szkolnego zorganizowano spo
tkanie z rodzicam i uczniów klas 
pierwszych, na którym  m ów io
no o obowiązujących zasadach 
w szkole. Jeżeli je s t dyskoteka, 
to  dzieciom  nie wolno wnosić  
żadnych toreb a n i butelek z na
pojami. Rodzice są informowani, 
w  ja k ic h  godzinach odbywają  
się imprezy. Jeśli któryś z nich  
będzie chcial, aby dziecko wy
szło wcześniej, to m usi napisać 
prośbę o zwolnienie lub osobiście 
je  odebrać. W  czasie dyskoteki 
nie może sobie dowolnie wcho
dzić i  wychodzić - m ów i jedna 
z m atek, chw a lą c  szkolę za 
w p row ad zo n e  zasady, k tó re  
m ają służyć zdyscyplinowaniu 
g im nazja lis tów . (e ra )

W S Z Y S T K IE  
FARBY ELEW ACYJNE

- 23% WAT!

„ E S Z A L N K  3000 K O L O R Ó W

w;
B e c k e r s

Jarocin, ul. Powstańców Wlkp. 6 (obok Komfortu)

http://www.jarocinska.pl
mailto:p.ignasiak@jarocinska.pl
nova.pl
http://www.zgo-nova.pl
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POWIAT

Sygnały o  tym , że ktoś „uszykował 
sobie”  z ło m  z rozebranych  w ia d u k 
tó w , będzie  p ró b o w a ł go  w yw ie źć  
i sprzedać, doc ie ra ły  do  nas od k ilku  
miesięcy. Początkow o starosta ja ro 
c ińsk i Bartosz W alczak tw ie rdz ił, że 
odpady m eto low e posprzą ta ła  firm a  
Skanska - w ykonaw ca  p rze b u d o w y  
w iaduktów . Teraz jednak zm ien ił zda
nie.

W yg ląda ło  to  tak , jakb y  

ktoś p rzy g o to w a ł je  do
w y w ie z ie n ia

W łodarz pow ia t tw ierdzi, że 30 ton 
s ta low ych  e lem en tów  z w ia d u k tó w  
zosta ło  odna lez ionych  na p lacu  p rzy 
Zarządzie  D ró g  P ow ia tow ych. B y ły  
p rzykryte  drewnem . - N a p lacu  leżała 
dość spora sterta drewna. S tw ierdzili
śmy, że na jlep ie j będzie, je ś li przekaże- 
m y to do dom u dziecka w  Górze. O ni 
m ają  tam  takie  piece, które mogły to  
przepalić. Tak też zrobiliśmy, ale ładując 
to  drewno, okazało się, że p o d  n im  leżą 
stalowe elementy w iaduktów  - m ów i 
w ło d a rz  p ow ia tu . - To ju ż  wzbudziło 
m oje poważne wątpliwości, dlaczego 
ktoś p rzyk ry łje  drewnem. I  kiedy to na
stąpiło, bo w iadukty zostały oddane do  
użytku w sierpniu 2013 roku. Poza tym  
w  g rudn iu  Z arząd  D róg  Powiatowych 
został poddany likw idac ji - zastanaw ia 
się w ło d a rz  pow ia tu . - Wyglądało to 
tak, ja kb y  ktoś przygotowałje do wywie
zienia, ale nie zdążył tego zrobić. N ie  
p rzew idz ia ł pewnie tego, że ogłosimy  
likw idację Zarządu D róg  Powiatowych
- m ów i starosta. L ikw idac ja  jednostk i 
trw ała  jednak trzy miesiące, a to  raczej 
w ystarczający czas, żeby z ło m  z w ia 
d u k tó w  zabrać z p lacu  ZDP. - Tak, 
ale dyrektora nie było ju ż  od  stycznia
- podkreśla  starosta.

Decyzja o  likw id a c ji Z D P  zosta ła 
og łoszona w  g ru d n iu  ubiegłego roku. 
M a ria n  Kaczm arek, k tó ry  pe łn ił fu n k 
cję dyrektora  jednostk i, ju ż  w  styczniu 
b y ł na trzym ie s ię czn ym  w y p o w ie 
dzen iu . W yko rzys tyw a ł ten czas na 
poszukiwanie innej pracy. W  kw ie tn iu  
o b ją ł s tanow isko dyrek to ra  Z arządu  
D ró g  P o w ia to w ych  w  Leszn ie . P y 
ta n y  o  sprawę odnalez ionego z ło m u  
z w iaduktów, odpow iada: -N ie  kojarzę 
tematu, n ie pam iętam , kurde mol. Wy
puściłem  pewne elementy poza siebie 
i  n ie  w racam  do tem atu. N apraw dę  
n ie  wiem, n ie  pam ię tam  - zapew n ia  
M a r ia n  Kaczm arek.

Dlaczego te  e lem en ty  

zosta ły  p rzyw iez io ne  na
plac ZDP? N ie w ie m

Starosta  Bartosz W alczak tw ie r
d z i, że usun ięc ie  o d p a d ó w  p o  de 
m o n ta ż u  w ia d u k tó w  n a le ż a ło  d o  
w yko n a w cy  in w e s ty c ji, c z y li f irm y

Wygląda na to, że ktoś 
chciat wywieźć i sprzedać 
30 ton złomu z wiaduktów

Na placu Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie pod stertą drewna znalezione zostały stalowe elementy 
z rozebranych wiaduktów

około 33 tony stali - elem entów
z rozebranych wiaduktów - leżą na placu przy 
ZDP (22 sztuki dwuteownika o szerokiej stopie 
- tak zwana „tysiączka")

niecałe 20 tys. zł 
wynosi szacunkowa cena 
tego złomu (600 zł/t)

Piotr Banaszak pokazuje umowę zawartą z wykonawcą, której 
zapisy - w jego interpretacji, mówią, że odpady z rozbiórki 
wiaduktów ma usunąć firma Skanska

► Problem  z łom u z w ia d u k tó w  zgłaszało 
do naszej redakcji k ilka  osób. P ierwszy raz 
p isa liśm y o spraw ie  w  kw ie tn iu . W ówczas 
a u to r lis tu , k tó ry  zosta ł p rzys łany do naszej 
redakc ji, p isa ł: „Najp ierw  stalowe elemen
ty z wiaduktów zostaty zwiezione na plac 
przy siedzibie ZDP przy ul. Zacisznej. Po
tem zniknęty w tajemniczy sposób w sobo
tę lub niedzielę po ogfoszeniu likwidacji. 
Ktoś wziął sobie niezfą odprawę wartości 
nowego auta" - tw ie rd z ił w ów czas nasz 
C zyte ln ik . Po ja k im ś  czasie zadzw on iła  do 
nas kole jna osoba, która p o in fo rm ow a ła , 
że z łom  w ró c ił na p lac, k iedy w o kó ł spra 
w y  zaczęło rob ić  się głośno. - Sprawdźcie 
to, bo tam jes t państwo w państwie i  n ikt 
tego nie kontroluje - ape low a ł m ieszkan iec 
Jarocina.

Skanska. - M am y na to dokumenty, 
że wszystko związane z odpadam i, ze 
złomem, z drzewam i pozostaje p o  stro
n ie  wykonawcy. Nas to nie interesuje. 
M a  sobie to  wziąć, w kalku low ać i  zejść 
z ceną robó t - w yjaśn ia  W alczak.

Jednak f irm a  Skanska jest zupe ł
nie innego zdania. - Zgodnie z w arun
ka m i kon trak tu  elementy pochodzące 
z rozb ió rk i, w  tym rów nież elementy

ko n s tru kc ji s ta low ej w iaduktów  były 
w łasnością zam aw iającego i  zosta ły  
przekazane zamawiającemu - in fo rm u 
je  M o n ik a  F roń -D ąb row ska , g łów ny 
specja lista kom un ikac ji zewnętrznej 
f irm y  Skanska.

Wersję s ta rosty  po tw ie rdza , p o 
kazując um ow ę ze Skanską, obecny 
kie row nik referatu d róg  pow ia tow ych 
(jednostka pow sta ła  p o  z likw id o w a 

nym  Z D P  - p rzyp . red.) P io tr  B ana
szak. - W  um owie z wykonawcą je s t 
napisane, że m a te r ia ły  pow in n y  być 
usunięte poza teren z przestrzeganiem  
przepisów o odpadach. N ie  m a mowy 
o tym, k to  to  m a zrobić. Ale, je ś l i  to  
je s t umowa z wykonawcą, to d la  m nie  
je s t jasne  i  oczywiste, że m a to zrobić  
wykonawca - m ów i Banaszak. - D la  
m nie m ateria ły z rozbiórki przy drogach

są odpadam i - często niebezpiecznymi
- i  pow inny być zgodnie z ustawą o od
padach natychmiast po  zdemontowaniu 
przewiezione na miejsce do tego prze
znaczone, czyli a lbo do zutylizowania, 
a lbo  na wysypisko czy z łom ow isko. 
Dlaczego te elementy zostały przyw ie
zione na p lac  Z D P ?  N ie  wiem. M nie  
tu  wtedy nie było. K iedy przyszedłem  
(Banaszak jest k ie row nik iem  referatu 
d ró g  pow ia tow ych  od  m a ja  - przyp. 
red.), zobaczyłem, że je s t dość spora  
sterta drewna. D a le j były krzaki. N ie  
zaglądałem tam. K iedy drewno zostało 
przewiezione do dom u dziecka w  Górze, 
okazało się, że tam  było nie ty lko  to 
drewno - re lac jonu je  P io tr  Banaszak.
- Jedno je s t pozytywne - n ie  zginęło
- dodaje.

Praw da jest taka , że to  my

m am y ten  pasztet
O kazuje  się jednak, że to  nie do 

końca  p o z y ty w n y  aspek t sp raw y.
- M y n ic nie możemy z tym zrobić. N ie  
możemy tego sprzedać - m ów i starosta 
B a rtosz  W alczak. - Po pierw sze n ie  

jesteśmy właścicielam i, bo z dokumen
tów to nie wynika. Po drugie, gdybyśmy 
nawet to  sprzedali, to  m y nie możemy 
osiągnąć dochodu  w  ram ach pro jektu  
przebudowy wiaduktów. Otrzymaliśmy  
refundację części kosztów poniesionych 
na tę inwestycję  w  wysokości p o n ad  
4 m in  z ł i  zostałaby ona umniejszona  
co na jm n ie j o ten dochód - w yjaśn ia  
w ło d a rz  p ow ia tu .

P io tr  Banaszak tw ie rdz i, że z ło m  
zg rom adzony  na p lacu  p rzy  Z D P  to  
raczej wszystkie elementy stalowe zde
m on tow ane  podczas ro zb ió rk i w ia 
duktów. - Przęsło stalowe było tylko nad  

jedną częścią. Pozostałe elementy to były 
prefabrykaty, czyli zbrojony beton. Tylko 
to  jedno  najstarsze przęsło nad  torem  
poznańskim  m ia ło  stalową konstruk
cję i  to  też tylko  w części. Tak zresztą 
wynika z dokumentów - stw ierdza szef 
referatu dróg pow iatowych. Przyznaje 
jednak: - Tak naprawdę m y dokładnie  
nie wiemy, ile  tego złom u pow inno być. 
W  dokumentach nie ma żadnego śladu 
przewiezienia tego, żadnego protokołu. 
Wiemy tylko, że wszystkich odpadów  
razem było 130 ton. W  tym na pewno 
był złom, ale były też prefabrykaty i  inne 
m ateria ły  - w yjaśn ia  Banaszak.

U rz ę d n ik  p rzyzn a je , że będzie  
p ro w a d z ił ro z m o w y  z f irm ą  Skan
ska, aby ta  zab ra ła  sta low e e lem en
ty  z p la cu  p rz y  u l. Z ac iszne j. - To 

je s t m oim  zdaniem  jedyne wyjście. Bo  
praw da  je s t taka, że to  m y m am y ten 
pasztet i  nie m am y dokumentu, oprócz 
umowy - żadnego porozum ienia, k tó 
re m ów iłoby wyraźnie, k to  te elemen
ty m a usunąć - p rzyzna je  szef d ró g  
pow ia tow ych .

A N N A  K O N IE C Z N A

Rozmowa z MARIANEM KACZMARKIEM, byłym dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w JarocinieNaprawdę nie pamiętam tego cholerstwa
■  Zarząd Dróg Pow iatowych był inwestorem  
przebudowy w iaduktów  na ul. Powstańców 
W lkp. w  Jarocin ie. Przy dem ontażu obiek
tów  pozostały różnego rodzaju odpady, m ię
dzy innym i elem enty stalowe. Co się z n im i 
stało?
N ie  ko jarzę tem atu , nie pam ię tam , kurde  m o l. 
W ypuśc iłem  pewne e lem enty poza  siebie i nie 
w racam  do  tem atu . N apraw dę  nie w iem , nie 
pam ię tam  tego cho lerstw a.

■  Przebudowa w iaduktów była największą in
westycją drogową powiatu, a pan był wówczas 
je j szefem z ram ienia pow ia tu. Nie pam ięta

pan, co się stało z m ateriałem  z rozbiórki? 
Przecież on t ra f ił na plac, którym  pan ad
m in istrow ał.
Ja się p o że g n a łe m  z J a ro c in e m  w  p o ło w ie  
g ru d n ia  (2014 r. - p rzyp . red.) i o d  tego czasu 
w  niczym  nie uczestniczę. N ie w iem , co się tam  
dzieje. P ierwszy raz to  słyszę.

■  Ja rozum iem , że nie w ie pan, co się teraz 
dzieje, ale w iadukty zostały oddane do użytku 
w  sierpniu 2 0 1 3  roku.
A le ja  nie kojarzę. Teraz tak m am  powiedzieć. N o 
nie w iem  kurde, naprawdę nie w iem , ja k  do  tego 
się odnieść. P ierwszy raz to  słyszę. N apraw dę

nie odn iosę  się d o  tego. Jeśli coś takiego by ło , 
to  k toś m us ia ł to  odb ierać.

■  No w łaśnie, a pan był w tedy dyrektorem  
ZDP.
N o  dobrze, ale ja  osobiście tego nie odb ie ra 
łem . Ja tego nie pam ię tam , żebym  coś takiego 
odb ie ra ł.

■  A może pan pam ię ta , k to  m ia ł usunąć 
odpady z w iaduktów  - Skanska czy powiat?
N ic  w iem  do  ch o in k i ciężkiej. M uszę  do jść do  
pew nych e lem en tów  - co i ja k . M n ie  nie m a 
tam  od  jak iegoś czasu i nie w ypow iadam  się,

co się tam  dzieje. To w szystko je s t poza  m ną.

■  N iektórzy tw ierdzą, że pan doskonale w ie 
dzia ł o w szystkim , a nawet sugerują, że sam 
przygotow ał ten złom  do wyw iezien ia.
To jes t ju ż  insynuacja. Jedna rzecz; m nie  nie 
m a ta m  od  15 g ru d n ia  i n ie m am  styczności 
z jednos tką  w  żaden sposób. B yłem  ty lko  po 
d okum en ty  i na tym  się m o ja  ro la  skończyła. 
I takie insynuacje to  w yb itn ie  dz iw ią . Poza tym , 
jeże li m nie  tam  nie ma, nie wchodzę na teren 
i tym  bardz ie j nie w iem , co to  za insynuacja. 
N ie  dosyć, że cz łow iek odszedł, to  jeszcze na 
n im  coś się chce pow iesić.

http://www.jarocinska.pl
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► TYLKO W  JAROCINIE ► JAROCIN

H elikopter ląduj e 
na stacji benzynowej
1 L en iw e p iątkow e p o p o łu d n ie  p rze iy w a  h u k  ło p a t w irnika. N a d  stac ję  b e n z y n o w ą  p rzy  k rajów ce n a d la tu je  
h e lik o p te r . P o  ch w ili m a s z y n a  lą d u je  n ie o p o d a l  d y s try b u to ró w . K ie ro w c y  p a t r z ą  z n ie d o w ie rz a n ie m . 
O b s łu g a  ro z w ija  w ą ż . T a n k u ją . Ś m ig ło w ie c  o d la tu je .

C h w ilę  w cześn ie j n ieb iesko - 
srebm a maszyna krąży nad Jaroc i
nem. N iew ie lk i he likop te r m a pod 
kad łubem  doczepione ta jem nicze 
urządzen ia . Ludz ie  w idzą, ja k  k i l
ka razy p rze la tu je  w  oko licy  i nad 
sam ym  m iastem .

Zaw is ł nad osiedlem
To ju ż  kolejny statek pow ietrzny 

w  ciągu os ta tn ich  dn i. We w to rek  
zam ieszanie na os. 700-lecia  w y 
w o ła ! pom arańczow y śm ig łow iec, 
k tó ry  zaw is ł nad do m a m i. - N a j
p ie rw  k ie row a ł się ku  stadionow i, 
zaw rócił i  la ta ł w rejonie u lic  Kuso- 
cińskiego i  Ż w irk i i  W igury - re la

c jonow a ła  p o rta lo w ija ro c in ska .p l 
je d n a  z m ieszkanek. N a  d o w ó d  
przys ła ła  f i lm  z ro b io n y  te lefonem  
kom órkow ym  [Z O B A C Z  N A  JA- 
R O C IN S K A .P L j.  W  m ieście d y 
w agow ano, d o  kogo m oże należeć 
m ały śm igłowiec. Podejrzewano, że 
to  m o n ito r in g  budow y obw odn icy  
z Generalnej D yrekc ji D ró g  K ra jo 
w ych i A u tos trad . Jednak an i p o 
znańscy drogow cy, an i rea lizu jący 
inwestycję B ud im ex nic nie w iedzą 

o przelocie.

Pojechałem  na stację, 
a ta m  h e liko p ter

Lądow an ie  na stacji nie m og ło  
um knąć uwadze choćby prze jeż
d ża jących  k ie row ców . M as z y n a  
siada dosłow n ie  m iędzy c iężarów 
kam i s to jącym i na park ingu . - Tra
fiłe m  na to  w  sumie przez przypadek, 
byłem tam  um ów iony - o p o w ia d a  
pan M ic h a ł, a u to r f ilm u  z n ieco- 
dziennegOAvydarzenia [m ożna  go 
zobaczyć na w w w .ja ro c in ska .p l]. 
- Zajechałem na miejsce i  kołega na 
stacji m ów i m i, że będzie lądować tu 
śmigłowiec. Z  tego co wiem, wcześniej 
f irm a , k tó ra  tam  lądowała, pytała się 
o pozwolenie.

> POWIAT

W ie lu  ja ro c in ia k ó w  zas tana 
w ia ło  się, d laczego p ilo c i nie w y 
b ra li bezpiecznego lądow iska p rzy 
drodze na Słupię. Spółka szpita lna 
z a p ła c iła  za  n ie  p o n a d  800 tys. 
z ł. - N ie  m ogli. N ie  pozw a la ją  na 
to  przepisy - tłu m a czy  nam  osoba 
z branży.

O bsługa stacji O chm ann w  Ja
rocinie potw ierdza fakt piątkowego 
lądowania. N ik t nie chce się jednak 
o fic ja ln ie  w ypow iadać. - To by trze
ba z k ie row nik iem , a jego  nie ma  
- tłu m a czy  jeden  z p racow ników . 
P rzy okaz ji p o ja w iły  się dyw aga
cje. - Może im  się pa liw o  skończyło, 
albo coś zepsuło i  awaryjnie usiedli?  
Tankowali? A le  takie samochodowe 
pa liw o  to raczej się do helikoptera  
„n ie  n a d a ”  - zastanaw ia  się jeden 
z m ieszkańców.

Będziem y jeszcze la ta li
Jak d o w ie d z ia ł się p o rta l ja ro 

cińska, p l - he likopter, k tó ry  tanko 
w a ł w  J a ro c in ie , to  a m e ryka ń sk i 
H ughes 369. M a szyn ą  dysponu je  
o lsz tyńska  f irm a  V is im in d . U b ie - 
g ło ty g o d n io w y  p rz e lo t to  m o n i
to r in g  l in i i  e lektroenerge tycznych  
n a  z lecen ie  s p ó łk i E n e rg a  w  K a 
lis z u . - Takie ob lo ty  w ykonujem y  
w zasadzie na terenie ca łe j Polski, 
a le  też p o  E urop ie . Polega to  na  
przelocie nad  lin ia m i i  sprawdzeniu  
in fra s tru k tu ry  sieciowej z a  pom ocą  
specjalistycznych k a m e r - t łu m a 
czy  K rz y s z to f T k o c z , k ie ro w n ik  
p ro d u k c ji V is im in d  i  d o d a je , że 
je ś li je s t taka  m o ż liw o ś ć , n a  lą 
d o w a n ia  w y b ie ra n e  są z w y k le  
m ie jsca  u s tro n n e , b o  h e lik o p te r  
w c ią ż  w y w o łu je  d uże  z a in te re 

s o w a n ie . - J a k  u s ie d liś m y  p rz y  
s ta c ji k o le jo w e j p o d  P ra b u ta m i 
(p o m o rsk ie  - p rzyp . red .), to  m ie
liśm y  p raw dz iw e  tłum y, a m us im y  
zapewnić bezpieczeństwo. To lądo 
w an ie  w ygląda na spontan iczne, 
ale ta k  naprawdę je s t zaplanowane  
i  p rzygotow ane przez naszą ekipę  
naz iem ną  - t łu m a c z y  nasz ro z 
m ów ca.

M im o  że ś m ig ło w ie c  u s ia d ł 
n a  te re n ie  s ta c ji,  to  n ie  ta n k o 
w a n o  d o  n ie g o  ben zyny , k tó ra  
t ra f ia  d o  sa m o ch o d ó w . O b s łu 
ga p o d s ta w iła  cys te rn ę  z n a ftą  
lo tn ic z ą .  T o  n ie  b y ła  o s ta tn ia  
w iz y ta  te j m a s z y n y  n a  n a szym  
te re n ie . - Będziem y ta m  jeszcze  
la ta l i  - z a p e w n ia  T ko cz .

B A R T E K  N A W R O C K I 

(ja ro c in s k a .p l)

Drugie podejście M artuzalskiego do ślubowania
B y ły  b u rm is trz  Jaroc ina  S ta

nisław  M artuza lsk i po ponad sze
ściom iesięcznej n ieobecności na 
posiedzeniach z łoży ł ś lubowanie 
i o b ją ł m an d a t radnego p o w ia 
towego.

M a rtu z a ls k i s taw ił się ju ż  na 
poprzedn ie j sesji rady pow ia tu , 
ale rządząca  w  pow iec ie  k o a li
c ja  „Z ie m i Ja roc ińsk ie j”  i P iS -u  
w sparta  przez czterech radnych  
P S L -u , n ie d o puśc iła  d o  ś lu b o 
w an ia  i b y ły  b u rm is trz  Ja roc ina  
op u śc ił w ów czas salę ob rad . Te
raz też n ie  o b y ło  się bez k o m 
p lika c ji, ale w  końcu  dosz ło  do

O tym, jakie problemy ze ślubowaniem byty tym razem i dlaczego glos Martuzalskiego nie był brany zaprzysiężenia radnego,
pod uwagę - w następnym numerze „Gazety Jarocińskiej". (a n n )

1 ,3  miliona złotych 
na odpraw y  
w  przedszkolach

1.355.650 z ł w y n io s ą  o d p ra w y  d la  
p ra co w n ikó w  z likw id o w a n y c h  p laców ek 
ośw ia tow ych  z g m in y  Jaroc in . N a jw ięce j 
- p raw ie p ó ł m ilio n a  - o trzym a ją  zw o ln ien i 
w  Zespole Szkó ł w  W ilkow y i.

Ś ro d k i na o d p ra w y  m a ją  p o ch od z ić  

z b u d ż e tó w  p o szcze gó ln ych  p laców ek, 
a konkre tn ie  z pieniędzy, k tó re  nie zostaną 
p rzez n ie  w ydane  p o m ię d z y  w rześn iem  
a g ru d n ie m . N ie za le żn ie  o d  tego, g m i
na m us i w ygospoda row ać ś rod k i, k tó re  
p rzekaże  na p ro w a d ze n ie  o d  w rze śn ia  
p rzekszta łconych placówek. - W  przypad
ku  szkoły w  W ilkowyi dużą część pieniędzy 
wypłacanych w fo rm ie  odpraw  staram y się 
odzyskać poprzez złożenie wniosku do M in i
sterstwa E dukacji Narodowej. Chodzi o p ie 
niądze z tzw. rezerwy subwencji oświatowej. 
Może to być praw ie  300 tys. z ł - zastrzega 
w ice b u rm is trz  K aźm ierczak.

Temat odpraw  w yw oływ ał kontrowersje. 
N ie k tó rzy  nauczycie le za rzuca li w ła d zo m  
gm iny, że chcą  ich  p o zb aw ić  na leżnych  
pieniędzy. - Na podstawie o p in ii p raw n ików  
sądziliśmy, że je ś li 10 % kadry  pozostanie  
w tych placówkach, to możemy proponować  
pracow n ikom  przejście za porozum ien iem  
stron, je ś li byłoby to przejście na podobnych  
warunkach. A le  p o  tym , ja k  kad ra  szkoły 
w  Wilkowyi napisała  w  liście, że on i są gotowi 
do rozmów od 1 września, musieliśmy zmienić 
p lany - tłum aczy w iceburm is trz . Pieniądze 
zostaną w yp łacone ponad setce osób - na 
uczycielom i pracownikom  obsługi. O dpraw  
nie o trzym ają  pracownicy, któ rzy  odchodzą 
ze z likw id o w a n ych  p laców ek do  innych , 
p ub licznych  i zostaną  tam  za tru d n ie n i na 
podobnych  w arunkach , ja k  dotychczas.

Jak się m a  łączna  sum a o d p ra w  do  
zapow iadanych przez w ładze oszczędności 
z ty tu łu  likw id a c ji w  oświacie? - Oszczędno
ści będą widoczne w  budżecie gm iny na rok  
2016 - zapow iada  w ice b u rm is trz  Robert 
Kaźm ierczak.

P IO T R  IG N A S IA K  

p .ig n a s ia k @ ja ro c in s k a .p l

ODPRAWY W  ZLIKWIDOWANYCH 
PLACÓWKACH OŚWIATOWYCH 
(kwoty bru tto ):

• Zespół Szkół w  W ilkow yi:

4 9 6 . 3 5 0 , 0 0
3 1  n a u c z y c ie li,  1 3  p ra c o w n ik ó w  
obsługi
N ajwyższa odpraw a : 1 8 .6 5 4  zł
Najn iższa odpraw a : 2 .0 4 2  zł

• Przedszkole n r 1 „S tokro tka” :

2 0 3 . 0 0 0 , 0 0
8  nauczycie li, 12  p racow n ików  
obsługi
Najw yższa odp raw a : 1 8 .6 5 4  z ł
N a jn iższa odpraw a : 2 .4 4 8 ,8 0  zł

• Przedszkole nr 5 „M arc inek” :

3 5 5 . 8 0 0 , 0 0
1 3  n a u c z y c ie li,  1 4  p ra c o w n ik ó w  
obsług i
N a jw yższa odpraw a : 1 8 .6 5 4  zł
Najn iższa odpraw a : 1 .1 2 6 ,7 8  z ł

• Przedszkole nr 6  „Jarzęb inka” :

3 0 0 . 5 0 0 , 0 0
1 3  n a u c z y c ie li,  1 4  p ra c o w n ik ó w  
obsług i
N ajwyższa odp raw a : 1 8 .6 5 4  z ł
Najn iższa odpraw a : 7 2 5 ,4 0  z ł

RAZEM: 1 . 3 5 5 . 6 5 0  z ł

http://www.jarocinska.pl
portalowijarocinska.pl
http://www.jarocinska.pl
jarocinska.pl
mailto:p.ignasiak@jarocinska.pl
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POWIAT ► NIE BĘDZIE POŁĄCZENIA SZPITALI W JAROCINIE I ŚRODZIE WLKR

ok. 7  mnl zt
WYNOSZĄ

ok. 4  min zł
WYNOSZĄ

1,4 min zt
STRATY (MINUS

ok. 30 min zł
WYNOSZĄ ROCZNE

430
OSÓB

ZOBOWIĄZANIA ZOBOWIĄZANIA AMORTYZACJA) PRZYCHODY LECZNICY PRACUJE
DŁUGOTERMINOWE KRÓTKOTERMINOWE M A JAROCIŃSKI (UMOWY Z NFZ) W  JAROCIŃ

SZPITALA SZPITAL SKIM
W JAROCINIE SZPITALU

9
OSÓB M A OTRZYMAĆ 

WYPOWIEDZENIA Z PRACY 
W RAMACH OGRANICZANIA 

KOSZTÓW PRZEZ SZPITAL

W JAROCINIE

D laczego n ie  do jdz ie  do po łączen ia  
szp ita li w  Ja roc in ie  i Środzie W lkp .?  

M arcin  Jantas: G łów nym  celem po łą 
czenia szpita li by ło  obniżenie kosztów 
fu n kc jonow an ia  obu  p laców ek, czy li 
poprawa w yn iku finansowego poprzez 
połączenie kon trak tów  z N arodow ym  
Funduszem  Z d ro w ia . M o tyw ą c ją  do 
tego  b y ł fa k t, że sy tuac ja  f in a n s o 
w a  naszego szp ita la  nie je s t różow a. 
D la tego , aby p rze trw ać i da le j fu n k 
c jonow ać na rynku , zdecydow aliśm y 
o tak im  posunięciu. N ig d y  jednak  nie 
m ów iliśm y, że to  jest superpom ysł i od 
razu przystępujem y do  jego realizacji. 
N a jp ie rw  p rzep row adz iliśm y ana lizy  
po d  różnym  kątem , przede w szyst
k im  e k o n o m iczn ym  i m edycznym . 
A n a liz y  ekonom iczne  w ykaza ły, że 
rzeczyw iście przez po łączenie  w yn ik  
finansow y obu  szp ita li p o p ra w i się. 
N iestety, kosztem  likw id a c ji o d d z ia 
łó w  i redukcji za trudn ien ia . Poza tym  
należy zdaw ać sobie sprawę z tego, 
że w  po łączonych  o ddz ia łach  b y ło 
b y  w ięce j p a c je n tó w  i tym  sam ym  
zw iększy łyby  się ko le jk i, c z y li czas 
oczekiw an ia  na świadczenie.
Jak ie  o d d z ia ły  m u s ia ły b y  z n ikn ą ć  
z ja ro c iń sk ie g o  szp ita la , a ja k ie  ze 
Środy?

B artosz W a lczak: W  Ja roc in ie  m u- 
sielibyśmy z likw idow ać oddz ia ły  gine
ko lo g ii i  p o ło żn ic tw a , now o ro d ko w y  
o raz dziecięcy. N a to m ia s t w  Środzie 

o d d z ia ły  o r to p e d ii,  c h iru rg ii  o ra z  
S zp ita lny O ddz ia ł Ratunkowy. Te o d 
d z ia ły  nie zn iknę łyby  z naszej o fe rty  
us ług , ale z o s ta łyb y  ty lk o  w  je d n e j 
a lbo  d rug ie j p lacówce.
A  je ś li chodz i o red u kc ję  za łog i, to  
ja k i m ia ła b y  ona zakres?
B. W .: Poza oddźwiękiem  społecznym 
p o  p rzen iesien iu  o d d z ia łó w  do  Ś ro 

dy, m us ie libyśm y og ran iczyć załogę 
szp ita la  o  o ko ło  20% etatów.
K to  p o d ją ł o s ta teczną  decyz ję  o re

S z p ita l  w  J a ro c in ie  n ie  p o łą c z y  się  ze  s z p ita le m  w  Ś ro d z ie  W lk p . K o a lic ja  

r a d n y c h  p o w ia to w y c h  „ Z ie m i J a ro c iń s k ie j” o r a z  P r a w a  i S p ra w ie d liw o śc i  
z re z y g n o w a ła  z p ro je k tu  fu z ji p o  ty m , ja k  p re z e s  ja ro c iń s k ie j  le c z n ic y  
M a rc in  J a n ta s  p rz e d s ta w ił  a n a lizy , k tó re  z o s ta ły  w y k o n a n e  w  r a m a c h  
p rz y g o to w a ń  d o  p o łą c z e n ia .

Cięcia e ta tó w  i pensji 
ra tunkiem  dla szpitala
1 R o z m o w a  z B A R T O S Z E M  W A L C Z A K IE M , s ta ro s tą  ja ro c iń sk im  i M A R C IN E M  
J A N T A S E M , p re z e s e m  sp ó łk i S z p ita l  P o w ia to w y  w  J a ro c in ie

zygnacji z projektu połączenia szpi
tali?
B. W .: N a  posiedzeniu k lubu  radnych 
koalicyjnych „Z ie m i Jarocińskiej”  oraz 
Prawa i Śpraw iedliwości przedstaw ili

śm y dw ie propozycje . Z  jedne j s trony 
połączenia szp ita li z konsekwencjam i 
w yn ika jącym i z ana liz , a z d rug ie j - 
p ro jek t restruktu ryzacji ja roc ińsk iego  
szp ita la  ja ko  sam odzie lne j p laców ki. 
M . J.: M ia łe m  św iadomość, że m im o  
osiągn ięc ia  pop ra w y  w yn iku  f in a n 
sowego, to  konsekwencje połączenia 
m ogą być nieakceptowane przez rad 
nych po lityczn ie , bo  skutki społeczne 
byłyby rzeczywiście dość duże. Dlatego 
o p ró cz  tych  a n a liz  p rzyg o to w a łe m  
d ru g i w a ria n t - restruktu ryzacji ja ro 
cińskiego szp ita la  jako  samodzielnej 
p laców ki. R adn i koa licy jn i w  g łoso 
w an iu  by li przeciw ni p ro jek tow i p o 

łączenia i zdecydow ali, że staw iam y 
na koncepcję restrukturyzacji.
Na czym ona będzie polegała?
M . J.: W  znacznej m ierze jes t ona ju ż  
realizowana. Bo to , że p row adz iliśm y 
a n a liz y  p od  ką tem  po łączen ia , nie 
znaczy, że nie ro b iliś m y  n iczego, aby 
og ran iczyć koszty i  pop ra w ić  w yn ik  
finansow y. D otychczasow e oszczęd
ności z ty tu łu  ograniczenia uposażeń 
lekarzy - zwłaszcza kadry kierowniczej 
oraz likw id a c ji stanow isk, m iędzy in 
nym i zastępcy i asystentki k ierow nika 
m edycznego , zastępcy k ie ro w n ik a  
SO R -u i p ięc iu  p ra co w n ikó w  p rz y 
szp ita ln ych  w a rs z ta tó w  - w yn io s ły  
700 tysięcy z ło tych  w  skali roku . Po
trzebujemy kolejnych działań na około 
700 tysięcy oszczędności, żeby spółka 
się b ilansow a ła  i  żebyśmy p rze trw a li. 
Jak ie  to  będą dz ia łan ia?

M .J .:  D a ls z a  re d u kc ja  k ilk u n a s tu  
e ta tów  w  różnych  kom órkach . Żeby 

jednak nie pow odow ać dodatkow ych 
napięć, w  pierwszej kolejności będą to  
kończące się u m o w y o  pracę i p rze j
ścia części persone lu  na em eryturę. 

A ile osób dostanie wypowiedzenie 
um owy o pracę?
M . J .: M yślę , że dziewięć. A le  chcia ł- 
b ym  po d k re ś lić , że to  je s t d o p ie ro  
p lan . Być m oże tych  redukc ji będzie 
m niej.
To wszystkie pomysły na ogranicze
nie kosztów?
M. J .: Będziem y się też s tara li ogra 
niczyć w ynagrodzen ia  tam , gdzie jes t 
to  możliwe. Oczywiście d rug im  sposo
bem na poprawę w yn iku finansowego 
jest zwiększenie przychodów. R ozm o
wy na ten temat z N arodow ym  Fundu
szem Zdrow ia  są zaawansowane. Jeśli

ju ż  osiągniem y zwiększenie kon trak
tów, to  się będzie czym chwalić, ale do 
pó k i tego nie m a, trud n o  to  wpisywać 
w  p lan  finansowy. N ie ukryw am  też, 
że liczym y na kontynuow anie  po lityk i 
wsparcia finansow ego przez pow iat. 
To jest ja kb y  n ieun ikn ione, bo  efekty 
restrukturyzacji będą widoczne dopiero 
za jak iś  rok. Żeby przetrwać ten czas, 

będziem y po trzebow ali oko ło  m iliona  
z ło tych dofinansow ania . Przypomnę, 
że jeś li zdecydowalibyśm y się na po łą 
czenie szpita li, to  one też wym agałyby 
dokapita lizowania, bo nie m ogłyby się 
łączyć z u jem nym  bilansem.
Pomysł połączenia szp ita li upadł. 
K iedy starosta go przedstaw iał, ar
gum en tow a ł: - Jest bardzo duże 
zagęszczenie szp ita li. W  perspek
ty w ie  k ilk u , k ilku n a s tu  la t będą 
następowały zm iany. My m usim y 
być do nich przygotowani i dokonać 
kroku wyprzedzającego po to, aby 
nie zostać w ch ło n ię tym  za k ilka  
la t na przykład przez Pleszew. Czy 
już  nie obawiacie się „w ch łon ięc ia”  
przez Pleszew?
B. W .: Specyfika św iadczonych przez 
nasz szp ita l us ług  je s t podstaw ow a 
i z tego pow odu uważam , że pow inna  
być ja k  na jb liże j m ieszkańców, żeby 
nieść im  n iezbędną pom oc. D la tego  
też ta k i szp ita l, ja k  nasz zawsze bę
dzie p o trzebny  i n ie m yślę, żeby ktoś 
p o d ją ł decyzję o przen ies ien iu  tych  
us ług  gdzieś dale j. Pod tym  kątem  ja  
jestem  raczej spokojny.
M. J.: Poza tym , je ś li res truk tu ryza - 
c ja  p rzyn ies ie  spodz iew ane  efekty, 
to  w yn ik  finansow y naszego szp ita 
la  p o zw o li nam  dalej funkc jonow ać 
na rynku . B o  p rzyp o m n ę , że z a ło 
żen iem  nie b y ło  po łączenie  szp ita li 
sam o w  sobie, ty lko  popraw a  w yn iku  
finansowego, a to  m ożna też osiągnąć 
poprzez restrukturyzację .

R o z m a w ia ła  A N N A  K O N IE C Z N A

WłU SOBMETAl
S O B A Ń S C Y  s .e .  

te l. 6 0 6  7 3 0  5 8 6 , 6 0 6  9 7 6  197  
te l. 6 5  5 4 7  16 75 , fa x  65  6 1 4  21 31

Ząrtpsowąnle:
ZBIORNIKI

NA GNOJOWICE OTWARTE
m oc s iln ika : 4kW , 1420 o b r./m in

W Ó Z E K  M IE S Z A J Ą C Y

śm ig ło  m ieszające: śr. 240m m  

g łębokość zanurzenia : 2 ,40m
ZBIORNIKI

NA GNOJOWICE ZAMKNIĘTE

63-930 Ju tros in  - R ogoźew o 23a 
w w w .p p h u s o b m e ta l.p l, e -m a il: s o b m e ta l@ tle n .p l
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od połączenia

b ra k  w z ro s tu  w a rto ś c i 
p u n k tu  w  la ta ch  2 0 0 9 -20 15 ;

ty le  w y n o s i 
tu  p ła

w g  da n ych  GUS w  la tach  
2 0 0 9 -2 0 1 5

+38%  w zrost wynagrodzenia średniego; 
+31%  wzrost wynagrodzenia m inim alnego; 
+30%  w zrost ceny paliw ;
+13,5% wzrost inflacji;

ta ka  je s t  w yso ko ść  
s tra ty  w  ja ro c iń s k im  

sz p ita lu  na k o n ie c  
2014  ro ku  p o m n ie js z o n a  

o  w a rto ś ć  a m o rty z a c ji;

m a m y  d w ie  m o ż liw o ś c i  
n a p r a w y  s y tu a c ji;

52,00 z ł - t y l i  
w a rto ś ć  p u n k tu  p ła co n a  
p rzez  NFZ za p ro c e d u ry  
m e d y c z n e  w y k o n y w a n e  

p rzez  szp ita l;

Połączenie 
ze szpitalem  
Środzie Wlkp.

Restrukturyzacja 
szpitala 

w Jarocinie

Z

ł  t
i /

t t  »•

B a rto s z  W a lc z a k
Starosta Jaroc ińsk i

9

9

L ikw idac ja  w  Ja roc in ie  
o d d z ia łó w : dz iec ięcego , 

n o w o ro d k o w e g o , 
p o ło ż n ic z o -g in e k o lo g ic z n e g o

P ozos taw ien ie  is tn ie jących  
o d d z ia łó w

M a rc in  J a n ta s
Prezes Szp ita la

ł t t t t
T T T T T

R edukcja  e ta tó w

A d a m  P a w lic k i
B u rm is trz  Jaroc ina
Prezes Stowarzyszenia 
Ziem ia Jarocińska

O
W zrost czasu o czek iw an ia  

na św iad czon e  u s łu g i

Ł a tw ie js z y  d o s tę p  d o  
św iad czon ych  us ług

Połączenie dwóch szpitali początkowo wydawało się bardzo 
dobrym pomysłem. Niestety przeprowadzone analizy wykazały, 
że połączenie nie jest korzystne ani dla pacjentów, ani dla 
personelu, ani dla samorządowego budżetu. Szpital nie odmawia i 
nigdy nie będzie odmawiał pomocy osobom, które jej potrzebują, 
jednak nieunikniona jest jego restrukturyzacja. Chcemy ją 
p rz e p ro w a d z ić  z ja k  n a jm n ie js zy m  uszczerbk iem  dla 
pracowników, a jednocześnie z jak największym zyskiem dla 
pacjentów. Jestem przekonany, że taka restrukturyzacja pozwoli 
świadczyć szpitalowi usługi co najmniej na tym samym poziomie 
co obecnie i że dzięki niej uda się w stabilny sposób rozwijać 
działalność naszej lecznicy.

Nie tak dawno pojawił się pomysł połączenia ze szpitalem w 
Środzie Wlkp. co pozwoliłoby nam teoretycznie zapewnić większe 
kontrakty z NFZ oraz ograniczenie kosztów. Po w n ik liw ym  
przeanalizowaniu wszelkich danych jak i po ocenie merytorycznej 
sytuacji została podjęta decyzja, że jednak odejdziemy od tego 
pomysłu. Połączenie szpitali wiązałoby się z likwidacją w  Jarocinie 
takich oddziałów jak: położniczo-ginekologiczny, noworodkowy i 
dziecięcy. Ponadto aby połączone oddziały mogły funkcjonować 
bez przynoszenia strat musiałoby dojść do redukcji personelu o 
ponad 20%. Zamiast podążać tym  torem  postanowiliśm y 
zachować „suwerenność" jarocińskiego szpitala i przygotować 
pian restrukturyzacji spółki w taki sposób, aby mogła normalnie 
funkcjonować oraz jednocześnie nie przynosić strat. Nie jest to 
zadanie łatwe, jednak bierzemy na siebie odpowiedzialność za 
jego realizację, ponieważ szpital w Jarocinie jest nam wszystkim 
potrzebny.

Dobrze funkcjonujący szpital w  Jarocinie był i jest dla ziemi 
jarocińskiej i jej mieszkańców niezbędny. Nie wyobrażam sobie, 
żeby w  naszym szpitalu mogły zostać zlikwidowane jakiekolwiek 
oddziały, a co się z tym wiąże - ograniczone usługi medyczne. Na 
takie rozwiązania nie ma naszej zgody. Naszym zadaniem, jako 
Stowarzyszenia, które odpowiada za decyzje podejmowane w 
powiecie i gm inie jest takie działanie, które nie ograniczy 
działalności szpitala a zagwarantuje mu rozwój.

http://www.jarocinska.pl
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- To je s t skandal. Gm ina  
nie dba  w  ogóle o ludzi, którzy 
są b ie d n i i  n ie  m a ją  gdzie  
m ieszkać - m ó w i m ieszka
niec g m iny  Żerków . - Było  

stare przedszkole. Tam moż
na by zrobić k ilka  skromnych 
mieszkań. N ie  m ów ię o ja 
kichś dużych wydatkach, tylko 
podstawowe rzeczy. A le  g m i
na je  sprzedała, bo ważnajest 
tylko kasa - dodaje. M ężczy
zna w yjecha ł z rodz innych  
stron  k ilka  la t tem u. C h c ia ł 
szukać lepszego życia. N ie  
u d a ło  się. - W róciłem , bo 
gdzie m ia łem  iść, ale siostra  
powiedziała, że nie potrzebuje 
darm oz jada  i  n ie  m ia łem , 
gdzie pó jść  - dodaje  rozża 
lo n y  że rkow ian in . W  ub ie 
g ły m  ro k u  o p is y w a liś m y  
in n ą  s y tu a c ję . M a łż e ń 
stw o z dw ó jką  dz ieci przez 
dw a la ta  n ie lega ln ie, czy li 
„bez p rzydz ia łu ”  m ieszkało 
w  cen trum  m iasta . - M am y  
m ałe  dz iec i, gdz ie  m am y  
p ó jść?  - m ó w ił w ów cza s  
o jc ie c  ro d z in y .  W  o s ta 
te c z n o ś c i c a ła  c z w ó rk a  
m us ia ła  się w yp row ad z ić , 
b o  ktoś z g ło s ił sprawę do  
p ro k u ra tu ry  i  z ro b iło  się 
g łośno.

Jest też d ru g a  s tro n a  
m e d a lu . C i,  k tó rz y  m a ją  
m ieszkan ie  o d  g m in y  n ie  
zawsze to  d o cen ia ją . N ie  
p łacą  czynszu, an i rach u n 
kó w  za m edia . N a  dodatek 
bez s k ru p u łó w  d ew astu ją  
za jm ow ane pom ieszczenia. 
- M ieliśmy ostatnio taką sytu
ację, że w  jednym  z mieszkań 
w  Wilczyńcu zatrzasnęły się 
drzwi, więc mieszkańcy je  wy
łam a li - m ów i Jerzy W olsk i, 
prezes Jarocińskiego T ow a
rzystwa Budow n ic tw a  Spo
łecznego. - N ik t nas n ie  p o 
w iadom ił, że m ają  problemy. 
M am y swoją ekipę, k tó ra  na 
pewno rozwiązałaby problem. 
O ni p o  p rostu  ucię li gumów- 
ką zawiasy, żeby dostać się do 
środka. M usieliśm y te d rzw i 
kup ić  i  zamontować - in fo r 
m u je  prezes. - Oczywiście 
te osoby zosta ły obciążone  
kosztami, ale to były miesiące 
zimowe i przez dzień czy dwa  
ci ludzie byli bez drzwi. Ostat
n io  też m ie liśm y tam  pożar.

W  ogóle cały czas odbywają 
się burdy i  imprezy. W  czasie 
je d n e j z n ich do m ieszkania  
osoby, której czasowo nie ma, 
wrzucona została podpa lo 
na gazeta. Przyjechała straż  
pożarna i  cale szczęście, że 
szybko zadziałano i  n ie  ma  
większych s tra t - re lacjonuje 
Jerzy W o lsk i.

Takie zachowania m ia ły 
miejsce na d ługo  przed tym , 
zan im  pow sta ły  m ieszkania 
socja lne w  W ilczyń cu  i to  
one by ły  g łów ną  przyczyną 
b u d o w y  lo k a li poza  Ja ro 
cinem . B u rd y  i  nieustające 
im prezy spowodow ały że co 
bardzie j spoko jn i lo ka to rzy
- zwłaszcza rodz iny  z dzieć
m i z P a row ozow n i, zaczę
l i  się b u n to w a ć  p rz e c iw  
u c ią ż liw e m u  sąs iedz tw u . 
W ów czas w ładze Jaroc ina  
zdecydow ały o  w yeksm ito 
w a n iu  na jba rdz ie j aw a n tu 
ru jących  się lo k a to ró w  do 
W ilczyńca . T a m  w  szcze
rym  p o lu  pow s ta ły  p ie rw 
sze b u d y n k i soc ja lne . O d  
p o c z ą tk u  w ia d o m o  b y ło , 
że w  ten sposób pow stanie  
swoiste getto  - bez dostępu 
do  podstawowej in fras truk
tu ry  - sklepu, przedszko la , 
szkoły czy ośrodka zdrow ia.

Teraz w ładze Jarocina  
próbu ją  złagodzić skutki izo
lacji tych osób. - Program, do 
którego teraz aplikowaliśm y  
o ś rodk i na budowę miesz
kań socjalnych, warunkuje ich 
otrzy m anie tym, że w jedne j 
lokalizacji m usi być podział na 
lokale socjalne i  komunalne. 
M a to zapobiegać powstawa
n iu  gett i  wykluczeniu loka
to rów  m ieszkań socjalnych
- p rzyzn a je  Jerzy  W o lsk i.
- M oim  zdaniem je s t to  słusz
ny kierunek i  m y pójdziemy  
w  tę stronę, d latego zam ie
rzam y budow ać m iędzy in 
nym i następne 24 mieszkania 
w  Wilczyńcu - po  połowie - so
cjalne i  komunalne - wyjaśnia 
prezes.

K to  b ę d z ie  z a in te re 
sow any m ieszkan iem  k o 
m u n a ln y m  w  W ilc z y ń c u  
i zechce tam  zam ieszkać?
- Zobaczymy - stw ierdza szef 
JTB S -u .

A N N A  K O N IE C Z N A

Biedni, eksmitowani,
1 P o n a d  100 r o d z in ,  czy li 2 4 9  o s ó b  z g m in y  J a r o c in  c z e k a  n a  p rz y d z ia ł  m ie s z k a n ia  so c ja ln eg o  
d o ty c z y  też  p o z o s ta ły c h  g m in  Z ie m i J a ro c iń sk ie j. S a m o rz ą d y  p o w in n y  z a p e w n ić  o s o b o m  b ied n y m  
m a ją  n a w e t  ta k i  o b o w ią z e k . J e ś l i  te g o  n ie  r o b ią ,  p ła c ą  o d s z k o d o w a n ia  w ła ś c ic ie lo m  m ie s z k a ń  za

ODSZKODOWANIA WYPŁACANE PRZEZ GMINY 
WŁAŚCICIELOM LOKALI ZAJMOWANYCH PRZEZ OSOBY, 
KTÓRE M AJĄ WYROKI EKSMISYJNE, A NIE OPUŚCIŁY ICH

► Gmina Jarocin

2 0 1 0  r. 1 4 .8 2 5 , 5 6  z ł
(7  m ieszkań)

2 0 1 1  r. 1 4 3 .1 5 9 , 9 9  z ł
(7  m ieszkań, w  tym  jedno  
odszkodow an ie  do tyczyło

1 9  rodzin)

2 0 1 2  r. 1 4 .6 6 1 ,7 1  z ł
(4  m ieszkan ia )

2 0 1 3  r. 2 0 .0 2 9 , 1 5  z ł
(1 0  m ieszkań)

2 0 1 4  r. 1 4 .3 1 9 , 9 7  z ł
(5  m ieszkań)

2 0 1 5  r. 6 .6 7 8 , 0 5  z ł
(4  m ieszkan ia )

3.000 zł
Kościuszki

► Gmina Nowe M iasto

G m ina w yp łaca  odszkodow an ia  
w ła śc ic ie lo m  7  loka li

2 0 1 0  r.

2 0 1 1  r.

2 0 1 2  r.

2 0 1 3  r.

2 0 1 4  r.

2 0 1 5  r. (do 3 0  m aja)

1 8 .6 6 6 ,1 2  z ł 
2 5 .3 3 1 , 1 8  z ł 
4 8 . 2 7 8 , 5 7  z ł
6 1 .7 6 6 . 6 1  z ł
7 2 .3 7 9 . 6 1  z ł 
3 1 .2 7 4 , 7 2  z ł

2.300 zł
Św. Ducha

► Gmina Kotlin

G m ina w yp łaca ła  odszkodow ania przez 
trzy  la ta 1 w ła śc ic ie lo w i m ieszkan ia

2 0 1 1  r. 2 7 6  z ł
2 0 1 2  r. 7 5 9  z ł
2 0 1 3  r. 2 7 6  z ł

5.050 zł
Poznańska

185
WYNOSI 0 

LOKATORÓW
W G h '

d

► Gminy Żerków i Jaraczewo

N ie  w yp ła ca ją  odszkodow ań w ła śc ic ie lo m  m ieszkań za jm ow anych  przez osoby
z w yro kam i eksm isy jnym i.

ZA R O B K I W  P O W IE C IE  JA R O C IŃ S K IM

ksz ta łtu ją  się na poziom ie  2 .3 6 6  z ł  (b ru tto ) 
i s tanow ią  7 7 %  p rzecię tnych  zarobków  
w  w o je w ó d z tw ie  w ie lko p o lsk im  oraz 6 9 %  
przecię tnego w ynagrodzen ia  w  Polsce.

L IC ZB A OSOB 
BEZD O M N YC H  
W  G M IN A C H

3.300 zł
H ila rów

w

2 .3 6 6  zt
p rzec ię tn e  
za rob k i 
w  pow ie c ie  
ja ro c iń s k im

3 .0 8 4  zł
p rzec ię tn e
za rob k i
w  w o je w ó d z tw ie  
w ie lk o p o ls k im

3 .7 0 0  zł
p rzec ię tn e  
w y na g ro dze n ie  
w  Polsce

Jarocin
Jaraczew o
Żerków

Kotlin
N ow e M iasto

3 7  
5 
3  
0 
0

(część osób przebywa w  noclegowniach 
lub  ośrodkach dla bezdomnych)

PR ZEC IĘTN E ZA R O B K I W  OŚCIENNYCH 

POW IATACH

1.041 zł
o w ia t
redzk i

2 .4 6 3  zł
p o w ia t
pleszewski

2 .4 5 4  zł
p o w ia t
k ro to szyń sk i

(kwoty brutto)

LIC ZB A  OSÓB 

BEZRO BO TNYCH 
W  G M IN A C H

Jarocin  1 .7 6 1
Jaraczew o 3 0 4
Żerków  4 4 3

K otlin  2 8 5
N ow e M iasto  4 8 1

(dane na koniec maja)

Naf
z a d fl

32.91
od

0.500 zł „
W itaszyce - ZaP

............................J

,taP► N A JE M C Ą  LO KA LU  SOCJALNEGO m ogą zosi

- mieszkające w  lokalach gdzie na 1 osobę co m usi
przypada m nie j n iż 5 m 2 pow ie rzch - daną  p rz^  

ni łą czne j poko i i os iągnę ły  dochód  budow la^ 
b ru tto  w  okresie  3  m ies ięcy poprze- w  wyniku ■ 
dza jących  do 1 0 0 %  na jn iższe j em e- pożar, ka^ 

ry tu ry  w  g o spoda rs tw ach  jednooso- huragan, 
bow ych oraz 7 5 %  w  gospodarstw ach - które oplt 
w ie loosobow ych  się w  terd1
- zam ieszka łe  w  pom ieszczen iach nie o d b y w a j  
nada jących  się na s ta ły  pobyt ludz i, na teren ie

http://www.jarocinska.pl


rJblem  w  m n ie js z y m  lu b  w ię k sz y m  s to p n iu  
41 nad  g ło w ą , a  w  p rz y p a d k u  e k sm ito w a n y c h  
d a n y c h  p rz e z  o s o b y  e k s m ito w a n e .

N a jw ię k s z y m  p r o b le m e m  

n ie  je s t  c z y n s z ,  a le  o p ła t y  

z a  m e d ia
Rozmowa z JERZYM WOLSKIM, prezesem Jarocińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego

33.443 zl
Parow ozow nia 1C

10.700 zł
S zubianki 2 9

P E zadłużenie 
p A Ń  SOCJALNYCH 
tJ AROCIN 

kwota
Wynosi 

i ' Narasta 
° roku.

16.256 zl
W ilczyn iec  15A

0.070 Zł
W ilczyn iec  15B

11.477 zł
W ilc z y n ie c  1 5 C

Jarocin jest największą gm iną Ziemi Ja
rocińskiej i tuta j też jest największe zapo
trzebowanie na mieszkania socjalne. Jak 
sobie z tym  radzicie?
Część mieszkań znajduje się w  obiektach na te 
cele zaadaptowanych. O d jakiegoś ju ż  czasu 
jednak budow ane są m ieszkania socjalne. 
N a jp ie rw  w  W ilczyńcu, teraz w  H ila row ie . 
W  tej chw ili oddajem y osiem loka li w  H ila 
row ie. Z łoży liśm y rów nież razem  z gm iną 
w niosek d o  B anku G ospodars tw a K ra jo 
wego o  przyznanie preferencyjnych środków 
na budowę kolejnych ośm iu mieszkań - też 
w  H ila row ie . Z  tym , że program , do którego 
teraz ap likow aliśm y w arunkuje otrzym anie 
funduszy tym , że w  jednej loka lizac ji m usi 
być podz ia ł na lokale socjalne i komunalne. 
M a  to  zapobiegać pow staw aniu gett i  w y
kluczen iu  loka to ró w  m ieszkań socjalnych. 
M o im  zdaniem  jest to  słuszny kierunek i m y 
p ó jdz iem y w  tę stronę. M a m y  chociażby 
przykład W ilczyńca, gdzie ci, którzy stanowią 
jak iś  margines społeczny zosta li w yprow a
dzeni i  wszyscy zna jdu ją  się w  jednym  m ie j
scu. T o  też nie jest najlepsze rozw iązanie. 
D la tego w  H ila row ie  obok mieszkań socjal
nych powstanie osiem loka li kom unalnych. 
P raw dopodobn ie  ju ż  w  s ie rpn iu  ruszym y 
z budową. Będzie to  kosztow ało  oko ło  900 
tys. zl. Z  tym , że po  zakończeniu inwestycji 
gm ina pow inna o trzym ać 300 - 400 tys. z l 
zw ro tu  z p rog ram u. P rzygo tow u jem y ju ż  
ko le jny wniosek do  rozdania wrześniowego. 
Zam ierzam y budow ać następne 24 miesz
kania w  W ilczyńcu - po  połow ie - socjalne 
i komunalne.
M im o  tych naszych starań mieszkań socjal

nych i  tak  jest wciąż za m ało.
Pozostałe gminy z naszego terenu mniejszą 
wagę przywiązują do zapotrzebowania na 
mieszkania socjalne. W  Kotlinie i Nowym 
Mieście takich lokali nie ma w  ogóle. 
Szkoda, że nie m a współpracy, jakiegoś p o 
rozum ien ia  w  tej sprawie m iędzy gm inam i. 
D o  mnie czasem przychodzą mieszkańcy tych 
gm in, k tó rzy  proszą o  m ieszkanie. M yślę, 
że, gdyby w  tym  temacie by ły  takie p o rozu 
m ienia - podobnie ja k  w  sprawie gospodarki 
odpadam i czy wodno-ściekow ej - i gm iny  
zna laz ły  na sw o im  terenie m iejsce, gdzie 
m ogłyby powstać m ieszkania socjalne, m y 
jesteśmy go tow i wejść w  taką współpracę. 
M am y w  tym  doświadczenie. Są program y, 
do k tó rych  m ożna ap likow ać o  środki na 
ten cel i  m y wiem y, ja k  to  rob ić , żeby gm ina 
o trzym ała  zw ro t tych 50% poniesionych na
kładów. M y  jesteśmy otw arci na współpracę 
Jaki jest standard mieszkań socjalnych na 
terenie gminy Jarocin?
W  H ila row ie  naprawdę wysoki ja k  na miesz
kania socjalne. Jest łazienka, prysznic, um y
walka, aneks kuchenny, bojler na ciepłą wodę. 
Budujem y dwa rodzaje tych loka li - osiemna
sto- i  p iętnastom etrowe. M us im y  pamiętać, 
żeby spełniać no rm y. Jeśli do  m ieszkania 
socjalnego eksmitowana jest osoba samotna, 
to  nie może mieć pomieszczenia mniejszego 
n iż 10 m 2. Z  kolei, jeś li jest więcej osób, to  
m usi być po  5 m 2 na osobę. A na lizu jąc je d 
nak sytuację doszliśm y do  wniosku, że ten 
oferowany przez nas standard jest za wysoki 
ja k  d la  ludz i, k tó rzy  w  większości i  tak nie 
płacą czynszu.
A ile wynosi czynsz w  jarocińskich lokalach

socjalnych?
Naprawdę nie jest wysoki, wynosi 1,60 z ł/m 2. 
N a jw iększy  p ro b le m  n ie  s ta n ow i je d n a k  
czynsz, ale op ła ty  za media, g łównie za wodę 
i  ścieki. T u  powstają najwyższe zaległości. 
Ludzie  po tra fią  tyle w ody zużywać, że m oja  
rodzina przez kilka  miesięcy tyle nie zużyje. 
Jest to  d la  m nie  zupe łn ie  n iezrozum ia łe . 
W eźm y ta k i p rzyk ład : m ieszkanie 50-m e- 
trowe, czynsz 80 zł, ale m edia - 562 z ł! N a 
tym  loka lu  jes t ju ż  32 tys. zaległości, z czego 
m edia to  jest 28 tysięcy. T ym  sposobem na 
przykład na Parowozowni z samych tylko me
d ió w  zadłużenie w ynosi 170 tys. zł. M us im y 
to  jakoś przerwać. M yś lim y  o  przekazaniu 
rozliczeń do  Przedsiębiorstwa W odociągów  
i K ana lizacji, k tóre  ma upraw nien ia  d o  od 
cięcia w ody od zadłużonych mieszkań. M y  
takiej m ożliw ości nie mamy.
Czy jest jakaś sankcja wobec osób, które 
lekceważą sobie wszystko - nie płacą czyn
szu, dewastują mieszkania, czy z lokalu 
socjalnego też można kogoś eksmitować? 
A le  gdzie, dokąd? Jest je d n o  rozw iązanie, 
które p raw dopodobnie  będziem y zmuszeni 
stosować. T o  jes t noclegownia. T y lko  z d ru 
giej strony, ile  jest takich miejsc. W iem , że 
b u rm is trz  A d a m  P aw lick i rozw aża posta 
wienie takiej noclegow ni w  Jarocinie. G dyby 
do  tego doszło, będziemy mieć m ożliwość 
egzekwować większą dyscyplinę od lokatorów 
tych loka li socjalnych.
C hcia łbym  jednak podkreślić, że są rodz iny  
i osoby, które  naprawdę się starają i d la  nich 
utrzymanie tych mieszkań jest czymś ważnym, 
dającym  szansę na norm alne życie.

R o zm aw ia ła  A N N A  K O N IE C Z N A
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U m ow ę na jm u loka lu  socja lnego za
w ie ra  s ię  na 3  la ta . W  p rzyp a d ku  
orzeczenia przez sąd o up raw n ien iu  
do loka lu  socja lnego  um ow ę na jm u  
zaw ie ra  się w  p ie rw sze j ko le jnośc i. 
Bez w zg lędu  na w ysokość dochodu  
um ow y najm u są zaw ierane z osobam i 
pod lega jącym i p rzekw a te row an iu  na 

m ocy w yroku  sądowego.

Z B IG N IE W

M A T W IE J
z wydziału 
prasowego 
Najwyższej Izby 
Kontroli

Obecnie, zgodnie z przepisam i 
gm iny m uszą zaspokajać potrzeby 
m ieszkaniow e osób, które zna jdu
ją  się w  trudne j sytuacji życiowej. 
Jednak w  praktyce nie m ają  na to 
wystarczających środków. Lokale so
cjalne są najczęściej przyznawane na 
podstawie wniosków o najem oraz są
dowych wyroków eksmisyjnych. Jeśli 
zgodnie z w yrokiem  sądu gm ina nie 
zapewni lokalu, m usi p łacić odszko
dow an ie  w łaśc ic ie low i m ieszkania

zajm ow anego przez osobę z w yro
kiem  eksm isji. Dodatkowo od listo
pada 2 0 1 1  roku gm iny m ają prawny 
obow iązek zapew n ien ia  pom iesz
czenia tym czasow ego d łużn ikom , 
którym  zgodnie z w yrokiem  sądu nie 
przysługuje lokal socjalny. U staw o
dawca nie zadbał jednak o przekaza
nie gm inom  środków na pozyskanie 
takich pomieszczeń. W  związku z tym  
gm iny bardzo często nie są w  stanie 
zagwarantować eksm itowanym  tym 

czasowych pom ieszczeń, co ozna
cza, że tak, ja k  w  przypadku lokali 
socja lnych, tu ta j też m uszą p łacić 
odszkodowania. M im o że w  ostatnich 
trzech latach liczba lokali socjalnych 
w  kontrolowanych przez nas gminach 
wzrosła o 19% , to  wciąż jest ich zbyt 
mało, ponieważ w  tym  samym czasie 
wzrosło również zapotrzebowanie na 
takie lokale i to  aż o 11% . Lista osób 
oczekujących na mieszkania socjalne 
w yd łużyła  się tym czasem  o  3 5 % .
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NOWE MIASTO

O czekiwania Starostwa Pow ia to 
wego w  Środzie W ielkopolskie j wobec 

g m iny  p rzedstaw iła  na  posiedzen iu  
w sp ó ln ym  k o m is ji ra d y  A gn ieszka  
K rupa-S oko łow ska , skarbniczka p o 
w iatu. M ó w iła  o tym , że pom ysł d o ty 
czy przejęcia przez gm iny  wchodzące 
w  skład p o w ia tu  części poręczenia, 
którego pow ia t udz ie lił Pow iatowem u 
C entrum  Rozwoju. Spółka ta w ybudo
w ała  nową część szpitala. Zadłużenie 
z tego ty tu łu  w ynosi 11 m in  250 tys. z ł 
i p o rę c z e n ia  w  ta k ie j w y s o k o ś c i 
o cze ku je  s ta ro s tw o  o d  g m in  p o 
w ia tu , p ro p o rc jo n a ln ie  d o  lic z b y  
m ieszkańców.

P o w iat się nie mieści
G m ina  Ś roda, ja ko  w sp ó łu d z ia 

łow iec  sp ó łk i, p rze jm ie  poręczen ie  
w  w ysokości 2 m in  960 tys. z ł. N ow e 
M ia s to  - je ś li zgodzi się rada - w z ię 
ło b y  na swoje b a rk i 310 tys. 155 z ł 
rocznie. - Chodzi o przejęcie poręczenia 
papierowo  - zapew n ia ła  skarbniczka 
p o w ia tu . - Z  d ru g ie j strony bowiem  
w  naszej W ieloletniej Prognozie F inan
sowejjest zabezpieczone wsparcie w  p o 
staci podwyższania kapita łu  zakładowe
go spółki. N a dzień dzisiejszy je s t więc 
podwójne zabezpieczenie. N a  całą kw o
tę, na k tó rą  spółka zaciągnęła kredyt, 
w yem itow ała  obligacje, żeby zapłacić 
za w ybudow anie  nowej części szp ita 
la. - Chodzi o przejęcie poręczenia, bo 
pow ia t n ie  m ieści się we wskaźnikach, 
a chce równocześnie udzielić poręczenia 
szp ita low i średzkiemu. Zmieszczenie 
dwóch poręczeń  w  naszym budżecie 
je s t p o  p ro s tu  n iem ożliw e  - d o d a ła  
Agn ieszka K rupa-S oko łow ska .

O  wsparcie p ro s ił radnych  w ice- 
starosta P io tr  Kasprzak. Pow ia t chce 
z re s tru k tu ry z o w a ć  d łu g  p la c ó w k i, 
b o  obs ługa  n iezap łaconych  od  6-7 
la t fa k tu r kosztu je 900 tys. zł. To nie 
jedyny, ale najw iększy czynn ik  pow o
du jący coroczną  stratę szpita la .

A ja k  coś nie w ypali?
Jako pierwszy spośród now om ie j- 

sk ich  sa m o rzą d o w có w  g łos  z a b ra ł 
radny M iro s ła w  R a ta jczak.-A ja k c o ś  
nie wypali, to trzeba będzie to  spłacić. 
(...) Szp ita l w Środzie p o łkn ą ł ju ż  tyle 

pieniędzy, że to  się nawet w głow ie nie  
chce mieścić. Jaka je s t gw arancja? N ie  
m a żadnej, że coś może nie wypalić.
1 gm ina  będzie m usia la  to  spłacić, je ś li 
będzie poręczycielem. N ie m a siły na to !
- m ów ił. W icestarosta  nie zg o d z ił się 
z jego  op in ią . - G m ina może spłacić  
#  przypadku, gdyby pow ia t zbankru to
wał. A  nie m a tak ie j opcji - zapew nia ł. 
Jego s tanow isko  w sp ie ra ł ca ły  czas 
przewodniczący rady pow iatu, zapew
n ia jąc, że sta rostw o  nie oczekuje od 
gm iny  an i z ło tó w k i. - Wiemy, ile macie 
środków wolnych, ile  jesteście  w stanie  
na pewne przedsięwzięcia przeznaczać. 
Oczekujemy ty lko fo rm a ln e j pomocy.
Z  p ros te j przyczyny - p o w ia t n ie je s t  
w  stanie tego zrob ić  sam - p rzyzna ł. 
P o in fo rm ow ał radnych, że gm ina Śro

da m og łaby  pewnie wszystkie g m iny  
zastąpić, ale oprócz tego, że potrzebne 
jest fo rm alne wsparcie, potrzebna jest 
jeszcze go tów ka. - G m ina Środa nie  

je s t w stanie wziąć fo rm a ln ie  poręcze
n ia  na całość i  jeszcze dać gotówkę, 
bo też realizuje swoje przedsięwzięcia, 
potrzebuje kredyty na pewne inwestycje - 
doda ł Bednarz. -Szp ita ljest jednostką, 
w k tó re j leczą się m ieszkańcy całego 

pow iatu.

Niech mi pan nie m ó w i, 
że to  jest pikuś!
m O  os trożność i rozw agę w  p o d 
jęc iu  decyzji ape low a ła  skarbniczka 
gm iny, E lżb ie ta  M n ic h . - Poręczenie 
to blokowanie środków. To je s t rezerwa

4 5 .3 0 9 .0 7 5  Zł
BUDŻET

POWIATU

ponad 1 1  min zł
ZADŁUŻENIE

POWIATU

ok. 1 5  min zł
ZADŁUŻENIE

SZPITALA

1 1 .2 5 0 .0 0 0  zł
ZADŁUŻENIE Z TYTUŁU 

BUDOWY NOWEJ CZĘŚCI 

(PRZEZ PCR)

Powiat wziął 
pożyczką, a Nowe 
Miasto ma poręczyć

PIOTR KASPRZAK
w icestarosta średzki

1 - To w y je s te śc ie  b a n k r u ty !  - z a w o ła ł  je d e n  z  n o w o m ie js k ic h  ra d n y c h , s ły sz ą c , j a k  z a d łu ż o n y  j e s t  p o w ia t  
i s z p ita l  ś re d z k i. T y m c z a se m  s ta ro s tw o  liczy  n a  to , że  g m in a  N o w e  M ia s to  z a b e z p ie c z y  n a  p o c z e t  p o rę c z e n ia  
p ra w ie  3 m in  z ł w  c ią g u  9 la t.

Na zdjęciu: wójt gminy Nowe Miasto Aleksander Podemski, przewodniczący rady powiatu Marcin • Mam zasadę: nie poręczać nikomu ani pożyczek.
Bednarz, przewodniczący rady gminy Waldemar Tomaszewski, wicestarosta średzki Piotr Kasprzak ani kredytów. Nawet jeżeli jest to osoba mi znana
i skarbniczka powiatu Agnieszka Krupa-Sokotowska i bliska. Z jednego powodu - wiele osób się na tym

przejechało - mówiła skarbniczka gminy Nowe Miasto, 
Elżbieta Mnich

w budżecie, k tó rą  przez 10 la t m usim y  
m ieć zablokowaną. A lbo  ograniczycie 
swoje wydatki inwestycyjne, albo bierze- 
cie kredyt - pow iedz ia ła . - Ostrzegam
- jeże li państwo optymistycznie wejdzie
cie w  poręczenia, m usicie m ieć pełną  
świadomość b lokowania tych środków
- 310 tys. z ł rocznie. Skarbn iczka p o 
ró w n a ła  sytuację , z k tó rą  p rzysz ło  
się zm ierzyć radnym , z tym , z czym  
sam i stykają się w  życ iu  p ryw atnym .
- M am  zasadę: nie poręczać nikom u an i 
pożyczek, an i kredytów. Nawet jeże li jest 
to  osoba m i znana i  bliska. Z  jednego  
powodu - wiele osób się na tym  przeje
chało - m ó w iła  E lżb ie ta  M n ic h . Z a 
znaczyła. że zawsze zakłada rów nież 
czarny scenariusz - n ie m a bow iem  
pewności, czy p o w ia t sobie po radz i 
i czy gm ina  faktycznie nie będzie m u- 
s ia ła  w yk ładać pieniędzy. - Wy macie  
zadłużenie 11 m ilionów  do budżetu 40  
m ilionów. To je s t strasznie duże zadłu
żenie. N iech pan  m i nie m ów i, że to 
je s t p ik u ś !-  pow iedzia ła , kom entu jąc 
g łos  sp rzec iw u  p rze w o d n iczą ce g o

rady, k tó ry  od  razu  zareagow ał na je j 
słowa. Przewodniczący rady pow ia tu  
nie daw a ł za w ygraną. - A p a n i chce 
pod jąć  decyzję, żeby w  naszym pow ie
cie n ie  było szp ita la?  - zaa takow a ł. 
Skarbniczka niestrudzenie trw ała  przy 
sw o im  stanow isku.

W iceszef pow ia tu  p o dkreś lił, że 
je ż e li p o w ia t n ie  p rze p ro w a d z i re 
s truk tu ryza c ji, w  2016 roku  szp ita la  
w  Ś rodzie  nie będzie. - LI nas znacz

na część mieszkańców gm iny leczy się 
w  szp ita lu  w  Jarocin ie  a lbo  w  Śremie 

- o d p a rła  w iceprzew odn icząca  rady 
i sołtyska N ow ego M ias ta , Agnieszka 
K ró l.

W  spirali zad łużen ia
R adny M arek M ro z iń s k i zw ró c ił 

uwagę na to , że tw o rzo n a  jes t now a 
sieć szp ita li. N ie  wszystkie p laców ki 
pozostaną na tej m a p ie .-Jeżeli szpital 
w  Środzie nie znajdzie się w  tej sieci, 
będzie tak  ja k  w  Śremie - stworzy się 

spółka, a d ług zostanie w  powiecie. Sta
rostwo będzie go spłacało, a ponieważ.

je s t zadłużone w  połowie, będziemy my 
sp ła ca ć -stw ierdził. K iedy jeden z rad 
nych usłyszał, ja k ie  p o w ia t i szp ita l 
mają zadłużenie, skomentował krótko: 
- To wy jesteście bankru ty !

Swoich zastrzeżeń co do propozy
cji ze s trony pow ia tu  nie k ry ł też radny 
Ju liu sz  T w ardow sk i. P odkreś la ł, że 
u trzym yw an ie  szp ita la  d la  ce lów  am 
b ic jona lnych jest bezsensowne. Lepiej 
og ran iczyć dz ia ła lność  p laców ki do 
o d d z ia łu  ra tunkow ego i p o ro d ó w k i - 
poważniejsze p rzypadk i i tak tra fia ją  
bow iem  d o  szp ita li w o je w ó d zk ich . 
Z  tak im  stanow iskiem  nie zgodz ił się 
p rzew odn iczący rady p ow ia tu . - D la  
m nie ten szpita l może się nazywać szpi
ta l ja ro c iń sk i w Środzie Wielkopolskiej, 

może być 100 % własnością pow ia tu  
jarocińskiego. Nam  chodzi o to, żeby 
była dobra placówka, w  któ re j będą się 
m ogli leczyć pacjenci - skom entow a ł 
M a rc in  Bednarz,

Idzie nie tak , ja k  p o w in n o
R a d n i c h c ic li też w ie d z ie ć , na

ja k im  e tap ie  są ro z m o w y  d o tyczą 
ce p o m y s łu  p o łą c z e n ia  s z p ita la  
ś re d zk ie g o  i ja ro c iń s k ie g o . P rze 
w o d n iczą cy  ra d y  p o w ia tu  p o in fo r 
m o w a ł, że taka  in ic ja ty w a  w ysz ła  
z Jaroc ina, na tom iast s trona średzka 
u p rze d za ła , że n ie  będzie  aktyw n ie  

uczestn iczyć w  p rz y g o to w a n iu  p ro 
cesu po łą cze n ia  z uw ag i na og rom  
p racy zw iązane j z res truk tu ryzac ją - 
Ś roda  o d d a ła  po le  w yp raco w a n ia  

p ro p o z y c ji J a ro c in o w i. - Idz ie  im  
to  - d e lik a tn ie  m ów ią c  - ja k  idzie- 
Konkretów, k tó re  wskazywałyby je d 
noznacznie. że przyniesie do efekt dla  

je d n e j i  d la  d ru g ie j s trony to te j po r)' 
n ie  dos ta liśm y - s tw ie rd z ił M a rc in  

B ednarz . - Zresztą  in fo rm ac je , ze 
prezes szp ita la  m a zostać prezesem  
te j in s ta la c ji do odb io ru  odpadów, tez 
wskazują, że tam  wewnętrznie są ja 
kieś problemy. One powodują, że idzie 
to  n ie tak, ja k  pow inno  iść. Połączenie 

Z Jarocinem  da łoby nam  dodatkowe  

oszczędności.
A N N A  K O P R A S -F IJ O Ł E K

http://www.jarocinska.pl
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► SZUKALI KOMPROMISU W  URZĘDZIE GMINY W  JARACZEWIE

Będzie śm ierdziało w Jaraczewie i Wojciechowie
1 F e to r , k tó ry  o d  k ilk u  m ie s ię c y  u p rz y k rz a  życ ie  m ie s z k a ń c o m  R u sk a , b y ł p o w o d e m  s p o tk a n ia  p rz e d s ta w ic ie l i  u r z ę d u  i m ie s z k a ń c ó w
z w ła śc ic ie le m  G o s p o d a r s tw a  R o ln e g o  „ R u s k o ” .

Prezes p rz e d s ię b io rs tw a  
W ojciech W ó jc ik  w raz z urzęd
n ika m i, ra d n y m i i so łtysa m i 
u s ia d ł d o  je d n e g o  s to łu , b y  
wypracować kom prom is. - Wie
my, że te zapachy występują, ale 
problem  polega na tym, ja k  je  
ograniczyć, bo to, co było na 
wiosnę, to  m asakra . Zapach  
gnojówki i  gnojowicy to p rzy tym  
perfum y - p o w ie d z ia ł R om an 
M a tu s z a k , w ic e p rz e w o d n i

czący R ady G m in y  Jaraczewo 
i m ieszkaniec Ruska.

D o  w icew ó jta  S tan is ław a 
Andrzejczaka regularnie dzw o
nią m ieszkańcy m ie jscow ości, 
by po in fo rm ow ać, że fe to r w y

w o łu je  u n ich  za w ro ty  g ło w y  
i p ro s ić  o  p o m o c  w  ro z w ią 

zan iu  pa tow ej sytuacji. - Jest 
potwierdzone naukowo, że coś 
takiego może się zdarzać. Poza 
tym można wywozić w  ja k ic h ś  
term inach, ale p o d  warunkiem , 
że wywożę i  zaoruję, a  nie, że co 
dzień dowożę i  zaoruję, ale w za

sadzie ciągle śm ierdzi - d o d a ł 
M atuszak.

D o  ro zm o w y  w łą czy li się 
także so łtys i. A n n a  W ie rz o - 
wiecka, szefowa Ruska, p o in 
fo rm o w a ła  przedsięb iorcę, że 

przez nieprzyjem ny zapach ma 
u tru d n io n y  ko n tak t z w n u ka 

m i. - N a  w prost m o je j posesji 
z rob iliśc ie  sobie drogę i le je- 
cie na zasianą kukurydzę. N ie  
mogę otworzyć okna, bo m am  
w  dom u szambo. [ . . . ]  N ie  chce- 
m y z panem  toczyć wojny, a le  
moje wnuki, które są alergikami, 
nie mogą do m nie przyjechać, bo 
tak śmierdzi - ża liła  się kobieta.

N a  te zarzuty odpow iedzia ł 
W o jc ie ch  W ó jc ik , w ła ś c ic ie l 
P rz e d s ię b io rs tw a  R o ln e g o  
„R u sko ” . - M usim y sobie wy

ja ś n ić je d n ą  rzecz. N ie  wywozi
m y żadnego osadu ściekowego 
ty lko  kom post. Po d rug ie  n ie
wywozimy żadnych perfum  tylko |  

gnojowicę z  lagun, które  czyści- 2 
my. A  trzeba wiedzieć, że ostatni 
tydzień ich oczyszczania to osad, 
k tó ry  rzeczywiście bardzo śm ier
dzi - tłum a czy ł.

O bcięte
d o fin an so w an ie

P rze d s ię b io rca  w y ja ś n ił,  
że w  ub ieg łym  ro ku  je g o  p ra 
cow nicy w yw oz ili tego typu  na
w ozy  d o  Suchorzew ka, gdzie 
m ieszkańcy rów n ież narzeka li 
na  uc iąż liw e  zapachy. Z a p o 
w ie d z ia ł też, że to  sam o czeka 
osoby m ieszkające w  in n ych  
w ioskach w  gm in ie  Jaraczewo.
- Wywozimy do Ruska, będzie

Dyskusja była momentami bardzo gorąca
m y w yw ozić do W ojciechowa  
i  Jaraczewa. To będzie się tak  
ciągnęło, aż n ie  doprow adz i
m y wszystkich p ó l do ku ltu ry , 
bo gospodarstwo  w  Rusku je s t 
niedoinwestowane w wapno, na
wozy, m ikroelem enty. D la tego  
ta k  duży nacisk k ładziem y na 
kom post - d o d a ł W ójc ik .

W ła ś c ic ie l gospoda rs tw a  
s tw ie rdz ił, że jego  f irm a  stara 
się w yw o z ić  naw óz z da la  od 
b loków , ale - ja k  p o d k re ś lił - 
k iedy jes t niskie ciśnienie, cha
rakterystyczny zapach daje się 
we znak i. - 1 wtedy wysyłamy

ciągn ik i, k tó re  to zaoru ją  i  sta
ram y się, żeby nie było czuć tego 
zapachu - w yjaśn ił.

W o jc iech  W ó jc ik  p o in fo r 
m o w a ł rozm ów ców , że chc ia ł 
przyspieszyć proces rozw oże
n ia  naw o zu , a le o b c ię to  m u  
d o fin a n s o w a n ie . - Żebyśm y  

m ogli wszystko wywieźć w  dwa 
czy trzy tygodnie, musielibyśmy  
m ieć dużo sprzętu. Bez przerw y  
jesteśmy ka ra n i z każdej strony, 
zabrano nam  70procent dop ła t 
i  n ie możemy sobie pozw o lić  na  
to, żeby ku p ić  więcej maszyn - 
m ó w ił na sp o tkan iu  i  d o d a ł:

- Pobudowaliśmy laguny za 1,5  
m in  złotych, wozim y do lagun, 
pien iądze  się skończyły, liczy
liśm y na to, że z dop ła t dosta
n iem y parę  m ilionów  i  kup im y  
nowy sprzęt, bo też nam  zależy 
na tym, żeby azot w  powietrze  
nie  uciekał, to  z 5  m in  z ł dosta
liśm y 600  tys. zł. M a m  wziąć  
następny kredyt, żeby ludziom  
nie śm ierdziało?

Kom prom is
O bie s trony ju ż  na począ t

ku  spotkan ia  zapewniły, że nie 
w y jdą  z budynku urzędu zanim

nie w ypracu ją  zadowalającego 
rozw iązan ia . - M y się przenie
siemy, pojedziem y k u p ić  inną  
beczkę, żeby skrócić czas i  podać  
nawóz bezpośrednio dogłebowo. 
Może rzeczywiście za d ług i okres 
wywoziliśmy w  jednym  miejscu, 
ale ta k i m ie liśm y p la n . M oże  
mogliśmy podnająć jakieś beczki 
i  byłoby lepiej, ale to też je s t duży 
kawałek po la  - w yjaśn ił W ójcik. 
K o le jne  udogodn ien ie  z a p ro 
p o n o w a ł R o m an  M a tu s z a k ;
- M a m  propozycję, byście ty 
dzień czy dwa p rzed  rozpoczę
ciem wywożenia rozwiesili in fo r
mację, że będziecie coś takiego  
ro b ić  - p o w ie d z ia ł w icep rze 
w odniczący.

Z a le w  nie ucierpi
S ta n is ła w  A n d rz e jc z a k  

z a p y ta ł p rz y  o k a z ji o  te reny  
w o k ó ł o d d a n e g o  n ie d a w n o  
z b io rn ik a  re tency jnego  m ię 
d zy  Ja ra cze w e m  a W o jc ie 
ch o w e m . - Podejrzew am , że 
posiadacie również grunty wokół 
niego. Wasze dzia łan ia  n ie  będą 
zagrażały zb io rn ikow i?  - d o p y 
ty w a ł w ice w ó jt. - Rozumiemy 
całą tę sytuację, żeby nie za truć  
wód. N ie  będziemy im  zagrażać
- zap e w n ił W o jc iech  W ójc ik .

(s e b )

Zarośnięte pobocza jeszcze będę zarastać
P obocza  p rzy  d rogach  p o w ia to 

w ych na razie nie zostaną  wykoszone. 
C o  n a jm n ie j d o  lip c a  będą  jeszcze  
bardz ie j zarastać.

O  p iln ą  interwencję w  spraw ie w y
koszenia tych  poboczy p roszą  m iesz
kańcy, so łtys i i ra d n i z g m in  całego 
p o w ia tu . D łu g a  i b u rz liw a  dyskusja  
na ten tem at odbyła  się m iędzy innym i 
na jednym  z osta tn ich  posiedzeń Rady 
M ie js k ie j Ż e rkow a . - Jes/ napraw dę  

p iln a  potrzeba, żeby zacząć wycinać te 
pobocza p rzy powiatowych drogach, bo 
w  niektórych m iejscowościach ta trawa  
dochodzi ju ż  do m etra wysokości - zg ła 
szał Janusz Szóstek, ra d n y  i so łtys 
Z e rn ik  - N ie wiem, czy kom uś to uszło 

uwadze, ktoś zapom niał, czy może nie 
będą tego w ogóle wykonywać - zastana
w ia ł się. - Trzeba natychm iast to  zacząć 
robić, bo późn ie j powstanie taka duża

Zarośnięte pobocze przy drodze powiatowej w gminie Żerków

ilość tego, że to nie będzie możliwe do zro
bienia - argum entował. Burm istrz  Jacek 
Jędraszczyk p rzyzn a ł rację radnem u.
- Przyroda rządzi się sw o im i p ra w a m i 
i  n ie patrzy, czy kw ity  przeszły, czy nie  
przesziy. Tarwa rośnie i  nie czeka. A  bez

pieczeństwo je s t zagrożone - s tw ie rdz ił.
- A  kierowcy poruszający się p o  naszej 
gm in ie  są przekonani, że to  nasze d rog i 
i  m y tak o nie dbamy. A  my n ie  będziemy 
wyręczać pow iatu. O n i m ają  środk i na  
ten cel i  p o w in n i to  wykonać - d o d a ł 
w ło d a rz  Żerkowa.

D o  naszej redakcji nap isa ł też inny 
m ieszkaniec gm iny  Żerków . „K to  je s t  

odpowiedzialny za koszenie traw  w  gm i
n ie  Żerków ? N ie  są w  ogóle koszone. 

W  niektórych miejscach sięgają wzrostu 
człowieka. Z a rzą d  D ró g  z likw id o w a li 
a traw y zarastają rowy. Ja k  ta  woda m a  
późn ie j odpłynąć, ja k  rów  je s t zarośnięty

trawą. Proszę o interwencję  w  te j spra
w ie " - ape low a ł m ężczyzna.

D o  ko ń ca  2014  ro k u  b ie żą cym  
u trz y m a n ie m  d ró g , m ię d z y  in n y m i 
w ykaszaniem  poboczy, za jm ow a ł się 
Z a rzą d  D ró g  P o w ia to w ych . Jednak 
n ow y zarząd pow ia tu  p o d ją ł decyzję 
o  likw idacji jednostki z początkiem  tego 
roku. Pracownicy ekipy remontowej zo
stali zwoln ieni z pracy. O bow iązki Ż D P  

przejął referat d róg  pow iatowych, k tóry 
obecnie je s t w  s truk tu rach  starostwa. 
A  bieżącym  u trzym an iem  d ró g  m a się 
za jm ow ać  f irm a  zew nę trzna , k tó re j 
to  zadanie zostanie zlecone. P rob lem  
w  tym , że do  tej p o ry  tego jeszcze nie 
z rob io n o . - Z osta ł ogłoszony przetarg  
na wykaszanie. Pow in ien on być roz
strzygnięty do końca czerwca. I  będziemy 
wchodzić na poszczególne gminy, żeby 
zrob ić  chociaż ten jeden pokos - in fo r 
m uje P io tr  Banaszak, k tó ry  od po łow y 
m aja jes t k ie row n ik iem  refera tu  d róg  
pow ia tow ych, a wcześniej odpow iada ł 
za d ro g i w  U rzędzie  M ie js k im  w  Ja 
roc in ie . - W  te j ch w ili in terw encyjn ie  
ty lko  wykosiłem na mieście. Poza tym  
objechaliśm y d ro g i pow ia tow e i  tak ie  
tró jką ty  widoczności zrob iliśm y głównie  
p rzy  skrzyżowaniach - tw ie rd z i P io tr  
Banaszak.

A N N A  K O N IE C Z N A

ILOŚĆ DRÓG POWIATOWYCH 

NA TERENIE
POSZCZEGÓLNYCH GM IN:

• 109  km  - gm ina  Jarocin
• 104  km  - gm ina  Żerków

• 65  km - gm ina  Jaraczew o
• 5 8  km - gm ina  K otlin

Od lipca zabiorą 
kubły na śmieci

W ubiegłym tygodniu podpisano umowę na odbiór odpadów 
z terenu gminy. Na zdjęciu od lewej: prezes ZGO-Nova Wojciech 
Wiszniewski, burmistrz Jarocina Adam Pawlicki i skarbnik gminy 
Agnieszka Stachowiak

Spółka ZG O -Nova z Jarocina 
wygrała przetarg na odbiór śmieci 
z terenu gminy Jarocin. Oznacza to, 
że tylko do końca czerwca wywozem 
śmieci będzie się zajmowała firma 
Remondis. Po tym terminie zbierze 
swoje kubły od mieszkańców, którzy 
je  wydzierżawiali, a ci będą musieli 
we własnym zakresie zdobyć nowe 
pojemniki.

Zm ian ie  odb io rcy odpadów 
w  gm inie towarzyszyło osta tn io  
lekkie zamieszanie. Z  in form acji, 
jaką Remondis pierwotnie przekazał 
do Urzędu Miejskiego, wynikało, 
że dzierżawione kubły firm a m ia
ła  zebrać z posesji mieszkańców 
na początku minionego tygodnia. 
Stanowisko Remondisu dość szybko 
uległo jednak zmianie i dzierżawcy 
mogą trzymać pojemniki do końca 
miesiąca.

OFERTY ZŁOŻONE 
W  PRZETARGU:

• ZGO-Nova 
1 .2 2 2 .4 0 0 ,1 6  zł

• R e m on d is  S a n ite c h  
Poznań
oddzia ł w  Kościanie
2 .7 5 1 .6 2 8 ,3 2  zł

Od lipca każdy właściciel, który 
jeszcze nie posiada własnego ku
bła, musi sam jakiś zdobyć. Nie ma 
znaczenia, czy będzie to  zakup, czy 
wynajem. M iasto  poleca co praw
da spółkę ZGO-Nova, ale zgodnie 
z przepisam i m ieszkańcy mogą 
korzystać w  tym  zakresie z usług 
jakiejkolwiek firmy.

(igi)

http://www.jarocinska.pl
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POWIAT

Dwuosobowe pokoje z łazienkam i, w indy  
i ko lekto ry  słoneczne w  nowym  DPS-ie
1 W e w rz e śn iu  p o w in n y  się  z a k o ń c z y ć  p ra c e  a d a p ta c y jn e  w  b u d y n k u , k tó ry  m a  b y ć  n o w ą  s ie d z ib ą  D o m u  P o m o c y  S p o łe c z n e j w  K o tlin ie .

K u p io n y  przez p o w ia t w  2012 r. 
b iu ro w ie c  po  R o ln icze j S p ó łd z ie l
n i P ro d u k c y jn e j k o s z to w a ł p o n a d  
5 m in  z ł. U zasadn ieniem  transakcji 
by ło  odzyskanie przez spadkobierców 
- rodzinę D rahe im ów  - nieruchomości

w  Zakrzew ie , k tó ra  na razie jeszcze 
je s t s iedzibą D P S -u .

Przez pierwsze dwa la ta w  obiekcie 
nic się nie działo. Powiat nie m ia ł pienię
dzy na rozpoczęcie adaptacji. Pierwsze 
środki - nieco ponad 1 m in  z ł - zostały

pozyskane z funduszy norweskich. 
Przetarg na wykonanie m odern i

zacji, k tó ry zost a ł ogłoszony w  2014 r., 
wygrała miejscowa firm a - Przedsiębior
stwo Budowlano-Handlowe Stanisława 
Hadrzyńskiego z K o tlina . Prace wyce

n iono  na 9,5 m in  zł. Zadanie zostało 
podzie lone na 5 etapów, z czego do 
tej pory p lanow o wykonano dwa - na 
łączną kwotę niecałych 4 m in zł. W  tego
rocznym budżecie powiatu na adaptację 
budynku w  K otlin ie  zarezerwowanych

jest ponad 7 m in  700 tys. zł.
N o w y  D PS p rzew idz iany jes t na

150 pensjonariuszy. W  Zakrzew ie jest 
ich  110. P rzeprow adzka do  K o tlin a  
p lanow ana  jes t jeszcze w  tym  roku.

A N N A  K O N IE C Z N A

«■

► W  zaadap tow anych  pom iesz
czen iach  p iw n iczn ych  now ego 
DPS-u zap lanow ano  - w  jedne j 
części re h a b ilita c ję  spo łeczną 
(za jęc ia  p las tyczne, rękodzie ło  itp .) 
a w  d rug ie j - re h a b ilita c ję  
ruchow ą.

► W  now ym  D PS-ie  powstały:

5 3  poko je  dw uosobow e  
6  pokoi trzyosobow ych  
6  pokoi czte roosobow ych  (d la  osób 
leżących)
2  poko je  jednoosobow e

► W  części m ieszkalnej na każdej 
kondygnacji przew idziano:

•  św ie tlic e , kuchenk i podręczne, 
ja d a ln ie
• p ra ln ie  podręczne
• b ru d o w n ik i
• łaz ie n k i ogó lnodostępne
• łaz ie n k i z w a n n ą
• poko je  o p iekunek  z  w ęz łem  
san ita rn ym
• pom ieszczen ia  porządkow e
• m agazyny podręczne o łączne j 
p o w ie rzc h n i 9 6 ,8 0  m 2

► Dodatkowo:

• s to łów kę  d la  w szystk ich  m iesz
kańców  o pow ie rzchn i 2 3 8  m 2
• pom ieszczen ia  p rzeznaczone na 
po trzeby personelu  m edycznego 
w raz  z m agazynem  leków  oraz 
g ab ine tem  zab iegow ym
• m agazyny w ózków  in w a lid zk ic h
• izo la tk i w raz  z  m o n ito rin g iem
• łaz ienka  z w a n n ą  łóżkow ą

► O b iek t w yposażony będzie  w  2  w in d y  osobow e, w  ty m  1 łó żkow ą  oraz pod jazd  d la  osób n iepe łnosp raw nych

► W  części niem ieszkalnej budyn
ku (p iw n ic a ):

• pom ieszczen ia  do w ypoczynku  
i te ra p ii, w  ty m : 2  sale te rapeu 
tyczne  w ra z  z poko jem  te ra p e u 
tów , b ib lio teka  z  czy te ln ią , poko je  
dziennego pobytu , g a b in e t psycho
log iczny i kap lica
• re h a b ilita c ja  o pow ie rzchn i 
1 2 0 ,6 0  m 2 (m .in . sala ćw iczeń , 
pom ieszczen ie  do fizyko te ra p ii, 
hydrom asaż)
• a d m in is tra c ja
• m agazyny o łączne j pow ie rzch n i 
2 4 1 ,7 0  m 2
•  w a rsz ta t
• sza tn ia  dam ska  oraz m ęska 
z w ęz łem  san ita rnym
• ja d a ln ia  d la  p ra co w n ikó w
• poko je  gośc inne

9.495.700 zł
koszt adaptacji wyceniony 
przez wykonawcę - 
Przedsiębiorstwo Budowlano- 
Handlowe Stanisława 
Hadrzyńskiego z Kotlina

Na wykonanie inwestycji pow ia t 
pozyskał

1.027.057,00 zł
z Mechanizmu Finansowego 
Europejskiego Obszaru Gospodarczego 
- tak zwanych funduszy norweskich

139.907 zł 11.300.000 zł
z W ojewódzkiego Funduszu ; ze środków
Ochrony Środowiska i Gospodarki Państwowego Funduszu 

Wodnej w  Poznaniu w  form ie Rehabilitacji Osób 
pożyczki na przyłącze kanalizacji N iepełnosprawnych 
sanitarnej i deszczowej

ok. 5,5 tys. m2
powierzchni
i 5 kondygnacji (z piwnicą 
i poddaszem) ma nowy 
DPS w  Kotlinie

ok. 100 osób
z Przedsiębiorstwa 
Budowlano-Handlowego 
Stanisława Hadrzyńskiego 
oraz podw ykonaw ców  
pracuje na placu budow y

► KOTLIN

Pożyczka na stację 
uzdatniania wody

> NOWE MIASTO

D yrektorka przyznała sic do w iny

820 tys. z ł pożyczki zaciągnie 
g m in a  K o t l in  na b u d o w ę  s ta c ji 
uzdatn iania w ody w  W oli Książęcej. 
Taką uchw ałę pod ję li jednog łośn ie  
ra d n i na os ta tn ie j sesji.

Największą tegoroczną inwesty- 
c ją w g m in ie  K o tlin  jest wykonanie 
o d w ie rtu  n r 2 s tu d n i g łę b in o w e j 
o ra z  b u d o w a  s ta c ji u z d a tn ia n ia  
w ody w  W oli Książęcej. Zadanie ma 

*  poch łonąć 950 tys. zł. N a  osta tn ie j 
sesji radn i pod ję li uchwalę o  zacią
gn ięciu  pożyczki na ten cel z E u ro 
pejskiego Funduszu R ozw o ju  Wsi.

O kres sp ła ty  zo b o w ią za n ia  w raz 
z roczną  karencją  n ie  p rzekroczy 
5 lat. - Czy jest możliwość częściowego 
umorzenia? - pyta ł radny K rzysz to f 
Szyszka. Skarbnik gm iny Irena A n t
czak odpow iedz ia ła , że taka spo
sobność jest w  przypadku pożyczek 
z Funduszu O ch ro n y  Środow iska 

i G ospodark i W odnej. - N ie wiem, 
czy nie będziemy się przygotowywać 
do budowy kolejnego obiektu, bo to co 
mamy, nie stwarza nam odpowiednie
go zabezpieczenia. Trochę ubolewam  
nad faktem , że m ieliśmy kiedyś część

naszego g run tu  w  pobliżu  ko la  węd
karskiego, czyli mówię o cegielni. Były 
tam  dwie studnie głębinowej, które  
można było wykorzystać, ale zostały 
nieodpłatnie przekazane wędkarzom
- m ó w ił M iro s ła w  Paterczyk.

- S tudn ia  n ieodpłatn ie  przeka
zana? - d z iw ił się radny Szyszka.
- Wrazzterenem - zaznaczyła skarb
nik. M iro s ła w  Paterczyk podkreślił, 
że tak zdecydow ał pop rzedn i w ó jt. 
-Ja  myślę, że może byłaby możliwość 
częściowego odzyskania - zakończył 
dyskusję w ó jt. (e ra )

1 rok i 6 miesięcy pozbawienia wol
ności, wzawieszeniu na trzy lata - sama 
takiej karze poddała się sama dyrcktoika 
Szkoły Podstawowej w  Boguszynie.

Po tym, ja k  wyszło na jaw, że 
sprawdziany szóstoklasistów z Bo- 
guszyna zostały poprawione, sprawą 
zajęła się prokuratura. Przesłuchana 
została m.in. dyrektorka szkoły oraz 
dyrektorka Okręgowej Komisji Egza
minacyjnej w  Poznaniu, Zofia Htyho- 
rowicz. - Postawiliśmy zarzut pani dyrek
tor szjady w Boguszynie - poświadczenia 
nieprawdy w  dokumentach, ja k  również 
podrobienia dokumentów poprzez ich 
przerobienie - mówi Grzegorz Gucze, 
prokurator Prokuratury Rejonowej 
w  Środzie Wielkopolskiej. Dyrektor

ia  przyznała się do winy. Sama zło
żyła wniosek o wymierzenie jej kary

-1 roku i 6 miesięcy pozbawienia wol
ności, w  zawieszeniu na trzy' lata oraz 
zakazu pełnienia funkcji w  publicznych
1 niepublicznych jednostkach oświa
ty, a także kary grzywny w wysokości
2 tys. zł. Prokurator zastosował wo
bec dyrektorki środek zapobiegawczy 
w  postaci zakazu opuszczania kraju, 
a ponieważ nadal formalnie jest zatrud
niona - zawiesił ją  w  pełnieniu funkcji 

dyrektora, do czasu zakończenia sprawy.
Prokuratura postawiła również za

rzut poświadczenia nieprawdy, mniej

szej wagi, sześciu nauczycielom, którzy 
byli obecni podczas pisania sprawdzia
nu przez szóstoklasistów. Im również 
grozi kara grzywny i ograniczenia wol

ności. Sąd rozpatrzy złożony przez 
nich wniosek o warunkowe umorzenie 

postępowania. (akt)

http://www.jarocinska.pl
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Zm art p ro fe s o r M a ria n  W alczak
W sobotę 20 maja w wieku 69 la t zmart 

prof. zw. d r hab. Marian Walczak, profesor 
Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Po
znaniu, były dyrektor Państwowego Ośrodka 
Kształcenia Bibliotekarzy (1976-2000) i dzie
kan Wydziału Pedagogiczno-Artystycznego UAM 
(2007-2012). Uroczystości pogrzebowe odbędą 
się w  czwartek 25 maja. Rozpoczną się o godz. 
12.00 mszą św. w kościele św. Marcina. Półto
rej godziny później trum na z ciałem zmarłego 
zostanie złożona na cmentarzu komunalnym 
w Jarocinie.

Marian Walczak urodził się w 1946 roku 
w pow iecie pleszew skim . Z w ykszta łcenia 
byt m agistrem  filo lo g ii polskie j. Studia na 
Uniwersytecie Adama Mickiewicza w Poznaniu 
ukończył w 1969 r. Pracował najpierw jako na
uczyciel języka polskiego i historii w Technikum 
Drzewnym w Jarocinie. W latach 1976-2000 byt 
dyrektorem Państwowego Ośrodka Kształcenia 
Bibliotekarzy w Jarocinie, a później do 2010 
roku jarocińskiej f il ii Centrum Edukacji Biblio
tekarskiej, Informacyjnej i Dokumentacyjnej 
w Warszawie. W latach 1989-93 był członkiem 
Rady M iejskiej Jarocina. Przez pierwsze pół 
roku funkcjonowania „Gazety Jarocińskie j” 
należał do zespołu redakcyjnego.

Posiadał dokto rat z h is to rii (1978 r.), 
hab ilitację  w zakresie nauk hum anistycz
nych w dziedzinie h is to rii (1993 r.) i ty tu ł 
profesora nauk humanistycznych (2005 r.). 
Ukończył międzywydziałowe studia z zakresu 
bibliotekoznawstwa i informacji naukowej oraz 
w zakresie zarządzania. Od 1995 związany był 
z Uniwersytetem im. A. Mickiewicza, najpierw 
na stanowisku profesora nadzwyczajnego, a od 
2006 na stanowisku profesora zwyczajnego. 
Byt również w spó łorgan iza torem  s tru k tu r 
szkolnictwa wyższego w Kaliszu i Koninie. 
-  „N iezw ykły  cz łow iek  obdarzony w ie lk im  
autoryte tem , wychow awca w ie lu  pokoleń  
studentów, kadr naukowych i  bibliotekarzy. 
Wybitny specja lis ta  w zakresie filo log ii p o l
skiej, historii, b ibliotekarstwa ib ib lio log ii. (...) 
W osobie Pana Profesora Uniwersytet s tra c ił 
wybitnego naukowca, szlachetnego, dobrego 
i  życzliwego cz łow ieka" - napisano w nekro
logu opublikowanym na stronie internetowej 
Kaliskiego wydziału UAM.

Do kw ie tn ia  2012 roku pe łn ił funkc ję  
wiceprezesa Kaliskiego Towarzystwa Przy
jac ió ł Nauk. Należał do koła Polskiego To
warzystwa H istorycznego w Jarocin ie . We 
wrześniu 2012 roku przeszedł na emeryturę. 
Byt też przewodniczącym rady programowej 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Gołuchowie. 
Za sw oją  dzia ła lność naukową byt w ie lo 

krotn ie  odznaczany m .in . Złotym Krzyżem 
Zasługi, medalem „Zasłużony dla Wojewódz
twa W ielkopolskiego” , odznaką „Zasłużony 
Działacz Kultury”  oraz Nagrodą im. Andrzeja 
Wojtkowskiego przyznawaną za wybitne za
sługi dla polskiego bibliotekarstwa. W dorobku 
naukowym m iał: 15 monografii autorskich, 17 
monografii zbiorowych i około 150 artykułów 
naukow ych. A u to r 2 recenzji dok to rsk ich  
i 1 recenzji na ty tu ł profesora oraz ponad 30 
recenzji wydawniczych. Promotor ponad 350 
magistrów i 3 doktorów.

Os)

f  A
Z  w ie lk im  żalem  żegnam

ś . tp .

p ro fe s o ra

M A RIA N A  W A LCZA K A
R odzin ie  zm arłego 

składam  w yrazy w spó łczucia

P re z e s  P o łu d n io w e j O f ic y n y  W y d a w n ic z e j

Piotr Piotrow iczV  J

f ~  A
Ze smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

ś. tp -
pro f. dr. hab.

MARIANA WALCZAKA
współpracownika „Gazety Jarocińskiej”  w  latach 1990 i 1991, 

gorącego orędownika prasy lokalnej, wielokrotnie wspierającego 
naszą redakcję w  tamtym okresie. Żegnamy człowieka, dla którego służba 

Jarocińskiej Małej Ojczyźnie była szczególną wartością.
Rodzinie zmarłego Pana Profesora składamy wyrazy współczucia 

l Redakcja „Gazety Jarocińskiej" J

Z  g łębok im  sm utk iem  p rzy ję liśm y w iadom ość  o śm ierci

Ś. t  p.
prof. zw. dr. hab.

M A R I A N A  W A L C Z A K A

P rofesora U n iw ersyte tu  im . A dam a  M ick ie w icza  w  Poznan iu

ZATR ZYM AJ SIĘ
'W0NA JĘDRZEJEWSKA - 1. 58 (Chocicza) 

ZYGMUNT ANDRZEJCZAK - 1. 60 (Szypłów) 

LEOKADIA GRZYMISLAWSKA - 1.96  (Chrom ieć) 

EUGENIUSZ SZYMCZAK - 1. 70 (Parzęczew) 

LUCJAN K A C ZM A R E K -1 .93 (C ielcza) 

ALEKSANDRA TOMCZAK - I .  68 (Klęka)

ZBIGNIEW RATAJCZAK - 1.62  (Radlin)

ZOFIA KONARSKA - 1. 92 (M ieszków)

JULIANNA JAKUBOWSKA - 1 . 86 

Wojciech  s m u ł k a  - 1 .6 i (S iediem in)

L es ła w  z a j d e l -1 .8 8  (Kotlin)
ANNA ADAMIAK - 1. 96 (Potarzyca)

STEFANIA PIASZCZYŃSKA - 1.83 (Golina)

JERZY KOŁODZIEJCZAK - 1 .72 (Jarocin)

R odzinom  zm arłych  sk ładam y  
wyrazy współczucia

D ziekana W yd z ia łu  P edagogiczno-A rtystycznego U A M  
w ia ta c h  2007-2012

W iceprzew odniczącego R ady M ie jsk ie j w  Ja roc in ie  
w  la tach 1990-1994

D yrek to ra  Państwowego O środka  K szta łcen ia  B ib lio teka rzy  
w  Jaroc in ie  w  la tach 1976-2002

Żegnam y w yb itnego  specjalistę w  zakresie b ib lio teka rs tw a  

i b ib lio lo g ii,  n iestrudzonego pedagoga i w ychowawcę w ie lu  
poko leń studentów , kadr naukow ych i b ib lio tekarzy.

Pogrążonej w  ża łob ie  R odz in ie  Z m arłego  
sk ładam y szczere w yrazy w spó łczuc ia

Przewodniczący Rady M iejskiej w  Jarocinie
Rajm und Banaszyński

B u rm is trz  Ja roc in a

Adam  Paw licki

OFERTA CENY USŁUG POMNIKI WSPOMNIENIA KONTAKT

U W  B

w w w .je z ie rs k is c .p l

CAŁODOBOWE KOMPLEKSOWE 
USŁUGI POGRZEBOWE B.W. PAUL

C Z Ł O N E K  PO LSKIEJ IZ B Y  POGRZEBOW EJ
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OYZUR
CAŁODOBOWY

601 -869-111
OFERTA USIUC, POMNIKI
CMI NI ARNO

POBRZFBOWYCH NAJTAŃSZE USŁUC

Serdeczne podziękowanie ojcom franciszkanom, ojcu Gwardianowi, 
ojcu Szymonowi, Pani organistce, Rodzinie, krewnym, znajomym, sąsiadom 

z bloku 42, sąsiadom z Potarzycy, Dyrekcji i pracownikom firmy Hydro-Marko 
z Jarocina, Prezesowi i pracownikom Firmy H M B  z Jarocina, Pracownikom 

PKO BP SA w Jarocinie, Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie, Ochotniczej
Straży Pożarnej w Jarocinie, Firmie pogrzebowej „Marciniak”  za okazaną 
pomoc, współczucie, wsparcie, zamówione msze święte, złożone kwiaty 
i wieńce oraz uczestnictwo w ostatnim pożegnaniu mojego męża i ojca

ś .tp .
RYSZARDA JANIUKA

składa
Żona z S y n a r rń ^
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Z głębokim żalem żegnamy

Prof. zw. dr. hab.

MARIANA
WALCZAKA

Wybitnego humanistę, 
Wychowawcę i przyjaciela 

wielu pokoleń bibliotekarzy, 
Wiceprzewodniczącego I kadencji 

Rady Miejskiej w Jarocinie.

Rodzinie i bliskim profesora 
składamy wyrazy współczucia

Jan Szczerbań
P rz e w o d n ic z ą c y  R a d y  P o w ia tu

V

Bartosz W alczak
Starosta Ja roc ińsk i

J

r "  a

Rodzinie i najbliższym

Prof. zw. dr. hab.

MARIANA
WALCZAKA

byłego kierownika Katedry Informacji Naukowej 
PWSZ w Koninie, a przede wszystkim 

wieloletniego wykładowcy, 
wyrazy serdecznego współczucia 

z powodu Jego śmierci

s k ła d a ją

Rektor, pracownicy 
i studenci Państwowej

Wyższej Szkoły Zawodowej 
w  Koninie

KOMPLEKSOW E
U S Ł U G I
P O G R Z E B O W E

JAN MARCINIAK .
J a r o c in ,  u l M o n iu s z k i  lO a  
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NOWE MIASTO

Mieszkańcy dziwią się, 
że jedzie tylu strażaków

- Po co tyle jednostek jedzie  do 
wypadku drogowego? Czy to je s t m o
nitorowane odgórnie? K to tejednostki 
wysyła? - dopytyw ała się na ostatniej 
sesji radna Z o fia  K ędziora .

R adna w ykorzysta ła  obecność 
na posiedzeniu Jarosława Kudercza- 
ka, kom endanta  pow ia tow ego Pań
stwowej S traży Pożarnej w  Środzie 
W ie lkopolskie j. - Chodzi o zdarzenia 
drogowe, wypadki. Jadąnp. czJeryjed
nostki. Zdaję sobie sprawę, że gdyby 
nie były potrzebne, to  by nie jechały. 
Przypuszczam, że każda jednostka od
pow iada za inne zadanie. Jeśli jednak  
patrzą na to mieszkańcy, postronne  
osoby, pytają: - Po co tyle jednostek je 
dzie do tego wypadku drogowego? Czy 
to jes t monitorowane odgórnie? K to te 
jednostki wysyła ? Czy on i przyjeżdżają 
na wezwanie m iejscowej jednos tk i?
- chc ia ła  w iedzieć radna. K o m e n 
dan t tłum aczy ł, że są odpow iedn ie  
procedury, k tóre  to  regu lu ją  i k tó 
rych m usi przestrzegać dyspozytor.
- W  momencie, kiedy je s t zgłoszenie 
do Środy o danym zdarzeniu, osoba ta 

dysponuje siły i  środki - w yjaśn ia ł Ja

> JARACZEWO

W  czynie społecznym postaw ili p łot
R odzice  dz iec i uczęszcza ją

cych d o  przedszko la  w  Panience 
w raz z radą solecką rozebra li stary 
i popękany p ło t, a w  jego  miejsce 
p o s taw ili nowy.

- P an i d y re k to r E lżb ie ta  K a 
sprzak napisała pism o na podstawie

Mieszkańcy Panienki montujący przęsłaWójt z delegacją u Prezydenta RP

ros ław  Kuderczak. W szystko zależy 
od tego, ile samochodów uczestniczy 
w  wypadku, ile osób jes t poszkodo
w anych. P rocedury określają, jak ie  
zastępy i ile m a być zadysponow a
nych. - Są sytuacje, kiedy jednostka ze 
Środy dojeżdża w podobnym czasie co 

jednostka z gm iny Nowe Miasto. Wtedy 
je s t ta kum ulacja sił, ale niezwłocznie (a k f)

8
s
g

prośby rodziców dzieci tam  uczęsz
czających, że ogrodzenie się prze
wracało. P oprosili wójta  o przeka
zanie pieniędzy na nowe ogrodzenie, 
zapewnili, że postaw ią je  w  ram ach  
p ra c  społecznych - t łu m a czy  Jerzy 
Jakubow ski, d y re k to r G m innego

ta jednostka je s t zawracana do Środy, 

by zabezpieczać m iasto  i  pozostały  
teren pow ia tu  - d o d a ł kom endant. 
Przyznał, że n ieraz rzeczywiście jest 
tak, że do zdarzenia ja d ą  dwa, trzy, 
a nawet cztery samochody i za chwilę 
wracają. - Nie możemy sobie pozwolić 
na odwrotność -że nie zadysponujemy 
samochodu czy podnośnika, a oka-

Z esp o łu  E k o n o m ic z n o -A d m in i
stracyjnego Szkół.

W ó jt D a riu sz  S truga ła  w raz 
z radą  g m in y  p rzekaza li 2 tys ią 
ce z ło tych  na zakup n iezbędnych 
e le m e n tó w  d o  z b u d o w a n ia  ok. 
30-m etrow ego p ło tu .

S ta re  o g ro d z e n ie  ro z e b ra ł 
M ieczysław  Barcik z firm y  Roboty 
ziemne, drogowe i usługi transpor
towe. Swój w k ład  w  nowe o g ro 
dzenie m ia ła  także rada  sołecka. 
- C złonkow ie  rady p o m o g li p rzy  
nawiezieniu ziem i i  wywózce gruzu - 
wyjaśnia Rom an Banaszak, sołtys 
Panienki. Skąd w  ogóle w z ią ł się 
ta k i pom ys ł?  - Podczas różnych  
uroczystości, ja k  chociażby Dzień 
Kobiet itd., rozm awia się i  od  słowa 
do słowa ta k  wyszło, że mieszkańcy

że się, że są potrzebne - podkreślił.
- M onitorowane je s t to na bieżąco, bo 
zdajemy sobie sprawę, że to  są koszty
- nie tylko komendy powiatowej, ale 
również samorządu - czy to  za udział 
w działaniach, czy poniesionych kosz
tów  związanych z paliwem , utrzyma
niem samochodów.

się dogadali - doda je  szef w iosk i.
D y re k to r  E lżb ie ta  K asp rzak  

je s t zadow o lona  nie ty lko  z tego, 
że m aluchy zyskały now y p ło t przy 
p lacu  zabaw, ale rów nież z fak tu , 
iż  p o s taw iono  go w łaśn ie  w  czy
nie społecznym . - Niezbędny żw ir 
zasponsorowal pan  W aldemar Pa
rysek. Pracą nad  budową pa rkanu  
za ję li się panow ie  R a fa ł Rogala,
Roman Musielak, Przemysław Gaw
roński, Wojciech Józkowiak, Woj
ciech Ham erski, Leszek Krawczyk 
i  Szymon L is. D zięk i tej in icjatyw ie  
dzieci w  Panience mogą czuć się bez
piecznie, bawiąc się na placu zabaw. 
A  i oko cieszy cale nowe ogrodzenie 
wykonane ja k  za dawnych czasów 
wspólnym i s iła m i - m ów i szefowa 
szkoły. (seb )

► NOWE MIASTO

K ontenerów  
nie kupią, 
racze j 
zlikw idują  
biblioteką

Jeśli w  ciągu najbliższych dn i nie 
zgłosi się nikt, kto  wynają łby bibliotece 
pomieszczenie, placówka w  Boguszynie 
zostanie zlikw idow ana.

Biblioteka musi wyprowadzić się ze 
szkoły podstawowej - potrzebne są je j 
pomieszczenia, bo od września naukę 
rozpoczną cztero latki. D o  tej po ry  nie 
uda ło  się znaleźć innej siedziby. - Cały 
czas jesteśmy na etapie poszukiwania  
lokalu na bibliotekę. Niestety, nie udaje 
nam się go znaleźćw samym Boguszynie 
lub b liskie j okolicy. Jeśli chodzi o wyna
je m  pomieszczenia w  Boguszynie, chyba 
nie ma ju ż  szans... Musielibyśmy mieć 
m in im um  60 m etrów kwadratowych - 
m ów i b ib lio teka rka  A lic ja  M ańczak.
- Szukamy też lokalu,-gdzie ewentualnie 
moglibyśmy złożyć nasz księgozbiór oraz 
meble, żeby je  przechować, by przez okres 
jesienno-zimowy nie uległy zniszczeniu, 
nie zbutwiały, nie przeszły stęchlizną.

W  szkole biblioteka może być do 30 
czerwca. N a jpóźn ie j tego dn ia  trzeba 
będzie gdzieś wywieźć ponad 10 tys. 
w o lum inów  oraz meble, kserokopiarkę 
i komputer. A lic ja  M ańczak przyznaje, 
że rozw aża ła  w a r ia n t zakupu przez 
gm inę dw óch kontenerów, ale one są 
d rog ie  - jeden  kosztu je co na jm n ie j 
20 tys. zł. - Gdyby się jednak udało je  
pozyskać, mogłyby stanąć obok świetlicy 
terapeutycznej (dawnej siedziby bibliote
ki). To by było rewelacyjne miejsce, obok 
jest też plac zabaw. Byłobyfajnie dla dzieci 
i  bezpiecznie. I  mieszkańcy mieliby blisko, 
bo to centrum wsi - dodaje b ib lio teka r
ka. Prosi czyte ln ików  o  zw ro t książek
- do  30 czerwca. Później trzeba będzie 
korzystać z f i l i i  w  C hociczy i g łównej 
siedziby - w  N ow ym  M ieście.

Cotygodniowe warsztaty rękodziel
nicze będą się odbyw a ły  w  O środku  
Interwencji Kryzysowej w  Boguszynie.

(ak f)

ALEKSANDER
PODEMSKI
w ó jt gm iny 
Nowe M iasto

Pewnie u legn ie  lik w id a c ji. N ie  m a 
inne j m o ż liw ośc i. K on tenery  to  by 
b y ła  p ro w iz o rk a . B ib lio te k a  m us i 
fu n kc jo n o w a ć  ca ły  rok, m uszą być 
o d p o w ie d n ie  w a ru n k i d o  pracy, 
d o  tego , by p rz e ch o w yw a ć  ks ię 
gozb iór. S zukam y, m oże  jeszcze 
ja ko ś  sy tu a c ja  s ię  rozw iąże.

W ó jt D a riu sz  S truga ła  z delegacją z g m i
ny  w z ią ł u d z ia ł w  o g ó lnopo lsk ich  obchodach 
25-lecia  sam orządu.

W raz z w ó jtem , w  uroczystości zo rgan izo 
w anej w  P a łacu P rezydenck im , w z ię li u d z ia ł 
radn i: Rom an Skrzypczak, Rom an M atuszak, 
I lo n a  Sm olarek, S ła w o m ir G rucha ła , Tom asz 
T w ard o w sk i, E u gen iusz  T y rakow sk i (prezes 
O d d z ia łu  G m inn e g o  Z w ią zku  O ch o tn iczych  
S traży Pożarnych RP w  Jaraczew ie) i Bartosz 
Banaszak (sołtys G o li) .

- Udało się zorganizować tak  s ilną  grupę, po 
nieważ Związek G m in Wiejskich dysponował pu lą  
zaproszeń, w związku z tym mogłem zaproponować 
przedstawicielom  samorządu wyjazd. Co praw da  
odbywa się ono co roku, ale tym razem było to ostat
nie spotkanie z urzędującym prezydentem - wyjaśnił 
w ło d a rz  gm iny. (seb ) Przedstawiciele gminy Jaraczewo pozowali do wspólnego zdjęcia z prezydentem

WYJAŚNIENIE

W  artyku le  opub likow anym  w  nr 
25. „G azety Jarocińskie j" pt. „K iesze
nie radnych prześw ietlone", po jaw iły  
się b łędne liczby. R adny M a re k  N a 
w ro c k i n ie  p o s ia d a  oszczędnośc i, 
a kwota, k tó ra  zosta ła  opub likow ana 
w  tej rubryce, do tyczy ła  d o ch od ó w  
z ty tu łu  za trudn ien ia . W  dochodach 
radnego M arka  Tobolskiego pojaw iła  
się n iepopraw na kw ota  spow odow a
na n iew yraźnym  w pisem  w  ośw iad 
czeniu m ają tkow ym . P opraw ny d o 
chód w yn ió s ł 95.133 zł.

S E B A S T IA N  M A TY S ZC ZA K

http://www.jarodnska.pl
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► SIATKÓWKA
SSHS8NMSMI

„Piątka” w finale

Drużyna z „piątki” awansowała do finału ogólnopolskiego turnieju Orlik Volleymania

D rużyna  ze Szkoły Podstawowej 
nr 5 w  Jarocinie zajęła trzecie miejsce 
w finale makroregionalnym siatkarskie
go turnieju dla dzieci O rlik  Volleymania 
2015 i awansowała do  fina łu  ogó lno

polskiego.
W  zawodach m akroregionalnych 

w D arłow ie  wzięły udzia ł dwadzieścia 

cztery drużyny (dwóch chłopców i dwie 
dziewczynki) z w ojewództw : zachod
niopomorskiego, pomorskiego, kujaw
sko-pom orskiego i w ie lkopo lsk iego , 
które na jp ierw  ryw alizow ały w  sześciu 

grupach, z któiych zwycięzcy zapewniali 
sobie awans do fina łów  ogólnopolskich.

- Przebieg tu rn ie ju  był d la  naszej

drużyny dramatyczny, a le ostatecznie 
szczęśliwy. W  grupie eliminacyjnej sędzia 
odgwizdałjuż koniec spotkania na naszą 
niekorzyść. Po chwili okazało się, że drugi 
sędzia dopatrzył się błędu przeciwnika  
i  ostatnia akcja została powtórzona, co 
w  konsekwencji doprowadziło do wygrania 
meczu i  zarazem całej grupy, co dawało 
awans do fina łów  ogólnopolskich - m ów i 
G rzegorz Gałuszka, opiekun drużyny 
z „p ią tk i” .

Po fazie grupowej sześć najlepszych 
zespołów stoczyło jeszcze bó j o końco
w ą  kolejność. Ostatecznie drużyna z SP 
n r 5 zajęła trzecie miejsce.

(faf)

KOŃCOWA KOLEJNOŚĆ:

1. UKS Jasieniak SP 85  Gdańsk 

(woj. pom orskie)

2. SP Strzałkowo (woj. w ie lkopolskie)

3. SP n r  5 Ja ro c in  (w o j. w ie lk o p o ls k ie )

4. SP n r 21 Grudziądz

(woj. ku jaw sko-pom orskie )

5. Espadon UKS Pogodno Szczecin 

(woj. zachodniopom orskie)

6. UKS Energetyk Jedynka Poznań 

(w oj. w ie lkopolskie)

S k ła d  z e s p o łu  z SP n r  5 Ja ro c in :

A leksandra Nowak, Dorota Lipowicz, Martyna 

Kujawa, Jakub P iotrowicz, Patrycjusz Michor, 

Dawid Bartkowiak. Opiekun: Grzegorz Gałuszka

Lech i Śląsk 
zagrają w  Jarocinie

T urn ie j p iłka rsk i A n to n io  C u p  
zo s ta n ie  ro ze g ra n y  w  n a jb liż s z y  
weekend na obiektach Jarocin Sport. 
W  ryw a lizac ji o  P uchar B urm is trza  
Jaroc ina  w ystąp i w  sobotę 16 d ru 
żyn z roczn ika  2004 i m łodszych , 
a w  niedzielę u rodzen i w  2003 roku. 
Z ag ra ją  m .in . ju n io rz y  Lecha P o 
znań, Śląska W rocław , M ie d z i L e 

gn ica, K K S -u  K a lisz  i oczyw iście  
A n to n io  Jarocin .

- W  zeszłym roku  zorganizowa
liśm y podobny turnie j. Wówczas wy- 
gra liśm y  w  f in a le  z Lechem. Wtedy 
wystąpiło osiem drużyn. One wszystkie 
wystąpią też w  tej edycji, a dodatkowo 
zaprosiliśmy kolejne - m ów i M a rc in  
B azam ik , trener A n to n io .

O twarcie tu rn ie ju  rozpocznie się 
w  sobotę o  9.40. Rywalizacja została 
podz ie lona  na dw a dn i. 27 czerwca 
w ys tą p ią  gracze z ro c z n ik a  2004 
i  m łods i, k tó rzy  zaczną ryw alizację 
o  10.00. W  niedzielę o  zw ycięstwo 
będz ie  w a lczyć  os iem  zespo łów , 
w  k tó rych  w ys tą p ią  p iłka rze  u ro 
dzen i w  2003 ro ku  (s ta rt o  10.00).

JIYficimka 
POD NASZYM 

PATRONATEM

D la  k ib iców , k tó rzy  będą m o g li 
za darm o oglądać zmagania małych 
piłkarzy, organizatorzy przygotowali 
sto iska gastronom iczne.

Po zakończeniu pierwszej fazy 
g rupow ej najlepsze zespoły aw an
sują d o  tzw. „ L ig i M is trz ó w ” , a te, 
które  za jm ą niższe miejsca, do  „L ig i 
E u rope jsk ie j” . - To je s t nowoczesna 
i  ciekawa fo rm u ła . Ten system by łjuż  
stosowany np. podczas europejskiego 
turn ie ju Lech Cup. D o  tej po ry  druży
ny, które przyjeżdżały z daleka, a  nie  
prezentowały najwyższego poziom u, 
odpadały ju ż  p o  k ilku  meczach i  zda
rzało się, że nie grały łącznie nawet go
dziny. W  takim  systemie będą musiafy 
rozegrać co na jm n ie j sześć spotkań, 
a te, które wejdą do „L ig i M is trzów " - 
siedem meczów - w yjaśn ia  Bazam ik.

R yw a lizac ja  będzie  trw a ła  n ą  
czterech boiskach rów noleg le . D w a 
pierwsze zostaną zloka lizow ane na 
głównej płycie s tadionu Jaroty, a ko
lejne na traw iastym  bo isku  p rzy  ul. 
M ara tońsk ie j.

(seb)

■anaHMMMaaaanaHHMMsaHMHMaeMaMWMBnuaMHMnHnMaHMHHMHMHMHHMMHMnMnMMHn
►RUGBY

Sparta bez kompleksów

Kadeci Sparty Jarocin wywalczyli brązowy medal mistrzostw Polski

Sparta Jarocin  wywalczyła brązow y 
medal M istrzostw  Polski Kadetów  w  Rug- 
by 7. To największy dotychczasowy sukces 

Podopiecznych Bartosza W łodarka. Jaro
cińscy rugbiści m.in. po raz pierwszy w  swej 
h is to rii pokonali Budow lanych Łódź.

D o  finału mistrzostw po serii turniejów 
regionalnych aw ansow ało sześć na jlep
szych drużyn. Po elim inacjach spadanie 
zajm ow ali czwarte miejsce. W  zawodach 
finałowych nie wystartowała Skra Warsza

wa, dlatego też turniej rozegrano systemem 
każdy z każdym.

Ja roc in iacy  w yg ra li dw a spo tkan ia  
(z Budow lanym i Łódź i BBRC Łódź) oraz 
dwukrotnie przegrywali (z O rkanem  So
chaczew oraz nieznacznie -12 :14  z najlep

szą d rużyną m istrzostw  - Budow lanym i 
Lub lin ).

- Jestem bardzo dumny z całej drużyny! 
Przede wszystkim udowodniliśmy wszystkim, 
że w  szkoleniu młodzieży jesteśmy w  ekstra- 
lidze i  na pewno przełoży się to w  przyszłości 
na drużynę seniorską. G ra n y  bez żadnych 
kompleksów z w ielkim i klubami, a to, ż e  ten 
medal nie jes t dzieleni przypadku, udowod
niliśm y  w  meczu z nowym mistrzem Polski
- Budowlanymi Lublin, z k tó rym i przegrali
śmy zaledwie dwoma punktam i, czylijednym 
podwyższeniem. C licia lbym  podziękow ać  
całej dntżynie, która ciężko pracowała na 
ten sukces, a jes t nas więcej niż dzisiejsza 
„dw unastka", lecz niestety' tylko tylu mogło 
wystąpić w turnieju rugby 7. Podziękowania 
również dla zarządu, wolontariuszy i  kibiców
- to nasz wspólny sukces. Sparta to m y! - 
pow iedzia ł szczęśliwy z m edalu Bartosz 
W lodarek, trener kadetów Sparty. (faf)

WYNIKI TURNIEJU

FINAŁOWEGO:

Orkan Sochaczew

- S p a rta  Ja ro c in 28:12

BBRC Łódź 

-  Budowlani Lublin 0:35

Budow lani Łódź

-  S pa rta  Ja ro c in 12:22

Orkan Sochaczew 

-B B R C  Łódź 40:0

B udow lani Łódź 

-  Budowlani Lublin 0:31

S p a rta  J a ro c in

-B B R C  Łódź 54:0

Orkan Sochaczew 

-  B udow lani Lublin 7 :26

BBRC Łódź 

-  B udow lani Łódź 0 :24

Budow lani Lublin

-  S p a rta  Ja ro c in 14:12

Orkan Sochaczew 

-  Budowlani Łódź 31:12

K o le jn o ść  końcow a .

1. Budowlani Lublin

2. Orkan Sochaczew

3. S p a rta  Ja ro c in

4. B udow lani Łódź

5. BBRC Łódź

S k ła d  S pa rty  Ja ro c in :

S zym on W yp a rło , M a c ie j 
Żarczyński, Jacek Idzikow

ski, M icha ł S oliński, Kacper 

W lodarek, Dom inik M achlik, 

Tobiasz Nowak, M arcin Bryll, 

Dawid K inast, Szymon Krzy

żaniak, Oskar Gibki, Krzysz

to f Ermanowicz

Trener: Bartosz Wtodarek

Turniej piłkarski o Puchar Burmistrza Miasta i Gminy

Sponsorzy : Patronat medialny z

‘-Jaroc ińska

jarocińskâ :
J? JAR O C INWP To ml u  to  brzmi

► LEKKA ATLETYKA

Trójkolorowy Przełaj
Trzy medale, we wszystkich 

barwach, w yw alczyli zaw odn i
cy U K S  Przeła j Ż erków  p o d 

czas M is trz o s tw  W ie lkopo lsk i 
M ło d z ik ó w  w  Lekkie j Atletyce.

N a  n a jw yższym  s to p n iu  
p o d iu m  stanął F il ip  Sopniew - 
ski, k tó ry  tr iu m fo w a ł w  c h o 
dzie na 5 km .. S rebrny krążek 
w  skoku w zw yż z d o b n a  Joan

na Zaw is ła .
B rą z  z m is trz o s tw  p rz y 

w io z ła  M a łg o rz a ta  Z ie lińska, 
trzec ia  w  chodzie  na 3 km .

Zaw odn ików  U K S -u  Prze
ła j Ż e rkó w  p ro w a d zą  D a w id

i W ładys ław  B ierła . Medaliści Mistrzostw Wielkopolski
(faf) Młodzików z UKS Przełaj Żerków

http://www.jarocinska.pl
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► IV POWIATOWY TURNIEJ PIŁKI NOŻNEJ WIEJSKICH SZKÓŁ PODSTAWOWYCH

Pierwsza wygrana gospodarzy
D ru ż y n a  ze S zko ły  P o d s ta w o 

w e j w  K o m o rz u  z w y c ię ż y ła  w  IV  
P o w ia to w ym  T u rn ie ju  P iłk i N ożne j 
W ie jsk ich  S zkó ł P odstaw ow ych .

W  za w o d a ch , ro z e g ra n y c h  na 
b o is k u  w  K o m o rz u , w z ię ło  u d z ia ł 
os iem  zesp o łó w  z p o w ia tu  ja ro c iń 
skiego, k tó re  n a jp ie rw  ryw a lizo w a ły  
w  dw ó ch  g rup a ch . Z  p ie rw sze j do  
p ó łf in a łó w  aw ansow a li gospodarze  
o ra z  zespó ł z W ilk o w y i, a z d ru g ie j 
do  dalszej g ry  przesz ły  Łu szczanów  
i D ob ieszczyzna . N iespodz iew an ie  
d o p ie ro  trz e c ie  m ie jsce  w  sw o je j 
g ru p ie  z a ję ła  d ru ż y n a  z Ż e rk o w a  

( tr iu m fa to r  z ub ieg łego ro ku ), k tó ra  
osta teczn ie  zakończy ła  tegoroczne  
zaw ody na p ią te j pozyc ji.

W  p ó łf in a ła c h  lepsze  o k a z a ły

się zespo ły  z g ru p y  A . W  p ie rw szym  
K o m o rze  p o ko n a ło  D obieszczyznę, 
a w  d ru g im  W ilk o w y ja  o g ra ła  Ł u s z 
czanów .

W  m eczu o trzec ie  m ie jsce m i
n im a ln ie  lepsza  o ka za ła  się ek ipa  
z Łuszczanow a.

W ie lk i f in a ł b y ł b a rd zo  zacięty. 
W  regu lam inow ym  czasie g ry  żadnej 
z d ru ż y n  n ie  u d a ło  się zdobyć  go la  
i o  zw yc ięs tw ie  zadecydo w a ły  rz u 
ty  karne , k tó re  le p ie j egzekw ow a li 
gospoda rze  zw yc ięża jąc  6:5, p o  raz 
p ie rw szy  w yg ryw a jąc  ca ły  tu rn ie j.

N a jle p szym  b ram ka rzem  zo s ta ł 
P io tr  M a re c k i (SP W ilk o w y ja ) , p i ł 
karzem  - Łukasz N ie m ie r (kap ita n  
gospoda rzy), a ty tu ł k ró la  s trze lców  
p o w ę d ro w a ł d o  M ik o ła ja  K a rp iń 

skiego (N S P  Łuszcza nó w ).
- Co roku  tu rn ie j cieszy się sporą  

popularnością , o czym świadczy duża  
liczba  zaw odn ików  i  d rużyn  w  n im  
sta rtu jących . Cieszy nas sukces o r 
gan izacy jny , a le  p rzede wszystkich  
sportowy imprezy. W  zeszłym roku  w f i 
na le przegra liśm y  w  karnych, a  w  Zy/w 
roku  w  końcu w ygra liśm y ten tu rn ie j. 
Czołowe zespofy g ra ją  na bardzo wy
równanym  poziom ie i  każdy f in a ł tego 
tu rn ie ju  kończył się dop ie ro  p o  rzu 
tach karnych - p o d sum o w a ł zaw ody 
A n d rze j Ż ia ja , w u e fis ta  z K o m o rza , 

trene r zw ycięsk ie j d rużyny.
O rg a n iz a to re m  tu rn ie ju  b y ła  

S zk o ła  P o d s ta w o w a  w  K o m o rz u  
o ra z  U K S  „K o m o rz a n k a ” .

(fa f )

W YNIK I IV  POWIATOWEGO TURNIEJU PIŁKI NOŻNEJ WIEJSKICH 
SZKÓŁ PODSTAWOWYCH

Grupa A: 0  5 m ie js c e :

1. SP K on io rze  1 3 7 8:0 NSP Ludwinów - SP Żerków 0:3

2. SP W ilk o w y ja 3 5 3:0 0  3 m ie js c e :

3. NSR Ludwinów 3 4 1:3 NSP Łuszczanów - SP Dobieszczyzna 1:0

4. SP Komorze II 3 0 0:9 Finał:

G rupa  B:
SP Komorze 1 -  SP W ilkowyja 0 :0  k. 6:5

1. SP Ł u szcza n ó w 3 7 6:1 SKŁAD SP KOMORZE 1

2. SP D o b ieszczyzn a 3 5 4 :2 Bramkarze -  Hubert Jeleniewski, Norbert
3. SP Żerków 3 4 4:2 Skiba. Obrońcy -  Jakub Pilarczyk, Patryk

4. SP Stawoszew

Półfinały:

3 0 0:9 P ieniawski, Dom inik Jarzębski, Tobiasz

Chwaliński

SP Komorze 1 -  SP Dobieszczyzna 3:0 Pomocnicy i napastn icy -  Łukasz N iem ier

NSP Łuszczanów - SP Wilkowyja 0:2 (kap itan), Korneliusz Jacoszek, Klaudiusz

0  7 m iejsce:
C hw aliński, Szymon Juszczak

SP Komorze II -  SP Sławoszew 3:0 k. 2 :0 Trener -  Andrzej Ziaja.

W turnieju w Komorzu wzięto udział około osiemdziesięciu osób

MNMnmmNNHMHMMMMNINMMMNMMMMHNaMMNMMNMMMniMIMMMHMttMMNIHI
► CZWÓRBÓJ LEKKOATLETYCZNY ► TAEKWONDO - WESOŁEK CUP 2 0 1 5

Szósta drużyna w Polsce Szczęśliw a trzyn astka
D ru ż y n a  c h ło p có w  ze 

S zko ły  P odstaw ow ej n r  5 
w  J a ro c in ie  za ję ła  szóste 
m ie jsce w  f in a le  o g ó ln o 
po lsk im  Ig rzysk M ło d z ie 
ży  S zko lne j w  C z w ó rb o ju  
Lekkoatle tycznym . N a jlep 
szy w  ekipie z „p ią tk i”  - To
masz Banaszak - ukończył 
zaw ody na czwartej pozycji 

'W k lasyfikac ji in d y w id u a l
nej.

C z w ó rb ó j to  w ie lo b ó j 
lekkoatle tyczny składający 
się z  b iegu na 60 m etrów , 
skoku (w  da l lu b  w zw yż), 
rz u tu  p iłeczką  p a la n to w ą  
i b iegu d ług iego  (na  600 m  
- d z iew czę ta  i 1.000 m - 
ch łopcy).

F ina ł krajow y rozegrany 
zosta ł w  O lecku. W ys ta rto 
w ały w  n im  najlepsze zespo
ły  z szesnastu w ojewództw . 
C o  ciekawe W ie lkopo lskę  
w śród  ch łopców  reprezen
tow a ły  dw ie d rużyny - SP 5 
Jarocin  i SP 4  Piła. O kazało 
się, że podczas fin a łu  w o 
jew ódzk iego  zastosow ano 
stare tabele do  przeliczania 
w yn ikó w  i p ie rw o tn ie  zw y
c ięs tw o p rz y p a d ło  ja ro c i-  
n iakom . Po zastosow an iu  
now ych w yszło , że jednak  
na p ierw szym  m ie jscu p o 
w in n i być m łodz i lekkoatleci 
z Piły.

E k ip a  z „ p i ą t k i ”  
w  sk ła d z ie : T om a sz  B a 

Chłopcy z „piątki" zajęli szóste miejsce w Polsce w czwórboju lekkoatletycznym

naszak, Jakub  O rz łow sk i, 
P a tryk  Januszew ski, K a c 
p e r D ra ń c z a re k ,  J a k u b  
K ró liko w sk i i M a rty n  N a - 
g o rz y c k i w  fin a le  go d n ie  
reprezentow ała nasze w o 
je w ó d z tw o . Ś w ie tn ie  s p i

sał się Tom asz Banaszak, 
k tó ry  b y ł d ru g i na 60 m. 
W  skoku w  da l, w  k tó rym  
za ją ł p ią te  m iejsce, do  m e
d a lu  z a b ra k ło  m u  za le d 
w ie  3 cm ! In d y w id u a ln ie , 
z 330 pkt., sk lasyfikow any 
z o s ta ł na  czw a rte j p o z y 
cji. D o  trzeciego - K acpra  
K ró likow sk iego  z A leksan
d row a Łódzk iego  strac ił 26 
p u n k tó w . Z w yc ię ży ł M a 
teusz G uberna t z B arlinka  
(386 pkt.).

- Wszyscy chłopcy wystar
tow a li rewelacyjnie. B il i re
kordy życiowe. Bardzo dobre 
w yn ik i uzyskali w biegu na  
60 metrów. P opraw ili skok  
w  dal. W  bieeu na 1.000 m

pobiegli na swoim poziomie. 
Trochę punktów  uciekło nam  

jedyn ie  w  rzucie p iłeczką  - 
m ów i M a rc in  Szymkowiak, 
nauczycie l z „p ią tk i”

O s ta te c z n ie  ja r o c i -  
n ia c y  z a ję li szóste  m ie j
sce w  Polsce zdobyw a jąc  
1.329 punktów . Zw yciężyła 
SP n r  2 A u g u s tó w  (1.455 
pkt.). - W  każdych zawodach 
począwszy od mistrzostw po 
wiatu, gdzie zdobyliśmy 1.227 
p u n k tó w  p o p ra w ia liś m y  
wynik. W  rejon ie  m ie liśm y  
1287pkt., a  w mistrzostwach 
W ielkopolski - 1.305 pkt. - 
m ó w i S zym kow iak. - M y
ślę, że to największy sukces 
sportowy m ó j i  m oich po d 
opiecznych. Chłopcy włożyli 
w to  trzy la ta  ciężkiej pracy. 
Jestem wychowawcą w ięk
szości z nich, a resztę uczę 
wychowania fizycznego. Na  
ten sukces złożyły się obozy 
letnie i  zimowe starto  w  licz

nych zawodach, począwszy od  
biegów przełajowych, poprzez 
sta rty  na stadionach. Czę
sto te zawody odbywały się 
w soboty, niedziele i  trzeba 
było poświęcić sporo czasu na 
dojazdy i  starty, ale opłaciło  
się. Szóste miejsce w  Polsce 
to  pam iątka, k tó ra  zostanie 
na całe życie. Chciałbym ser
decznie podziękow ać panu  
W ojtkow i Paw łow skiem u, 
k tó ry  zastąpił m nie  w fina le , 
ponieważ w  ostatnie j chw ili 
się rozchorow ałem  - p o d 
sum ow a ł M a rc in  Szym ko
w iak. (fa f)

T rz y n a ś c ie  m e d a li (sześć 
z ło ty c h , p ię ć  s re b rn y c h  i dw a  
b rązow e) w yw a lczy li za w odn icy  
U K S  T a e kw o n d o  J a ro c in  p o d 
czas d ru g ich  zaw o d ó w  X V  L ig i 
T aekw ondo W esołek. T rzy  z n ich  
(dw a  z ło te  i b rą z o w y ) zd o b y ła  
M a ty ld a  M a rc in k o w s k a , k tó ra  
aw ansow a ła  na pierwsze miejsce 
w  ka te go rii ju n io ró w  m łodszych  
(w  u b ie g ły m  ro k u  tr iu m fo w a ła  
w  k la s y fik a c ji genera lne j w śród  
m ło d z ikó w ).

D ru g ie  teg o ro czn e  za w o d y  
z cyk lu  L iga  Taekw ondo Wesołek 
rozegrano w  Pleszewie. O p ró cz  
M a ty ld y  b a rd zo  udane w ystępy 
za no tow a li rów nież D o m in ik  B a
s ińsk i (dw a  z ło te  k rążk i), A lic ja  
Przymus (z ło ty  i  srebrny), W eron i

ka Sm ołaga (z ło ty  i srebrny) oraz 
Iga Bachorska (dw a srebrne). N a  
p o d iu m  s taw a ły  także M a lw in a  
i M ile n a  Ignaszak.

W  klasyfikacjach generalnych 
w śród ju n io ró w  m łodszych p ierw 
sze miejsce zajm uje M a ty ld a  M a r 
c inkow ska. W  ka te go rii m ło d z i
ków  s iódm a  je s t Ig a  Bachorska, 
a trzynas ta  W eron ika  Sm ołaga. 
W śró d  n a jm ło d s z y c h  na jw yże j 
sklasyfikowany z ja roc in iaków  jest 
D o m in ik  Basiński, k tó ry  za jm uje  
jedenastą  pozycję.

W  ran k in g u  d ru żyn o w ym  po 
dw óch tu rn ie jach  U K S  Taekwon
d o  Ja ro c in  za jm u je  p ią te  m iejsce 
w  w a lkach  o raz s iódm e w  konku 
rencjach sp raw nościow ych.

(faf)

PUNKTY DRUŻYNY 

SP NR 5 JAROCIN:

Tomasz Banaszak (330  pkt.)

Jakub Orzłowski (284  pkt.)

Patryk Januszewski (246  pkt.)

Kacper Drańczarek (235  pkt.)

Jakub K ró likowski (234  pkt.)

M artyn Nagorzycki (212 pkt.)

Trener -  M arcin  Szymkowiak
Matylda Marcinkowska prowadzi w klasyfikacji generalnej wśród 
juniorów młodszych

http://www.jarocinska.pl
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► SIATKÓWKA PLAŻOWA

H isto ry czn e  zw ycięstw o
K a d e c i M K S -u  J a ro c in  - M a 

teusz R a d io w sk i i A lb e r t A d a m sk i 
zwyciężyli w  fina le  M is trz o s tw  W ie l
kopolski w  Siatkówce P lażowej, k tó ry  

rozegrano w  Zbąszyn iu  i awansowali 
do p ó łf in a łó w  m is trz o s tw  P o lsk i.

Podopieczni G rzegorza G a łuszki 
zaczęli tu rn ie j od trzech  zw ycięstw  
z: E nergetyk iem  Poznań o raz d ru 
żynam i ze Z b ą s z y n ia  i G o s ty n ia . 
W  o s ta tn im  m eczu p ierw szego d n ia  

zawodów ja ro c in ia c y  p rze g ra li n ie 
stety z s iln ym  due tem  g ospoda rzy  
Szczechow icz/G ościański i o awans 
do p ó łf in a łó w  m is trz o s tw  W ie lk o 
polski m us ie li pow a lczyć  d ru g iego  
dnia w  repasażu z ek ipą  z W rześn i.

- Mecz zaczęli le p ie j zaw odnicy  
Z Wrześni, k tó rzy  p ro w a d z ili 5:1 na  

Początku pierwszego seta i  dość długo  
utrzym yw ali k ilk u p u n k to w e  p ro w a 
dzenie. W końcu nasza p a ra  w róciła  
d° g ry  na swoim  poziom ie, doprow a
dziła do rem isu 14:14, a późn ie j było 

Już tylko lepiej. Po p ierw szym  nerw o- 
ty m  secie, d ru g i by ł od począ tku  p o d

ko n tro lą  M ateusza i  A lbe rta , którzy  
w y g ra li w ysoko 2 1 :6  - re la c jo n u je  
G rzego rz  G a łuszka .

W yg rana  z p a rą  z W rześn i da ła  
ja ro c iń s k im  s ia tk a rz o m  n ie  ty lk o

Mateusz Radiowski i Albert Adamski zostali najlepszą parą w Wielkopolsce w siatkówce plażowej

aw ans d o  p ó łf in a łó w  m is trz o s tw  
W ie lkopo lsk i, ale także au tom a tycz 
n ą  k w a lif ik a c ję  d o  p ó łf in a łó w  m i
s trzos tw  P o lsk i (aw ans uzysk iw a ły  
cz te ry  na jlepsze d ru żyn y ).

W  p ó łfina le  A dam ski i Rad łow ski 
tra f i l i  na  ko le jną  parę z W rześni. Tym  
razem  b e zp ro b le m o w o  w y g ra li 2 :0  
i aw ansow a li do  fin a łu , w  k tó ry m  po 
raz d ru g i p rzysz ło  im  się zm ie rzyć

z duetem  Szczechow icz/G ościański.
- W  pierw szym  secie zagra liśm y  

świetnie, zwyciężając do 18. D ru g i to 
p o p is  d o b re j g ry  p rzec iw n ików , na 
sze liczne błędy i  wysoka przegrana. 
W  trzecim , decydującym secie, M a te 
usz zag ra ł doskonale  w  bloku, a A l
be rt kończył skutecznym i zag ran iam i 
nasze akcje i  p o  czerw onej kartce  za 
niesportowe zachowanie, k tó rą  o trzy
m a ł z a w o d n ik  d rużyny  p rzec iw ne j, 
p ro w a d z iliśm y  ju ż  8 :2  i  choć nasza  
przewaga stopniała, to ostatecznie m o
g liśm y się cieszyć z w ie lkiego wyczynu 
naszych zawodników - o p ow iada  G a 
łuszka. - Warto podkreślić, że drużyna  
M K S -u  Jaroc in  zapisała się  w  h is to r ii 
Ja roc ina  ja k o  jedyny zespól m łodzie
żowy, k tó ry  aw ansow a ł do tu rn ie ju  
pó łfina łow ego  m istrzostw  P o lsk i i  to  
z pierwszego m iejsca  w  województwie  
- d o d a ł.

W  fina le  M is trzo s tw  W ie lkopo lski 
w  S ia tków ce P lażow e j w z ię ło  u d z ia ł 
siedemnaście d rużyn  z ośm iu  klubów.

( fa f )
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A w ans G ro m u
Tylko jednego sezonu potrzebow ali piłkarze G rom u G olina, aby awansować 

do  A-klasy. Po bezbram kow ym  rem isie w  p ierw szym  spo tkan iu  barażow ym  
z Jaskin iow cem  Rajsko, w  rew anżu podop ieczn i Sebastiana W aszkiew icza 
w yg ra li 3:0 i m o g li w raz z k ib ica m i św iętow ać sukces. B ra m k i zdo b y li: Jakub 
Szym kow iak, M a rc in  Szym kow iak i  P io tr  K ryś.

(fa f)

► kolarstwo szosowe

Najlepszy
M acie j Paterski za ją ł osiem na

ste m iejsce (najlepsze z P o laków ) 
w w yśc igu  ze s ta rtu  w spó lnego  
Podczas I  Ig rzysk E urope jsk ich , 
które odbyw a ją  się w  Baku.

Ja roc ińsk i ko la rz  b y ł lide rem  
Polskiej reprezentacji. Przez cały 

czas jecha ł ba rdzo  czu jn ie  na se
lektywnej trasie prowadzącej w okół 

stolicy Azerbejdżanu. W arunki były 
bardzo trudne . W ia ł s iln y  w ia tr, 

a temperatura wynosiła 33 stopnie. 
N ieco ponad dziesięć k ilo m e tró w  

Przed m etą „P a te ra ”  zdecydow ał 
s*ę na sam otny atak. Z d o ła ł o d 
jechać na kilkaset m etrów , ale nie 
dał rady u trzym ać przewagi.

- C hyba  ź le  ro ze g ra łe m  tę 
końcówkę, decydując się na atak. 
Mogłem poczekać na ten os ta tn i 

Podjazd. N ie  czułem się jednak  źle 
lv tych ciężkich warunkach. Trochę 
kosztowały m nie też a tak i w  środko

w i  części wyścigu, kiedy odjeżdżali 
oiocni zawodnicy, a ja  starałem  się 
lo  kon tro low ać - p o w ie d z ia ł Pa- 
terski po  w yśc igu . - Czułem  się 

obrze. Z aa takow a łem  w  bardzo  
rudnym momencie. Liczyłem  na to,

z Polaków

Maciej Paterski chwilę po 
ślubowaniu w Polskim Komitecie 
Olimpijskim przed wyjazdem na 
I Igrzyska Europejskie w Baku

że odjedziemy w  k ilka  osób. Posłu
chałem własnych nóg i  zapłaciłem za 
to - d o d a ł ja ro c iń s k i ko larz, k tó ry  
ostatecznie do jecha ł do  m ety na 
osiem naste j p o zyc ji z m in u to w ą  
s tra tą  d o  zw ycięzcy - H iszpana  
L u isa  L e o n a  Sancheza. D ru g ie  
m ie jsce  z a ją ł U k ra in ie c  A n d r i j  
G riw ko, a trzecie Czech Pćtr Vakoc.

(fa f)

Liga
tenisow a
Turniej klasyfikacyjny 
do Ligi Tenisowej BMW 
Olszowiec zostanie 
rozegrany w sobotę 
i niedzielę, 27-28 czerwca 
na Kortach Tenisowych 
Bagatelka kolo Miłosławia. 
W zawodach mogą wziąć 
udział tenisiści amatorzy 
oraz byli zawodnicy (po 
sześciu latach karencji). 
Zgłoszenia przyjmowane 
będą do czwartku, 25 
czerwca do godz. 15.00 
pod numerem telefonu 
570/117-118.
Liga rozgrywana będzie 
w trzech kategoriach: 
mężczyźni open, mężczyźni 
+50 oraz kobiety open.

(faf)

LIGA TENISOWA BMW OLSZOWIEC
Turniej K lasyfikacyjny

K orty  Ten isow e B agate lka
B a g a t e lk a  C e n t r u m  R e k r e a c y jn o - H o t e lo w e  k . / M i t o s ła w ia

2 7 - 2 8  c z e r w c a  2 0 1 5

te rm in  zg łoszeń: 25.06.2015, godz. 15:00 
te l. 570  117 118

m ail: korty@bagatelka.info 
in fo : fb.com/bagatelkacrh

singiel męzczyzn OPEN 
singiel mężczyzn 50» 
singiel kobiet OPEN

NwwiWraesnia.pl ‘-Jarocińska
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Ju b ileu sz  R om ana
Jub ileuszow y X X V  Festyn R ekreacy jno -S portow o-B iegow y L a to  C hrzańskie  odbędzie  się w  n iedzielę, 28 czerwca w  C hrzan ie .
T radycyjn ie  g łów nym  punktem  im p rezy  będzie b ieg na 10 km , czy li M in im a ra to n  R om ana (godz. 16.30).
W  b iegu  g łów nym  m ogą  w ziąć u d z ia ł osoby, k tó re  ukończy ły  16 la t. W p isow e  w ynos i 30 z ł o d  osoby.
W cześniej rozgryw ane będą b ieg i d la  dzieci. Początek festynu o  godz. 14.00.F SPORT (
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► P IŁ K A  N O Ż N A

Warta bez awansu
W arta  Poznań w  przysz łym  se
zon ie  nadal w ystępow ać będzie 
w  I I I  lidze. Z ie lo n i p rzeg ra li ba- 
raże o  awans d o  I I  lig i z P o lon ią  
B ytom . W  pierw szym  spo tkan iu  
w  Poznaniu W arta przegra ła 1:2. 
W  rew anżu ponow nie  lepsi b y li 
by tom ian ie , k tó rz y  w yg ra li 1:0. 
Porażka poznan iaków  spraw iła , 
że d o  g rona  spadkow iczów  z I I I  
lig i do łączy ła  Y ic to r ia  W rześnia.

Awans się oddalił
J a ro ta  J a ro c in  p rze g ra ła  2 :3  z 

P o m o lo g ią  P rószków  w  p ierw szym  
sp o tkan iu  ba ra żo w ym  o awans do  
C en tra lne j L ig i Jun io rów .

Jarociniacy dobrze zaczęli spotka
nie. S tw orzy li k ilka  s tuprocentow ych 
sytuacji i w  końcu, po strzale A d riana  
W ło d a rc z y k a , o b ję li p row a d ze n ie .

- Szkoda, że zabrakło  nam  trochę sku
teczności w  pierw szej faz ie  meczu, bo 
w yn ik  końcowy m ógłby być zupełnie  
inny. Fenom enalnie sp isyw ał się też 
bram karz Pom ologii - m ó w ił po  za
kończeniu  spotkan ia  Jacek K o leck i, 
trener ju n io ró w  Jaroty.

Goście p rze trzym a li początkowe

ataki i jeszcze przed p rzerw ą w yko 
rzysta li dw a b łędy  defensywy Ja ro ty  
i w ysz li na  prow adzenie.

W  drug ie j po łow ie  mecz by ł słab
szy. Było zdecydowanie mniej sytuacji 
p o d b ra m ko w ych . K ie d y  w  56. m i
nucie  P om o log ią  zdoby ła  trzeciego 
gola, awans się zdecydowanie oddalił.

Porażka bez bramkarza
P hytopha rm  K lęka przegra ł 1:2 
z. L o tn ik ie m  P oznań  w  o s ta t
nie j kolejce g ru p y  I  poznańskie j 
B-klasy. P odop ieczn i Jacka Pa- 
rusa po jecha li do  Poznania  bez 
bram karza w  zaledwie jedenasto- 
osobow ym  składzie. Z  kon iecz
ności m iędzy słupkam i stanął To- 
masz Nowakowski. H onorow ego 
g o la  d la  klęczan zd o b y ł z rzu tu  
karnego Łukasz. Zaw acki.

w

U

Nabór
do trampkarzy

Ja ro ta  Ja roc in  p ro w a d z i n abór 
d o  d ru ż y n y  tra m p k a rz y  m ło d 
szych (rocz . 2002). S po tkan ie  
o rgan izacyjne d la  za interesowa
nych zaw odn ików  i ich rodz iców  
odbędzie się w  środę, 24 czerwca

* o  godz. 18.00 w  sa li kon fe ren 
cyjnej aąuaparku . In fo rm a c ji na 
tem at naboru  udzie la  trener A n 
drze j Z ia ja  (teł. 600 /885-720).

Czerwone stroje 
seniorów nie 
przyniosły szczęścia 
juniorom Jaroty

_

JARO TA JA R O C IN

Ja ro ta  je d n a k  konsekwentn ie dąż 
do  zm iany  w yn iku  i w  końcu, w  
m inuc ie , H u b e rt A n tk o w ia k  zdo 
kon taktow ego  gola.

O s ta tn ie  ch w ile  sp o tkan ia  b 
b a rd zo  e m o c jonu jące . Już w  d( 
czo n ym  czasie g ry  w  zamiesza) 
podbram kow ym  uderza ł M iło s z  1 
w alsk i, ale jego  strza ł po  raz kolę 
świetnie ob ron i! bram karz Pomolo 
W  odpow iedz i sam na sam z Jal 
bem  Jackiem  zn a la z ł się napasł 
gości, ale go lk ip e r Ja ro ty  pop isa ł 
skuteczną in terw encją .

- Naszym głównym założeniem  
ten mecz było zagranie na „z e ro "z ł  
Stało się inaczej i  w  Prószkowie musi 
wygrać, co z pewnością będzie ban 
trudne, ale nie niemożliwe, tym ban t 
że w tym sezonie bardzo dobrze nam 
gra ło  na wyjazdach - pow iedzia ł Ja 
K o le ck i, szko len iow iec ja ro c iń s l 
drużyny.

JAROTA JAROCIN

Jarota: Jakub Jacek, Dawid Dolata. Tomasz Zaremba. Ma-' 
Gierczyk, Szymon Udztk. Sebastian Wach. Mateusz Dunaj, Bart 
Cierniewski, Adrian Włodarczyk, Patryk Kempa, Hubert AntkoW 
Na zm iany wchodzili: Miłosz Kowalski, Igor Bródka, Adr* 
Paprzycki. Szymon Grodzki

1:0 - Adrian W łodarczyk (25.)
1:1-(3 5 .)
1:2 -(42.)
1 :3 -(5 6 .)
2:3 - H u bert Antkow iak (88.)
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► R U G B Y

Sparta walczy 
o olimpiadę

K a d e c i S p a rty  J a ro c in  z g ra ją  
w  ś rodę , 24 cze rw ca  z O g n i-

- w c m  S opo t ba raż o  awans do  
O gó lnopo lsk ie j O lim p ia d y  M ło 
dzieży, czy li M is trz o s tw  Polski 
K ade tów  w  R ugby 15. Początek 
spo tkan ia  o  godz. 16.00. Przed 
meczem, w  przerw ie  i po  zakoń
czen iu  po jedynku  zaprezentu ją  
się d ru żyn y  żaków  i m in iżaków  
S party  i O gn iw a.
W  ubiegłym  roku  ja roc ińscy rug- 
biści zajęli szóste miejsce w  finale 
O O M .

(fa f)

O G Ł O S Z E N IE

£ęśnięwscy
Jarocin ul. Powstańców Wlkp. 1 

(biurowiec nowej fabryki mebli)

MAT. BUDOWLANE
KOSTKA BRUKOWA
PROMOCYJNE CENY!

DPAt KLINKIER
C zy n n e  w  g odz. 7 .0 0  1 7 . 0 0  

sob. 7 .0 0 - 1 4 . 0 0

ko m . 6 0 0 - 6 0 0 - 1 9 9

Smaczny koniec sezonu
Przy g rillu  odbyto  się p od 

su m o w a n ie  sezonu  d ru ż y n  
m ło dz ieżow ych  J a ro ty  Ja ro 
cin. W cześniej zaw odn icy  p o 
szczególnych zespołów zagrali 
ze s w o im i ro d z ica m i. M im o  
padającego deszczu, em oc ji 
i zabaw y by ło  sporo, a w yn ik  
tych potyczek był spraw ą d ru 
gorzędną.

W yró żn ia jący  się zaw od 
n icy  poszczegó lnych  d ru żyn  
o trz y m a li s ta tu e tk i i n a g ro 
d y  rzeczowe. - Pamiętajmy, że 
zwłaszcza w  łych najmłodszych  
g ru p a ch  w yn ik  spo rtow y je s t  
sprawą drugorzędną. L iczy się
zaangażowanie, chęć spędzania |  
czasu na sportowo, emocje zwią- 5 

zane z g rą  zarówno na boisku, 
ja k  i  na trybunach. Chcieliby- 
śmy, żeby w  przyszłości w ie lu  
Z was zagrało  w seniorach Ja 
roty, żeby wychowanków  w  k lu 
bie było ja k  najwięcej. Żebyście 

poszli drogą K aro la  Danielaka, 
k tó ry  o d  najm łodszych la t la ta j 
trenował, a dziś g ra  w  E kstra 
klasie w Pogoni Szczecin, m ów i! 
podczas zakończenia sezonu 
Jacek Ko lecki, trener ju n io ró w  
starszych. (fa f)

Sporo zabawy podczas gry mieli zarówno 
młodzi, jak i „starsi" piłkarze Po piłkarskich emocjach nadszedł czas na kiełbaskę z grilla

W Y R Ó Ż N IE N I Z A W O D N IC Y  JAROTY:

Jun ior starszy:
M a te u s z  D u n a j,  M a c ie j G ie rc z y k , 

T o m a s z  Z a re m b a  

( t r e n e r :  J a c e k  K o le c k i)

Jun ior m łodszy:
K o n ra d  G l in k o w s k i,  M ic h a ł  

G o ś c in ia k ,  M i ło s z  K o w a ls k i  

( t r e n e r :  S ła w o m ir  U d z ik )

Tram pkarz starszy:
D a w id  K o w a ls k i,  K o n ra d  

K w ia tk o w s k i,  W ik to r  S m o ta g a  

( t r e n e r :  A n d rz e j Z ia ja )  

Tram pkarz m łodszy:
B a r to s z  B o g a c z y k , K a c p e r  L it k a ,  

P io t r  M a re c k i

( t r e n e r :  K a m il  S te fa n ia k )

M łodzik młodszy:
B a r to s z  K a n te k ,  T o b ia s z
S te fa n ia k ,  M ik o ła j  S z c z ę ś n ia k ,

K rz y s z to f  W ie l iń s k i

( t r e n e r :  P io t r  S k o k o w s k i)

http://www.jarocinska

